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rBtekil v i k e n d v z n a m e n j u prirediteir 
nreditev, taksnih in drugačnih, prav zares v soboto in nedeljo ni manjkalo. Kljub deževnemu nedeljskemu dopoldnevu 
)!lo povsod veselo. Tako na Vranskem, kjer so se srečali mladi zadružniki, kot na Čebelarskem prazniku. Kovaškem 
mku in še kje. Vse prireditve so bile dobro obiskane, dokaz da dobre volje ni nikomur zmanjkalo, pa je pričujoča slika. 

Foto: EDI MASNEČ 

KTC Golte ob polletju brez 
Izgube 
Ali bo prihodnja zima bolj naklonje
na zimskim centrom? Stran 3. 

Bo ¥ EMO potreben ukrep družbenega 
¥arst¥a? 
Ali: od kod vzeti denar za osebne dohodke, saj prekomerno 
zadolževanje tudi ni dobro. Stran 4. 

Se bo Mlodrag končno oženil? 
Brigadirsko vroče poletje 85 na Kozjanskem. Stran 12. 

Ju t r i J a v n a radijsica o d d a j a N o v e g a 
tednilca in R a d i a Ce l j e v P i r a n u 

Pod pokroviteljstvom 
Tekstilne tovarne Prebold in 
Ingrada Celje bo jutri ob 

20.30 uri pred počitniškim 
domom prebolske Tekstilne 
tovarne, oziroma pri hotelu 
Punta v Piranu javna radij
ska oddaja, namenjena 
vsem, ki v teh dneh dopustu-
jejo v tem mestecu. 

V oddaji bodo sodelovali: 
ansambel Šik iz Titovega Ve
lenja, pevki Marjana Derž^ 
in M^da Sepe, humorist 
celjski Poldek ter povezoval
ca programa Tone Vrabl in 
Janez Vedenik. Za obisko
valce so pripravljene tudi 
bogate nagrade. 

Posnetek bo na sporedu 
Radia Celje v nedeljo, 28. ju
lija ob 10.30 uri. 

m JEDM: mu BEŽ mm mim GOZDOVE 
» 

pidi naš i g o z d o v i um i ra j o 
lepred ̂ efom ali dvema so 
Warji upali, da nas Alpe 
yo]i varujejo pred kislim 
{|em iz Evrope. Mogoče so 

pri tem celo prav, saj 
^rat še ni znano, koliko 
umiranje naših gozdov 

^va evropska industrija. 
Jotovo pa drži, na to pa 
D pozabili, da nam kislega 
33 ni treba uvažati, saj pri 
'snaievanju okolja nič 

ne zaostajamo za razvi-
^rni državami. Dober do-
• temu j e letošnja pomla-
^^a plinska pozeba, ki je 
'^fod povzročila kata-
f^^e posledice. 
' ^ H ž e j e bilo v Zgornji 

doijni, kjer umiranje 
^°^ni nov pojav, pokaza-

^0 se tudi nova, doslej 
J ^ a žarišča plinske po-
f-^^jhujšeje »zagorelo« 
^^^ki dolini, kjer je po

škodovanih 40 odstotkov 
gozdov, prvi in ne tako maj
hni znaki poškodb pa so se 
pojavili tudi v občini Mozir
je, na pobočjih Menine plani
ne, Krašice in Dobrovelj. Na 
področju torej, ki naj bi ga 
škodljivi vplivi okolja dose
gli nazadnje... 

Najbolj zaskrbljujoče je, 
ker zdravila tej bolezni ni, tu
di vsi vzroki umiranja jelke, 
trdožive smreke in listavcev 
še niso povsem znani. Goz
darji neradi s prstom kažejo 
na krivce, a nesporno je naj
večji grešnik industrija, ki 
bruha v zrak velike količine 
žveplovega dvokisa, dušiko
vih oksidov in drugih indu
strijskih plinov. Za te pa ve
mo, kdo so in nesporno je to 
v šaleški dolini Termoelek
trarna Šoštanj, ki bruha v 
zrak vsak dan 243 ton žve

plovega dvokisa, v celjski 
kotlini pa Cinkarna. Lahko 
da proces umiranja pospešu
jejo tudi plini iz trboveljske 
termoelektrarne ali tudi 
srednje Evrope, vendar pa so 
lokalni vplivi zaenkrat naj
večji krivci. Črne lise uniče
nih gozdov, označene na goz
darskih kartah najbolje potr
jujejo, daje temu res tako. 

In kako naj rešimo gozdo
ve propada? Slovenski goz
darji bodo do jeseni opravili 
anketo, ki bo pravzaprav še
le pokazala, kakšno je stanje, 
koliko gozdov je poškodova
nih, katera so najbolj ogrože
na področja. Na osnovi tega 
se bo treba lotiti konkretno 
akcije, ki pa mora biti v ne
katerih primerih takojšnja. 
Znano je namreč, da načrtu
jemo v Sloveniji nadaljnjo iz
gradnjo težke, primarne in
dustrije. Če bomo dograjeva
li železarno Jesenice in to
varno aluminija Kidričevo, 
bomo rabili dodatne količine 
energije in, kot se govori, 
nov blok termoelektrarne v 
Šoštanju. Ekologi se tudi 
sprašujejo, kaj bi bilo ob na
daljnji širitvi Cinkarne. Od
govor vsemu temu ni podprt 
z nikakršnimi dokazi, je torej 
laičen in sila preprost. Za ka
kršnokoli reševalno akcijo 
ob takšnih širitvah namreč 
verjetno ne bo več časa. 

Več na 5. strani. 
RADO PANTELIČ 

Z l a t o in s rebro z a gas i l ce 
V Vocklabrucku v Avstriji je bila 8. gasilska olimpiada z 

udeležbo gasilskih desetin iz devetnajstih evropskih držav, 
m,ed njimi tudi Jugoslavije. Vse so pokazale vehko znanja in 
dobro pripravljenost. Uspešni sta bili tudi desetini s Celj
skega, prostovoljni gasilci iz Slovenskih Konjic so osvojiU 
za 7. mesto zlato, pokhcni gasilci iz Celja pa za drugo, 
srebrno medaljo. Več o 8. gasilski olimpiadi pa na 6. strani. 

Na posnetku so celjski pokUcni gasilci med vajo na Lipi v 
Štorah pred odhodom na olimpiado. Foto: E. MASNEC 

O d k u p p š e n i c e 
v celjski Mlinsko prede

lovalni industriji so do
slej (torek) odkupili že ne
kaj nad 2200 ton pšenice. 
Prvi odkupni dan za le
tošnji pridelek pšenice je 
bil prejšnji ponedeljek, 
ko so tudi v večini občin 
pričeli z žetvijo. Sicer pa 
so doslej odkupovaU le 
pšenico zasebnega sek
torja, nek^ nad 490 ton 
pridelka je vskladiščene-
ga v Merxovih silosih, in 
pšenico iz Slavonije, ki je 
je zaenkrat nekaj nad 
1700 ton. 

Odkup pšenice poteka 
letos normalno, poudariti 
pa velja da na oddajo pše
nice ni potrebno dolgo 
čakati. V prihodnjih dneh 
se bodo kohčine odku
pljene pšenice povečale, 
saj pričakujejo v celjski 
mUnsko predelovalni in
dustriji že tudi prve poši
ljke pridelka s polj druž
benega sektorja. 

I. F. 
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Na mostu čez Hudinjo pri Prevozništvu, na poti v krajevno skupnost Trnovlje. so morali 
gostje izpolniti zahteve šranganja. Brez ustreznih odlokov in denarja ni šlo, predsednik 
skupščine občine Edvard Stepišnik pa je moral pregrado še prežagati. Na drugi strani 
mu je pomagal Celjski Poldek. p^^^. MASNEC 

Z a š r a n g a n obč insk i p razn i l i Ce l j a 
Nagta^e SlnMka Šlamlra za motlernlzamss celjske tiolnlšmce 

v tednu, ko se v celjski občini spo
minjajo ustanovitve prve celjske če
te, se je zvrstila vrsta prireditev, med 
njimi odprto plavalno prvenstvo, at
letsko tekmovanje Memorial Ferda 
Skoka, razstava likovnih del celjskih 
umetnikov, tekmovanja v šahu, ribi
štvu, konjeniškem športu in strelja
nju. Osrednje slovesnosti pa so bile 
ua sam praznični dan v soboto. 

Na slavnostni seji zborov občinske 
skupščine in vodstev družbenopolitič
nih organizacij je o uspehih in neuspe
hih občine v zadnjem obdobju sprego
voril predsednik občinske skupščine 
Edvard Stepišnik. Ob slabostih, pred
vsem skromni rasli industrijske proiz
vodnje, dohodka in akumulacije, je 
opozoril tudi na dosežke. Ti so vidni 
zlasti v kmetijstvu, kjer so že lani dose
gli srednjeročni načrt hidromehoracij, 
kmetijska proizvodnja se je zadnji dve 
leti povečevala letno povprečno za pet 
odstotkov, tržna proizvodnja pa celo 

za deset. 
Tudi zunanje trgovinska menjava je 

uspešna, saj izvozi celjsko gospodar
stvo že četrtino družbenega proizvoda. 
Premik je opazen tudi v varstvu okolja 
- po onesnaženosti ozračja se je celj
ska občina s četrtega umxaknila na sed
mo mesto v Sloveniji. 

Na slavnostni seji so podelili letoš
nje nagrade Slavka Šlandra, najvišje 
priznanje občine Celje. V imenu na
grajencev - občinske raziskovalne 
skupnosti, Kovinotehne, Aerove teme
ljne organizacije Grafika in krajevne 
skupnosti Pod gradom se je predsed
nik kolegijskega poslovodnega organa 
Kovinotehne Aleš lic nagradi odrekel 
v korist sklada za modernizacijo bol
nišnice. 

Delegati so sprejeli še sklep, da bodo 
v letih od 1986 do 1990 praznovali ob
činski praznik v krajevnih skupnostih 
Ljubečna, Svetina, Šmartno v Rožni 
dolini, Škofji vasi in Aljažev hrib. 

Letos pa je bila osrednja proslava v 
Trnovljah. Nanjo so se dobro pripravi
li, tako da dobre volje ni zmanjkalo 
daleč v noč. Pričelo se je že pri spreje
mu gostov, saj ti niso mogli kar tako 
na prireditveni prostor. Šranganje je 
bilo čisto zaresno in šele ustrezni odlo
ki so skupno z 80.000 dinarji odprli 
pot. 

Na osrednji proslavi je o krajevni 
skupnosti Trnovlje spregovoril pred
sednik skupščine krajevne skupnosti 
Štefan Fras, kulturni program pa so 
prispevali: pihalni orkester Štorskih 
železarjev. Komorni moški zbor Celje, 
člani kulturnih društev Zarja Trnovlje, 
Železar Štore, France Prešeren iz Voj-
nika in celjska folklorna skupina že-
lezničarske^^a prosvetnega društva 
France Prešeren. Za zabavo in prijetno 
počutje so poskrbeli predvsem humo
rist Celjski Poldek in ansambel Delta. 

MILENA B. POKLIC 

Odpr tos t ce l j s ke o b č i n e 
Vseh možnosti še niso izkoristili 
Celjska občina že nekaj let 

načrtno in celovito razvija 
sodelovanje z drugimi obči
nami v domovini in tujini. 
Rastoča odprtost občine se 
odraža na njenem družbeno 
ekonomskem razvoju, vseh 
številnih in raznolikih mož
nosti pa še niso izkoristili. 

Najbolj razvito je sodelo
vanje z občinami celjskega 
območja, ki zajema načrto
vanje, dogovarjanje in spor-
zaumevanje o razvoju števil
nih dejavnosti skupnega po
mena. Pri sodelovanju s po
bratenimi občinami skušajo 
okrepiti gospodarsko sode
lovanje, ki bi najše bolj obo-' 
gatilo kulturne, športne in 
druge vezi. Bolj čvrste go

spodarske odnose želijo do
seči tudi v sodelovanju z 
drugimi jugoslovanskimi 
občinami in s tujino. 

Z odpiranjem navzven se 
celjski občini odpircgo in po
večujejo možnosti za dolgo
ročno reševanje potreb po 
surovinah, energiji in pre
hrani ter za nadaljni tehnolo
ški razvoj. Da bi bilo sodelo
vanje načrtno in celovito, so 
v Celju strokovno proučili 
možnosti odpiranja v jugo
slovanski in širši prostor in 
opredelih tista področja go
spodarstva, kjer je povezova
nje z drugimi koristno in po-

»trcbno. Leta 1983 so proučili 
možnosti sodelovanja z 
osmimi jugoslovanskimi ob
činami: s pobratenimi obči
nami Budva, Čuprija, Doboj, 
Sisak in Titov Veles in obči
nami Rakovica, Sanski Most 
in Sombor. Leni je obseg so
delovanja s temi občinami 
dosegel,5000 milijonov di
narjev. Čeprav to ni malo, v 
občini niso zadovoljni, saj je 
neizkoriščenih možnosti še 
veliko. 

Sedanje sodelovanje se 
razvija v industriji in trgovi
ni, v drugih gospodarskih 
dejavnostih pa skoraj ne. 

-̂ Pleg tega sloni sodelovanje 
predvsem na medsebojnem 
zagotaljanju surovin, repro-
materiala, energije in kmetij
sko živilskih proizvodov, 
precej manj pa na poslovno 
tehničnem sodelovanju. Za
to želijo vzpodbuditi sodelo
vanje v gradbeništvu, turiz
mu, drobnem gospodarstvu, 
kmetijstvu, gozdarstvu in 
prometu, bolj bi se naj razvi
lo proizvodno sodelovanje, 
prenos znanja in tehnologije 
in skupni nastop na dofna-
čem in tujem trgu, kratko
ročne kupoprodajne odnose 
pa bi naj zamenjale višje 

oblike sodelovanja ter u 
zevanja dela in sredstev, 

Uspešnost sodelovanjj 
v vehki meri odvisna od, 
pralvjenosti in intere! 
drugih občin. Te se zaninj 
najbolj za so vlaganja st 
stev v rudarstvo, kmetijst 
in živilsko industrijo, zg, 
majo se za prenos tehnoi, 
je ali združevanje dela 
sredstev za zgradnjo no. 
proizvodnih obratov, ^ 
naj pomagali razrešiti tej, 
nezaposlenosti. Precej 
manja je tudi za širitev i 
d^ne in skladiščne nu 
celjske trgovine na obnu 
druigh občin ter za prô  
proizvodov organizacij 
žena dela s širšega slov 
skega območja. Pri posloj 
tehničnem sodelovanju 
se zavzemajo za oblikova 
kooperatskih odnosov vj 
izvodnji, servisni dejavni 
in gradbenštvu ter za obi 
vanje skupnega razvoja 
skupnega nastopanja na 
mačem in tujem trgu. 

Med glavne ovire pri so 
lovanju z drugimi v celj 
občini uvrščajo medsebo; 
nezaupanje in nepoznavajj 
zaprtost gospodarstva vrt 
onalne in republiške okv 
monpolni položaj nekatf 
organizacij združenega df 
zlasti v primarni proizvoj 
in proizvodnji deficitan 
repromaterialov, pa še z 
štren gospodarski položaj 
otežuje prehod iz kratkor 
nih v dolgoročne oblike 
delovanja in seveda raz 
nost interesov organia 
združenega dela in občini 

MILENA B. POKIj 

Gre ali ne gre tako? 
Prekinitve dela Je lažje obsoditi kot 
"-wa¥lil ¥zmke zame 

Prekinitve dela so v naši samoupravni družbi skre
gane z zdravim razumom, prav tako skreganih pa je 
večina vzrokov zanje. Če pri nas delo nima tolikšne 
cene, da bi bilo mogoče z njim preživeti, potem nekaj 
ni v redu. 

V sindikatih si prizadevno za ohranjanje življenjske 
rav/ji delavcev. Toda, kot je dejal predsednik celjskega 
občinskega sindikalnega sveta Franci Vrbnjak, lahko 
nenadna podražitev osnovnih življenjskih potrebščin 
vsa prizadevanja na mah izniči. Ker je vzpodbujanje 
bolj kakovostnega dela dolgoročen proces, ki še ni dal 
zaželjenih uspehov in ker tone vrsta organizacij zdru
ženega dela v vse hujše gospodarske težave, skušajo 
sindikati gasiti, kar se gasiti da. Sedaj si prizadevajo za 
dvig najnižjega osebnega dohodka, saj je 22000 dinar
jev res postalo premalo A tudi to je dvorezen meč. 
Prvič ponekod sindikalnih stališč sploh ne upoštevajo, 
drugič pa jih marsikje brez vsake pameti - najniže 
osebne dohodke zvišajo (pogosto s premestitvijo 
delavcv v višje kategorije), ostale pa ohranjajo. Uravni-
lovka, ki se s tem bohoti, kakovostnega dela ne vzpod
buja, spet je premalo (dohodka, premalo za osebne 
dohodke in začarani krog se sklene. 

Osebni dohodki še zdaleč niso edini in osnovni 
razlog za nezadovoljstvo delavcev. Pogosto mu botruje 
neustrezno vrednotenje znotraj delovne organizacije 
ali primerjalno s podobnimi organizacijami v ali izven 
občine. Za enako delo pričakujemo vsaj podobno pla
čilo, pri tem pa nam spet ni mar, kako sami in kako 
drugi to delo opravljamo. Dobro ali slabo - to vendar 
ni pomembno, če pa imamo si enake življenjske stro
ške. S takšnim razmišljanjem tudi ne bomo ustvarili 
boljših življenjskih pogojev za vse, saj je osnova zanje 
v resnici boljše delo. 

Ob vseh nevzpodbudnih pogojih gospodarjenja, ob 
nevzpodbudnem izvozu, ob kroničnem omejevanja 
sredstev za družbene dejavnosti, ob vrsti cenovnih 
neskladij, ki močno bremenijo posamezne gospodar
ske veje, pa je vendarle v vsaki organizaciji združenega 
dela še veliko neizkoriščenih možnosti. Kjer čakajo, da 
jim bodo v izgubah pomagali drugi, kjer prevladuje 
miselnost, da bo že nekdo od nekje prinesel potrebni 
denar, če drugače ne, ob prekinitvi dela, tam gotovo 
nekaj ni v redu z delom strokovnih, poslovnih, samou
pravnih in družbenopolitičnih delavcev. Če delavci 
izsilijo sestanek ali prekmejo delo, da opozorijo na to, 
potem jim lahko damo samo prav. Samo da se mora 
potem res kaj spremeniti, ne le osebni dohodki. 

MILENA B. POKLIC: 

Za loge , problem mozirskega gospodarstv 
K&mmisii ocenili uresničevanje resoiucijskllt ailjev.Prva ocena pon^-^^i^tn f znlfai 

Polletna bilanca mozir
skega gospodarstva, pa tudi 
uresničevanje resolucijskih 
ciljev in stabilizacijskega 
programa so po oceni mo-
zirskih komunistov dokaj 
ugodni, vendar pa doseženo 
ob upoštevanju sedanjega 
gospodarskega trenutka še 
ne zagotavlja uspeha ob 
koncu leta. Motnje v poslo
vanju so tudi osnovni vzrok 
za sklic seje občinskega ko
miteja sredi poletja, kajti 
če bi čakali na vse dokon
čne podatke polletnega po
slovanja bi lahko naslednjo 
sejo sklicali šele septembra, 
ko bi bilo za širšo akcijo ko
munistov že dokaj pozno. 

Proizvodnja v prvem pol
letju bo po sedanjih ocenah 
višja za 6 odstotkov, kar je le 
za dva odstotka manj od re
solucijskih ciljev. V enakem 
odstotku naj bi narastel tudi 
družbeni proizvod, medtem 
ko naj bi predvideno 15 od
stotno povišanje izvoza na 
konvertibilno tržišče dosegli 
ob koncu leta, ob polletju pa 
bo za 6 odstotkov nižja. Prav 
tako je precej upanja, da bo 
tudi proizvodnja ob koncu 
leta takšna, kot so jo planira-
h, vendar pa, kar je zaskr
bljujoče, je vprašanje kakšen 
bo finančni učinek, saj pro
daja ob zmanjšanem povpra
ševanju pada, zaloge pa se 
večajo. Največje so v GUnu, 
Cinkarninem tozdu Kemija 
in Elkroju. S tem je seveda 
močno ogrožena likvidno
stna situacija. Če k temu do
damo še razkorak med viso
kimi cenami vhodnih suro
vin in končnih izdelkov ter 
visoke obresti, za katere bo 
mozirsko gospodarstvo v pr
vem polletju moralo dati kar 

18 odstotkov od ustvaijene-
ga dohodka, potem je jasno, 
da ni časa čakati na sistem
ske rešitve, ampak se bo tre
ba problemov lotiti z izkoriš
čanjem vseh notranjih re
zerv. Tako so na seji občin
skega komiteja, ki sta se je 
udeležila tudi izvršni sekre
tar CK ZKS Josip Košuta in 
medobčinski partijski sekre
tar Emil Roje, posebej po
udarili nujnost vsakodnevne 
angažiranosti komunistov v 
posameznih kolektivih, kjer 
bodo morah potegniti tudi 
jasnejšo ločnico med objek
tivnimi in subjektivnimi 
vzroki, ki vplivajo na pogoje 

gospodaijenja. V vseh ogro
ženih delovnih organizacijah 
bodo morali sprejeti ukrepe 
za odpravo motenj (ponekod 
so jih že), še pomembnejše 
pa so dolgoročne usmeritve, 
predvsem nadalnje pre-
struktuiranje proizvodnje, 
namenjene izvozu. Pomem
bne naloge na tem področju 
stoje pred največjo, lesno 
predelovalno delovno orga
nizacijo Ghn, medtem ko za 
kmetijstvo, ki v občini poleg 
lesne predelave nosi največji 
del bremen stabilizacije, ve
ljajo drugačne ugotovitve. 
PoUetna kmetijska proiz-
yodrya bo v občini, kjer ima

jo scer za 40 odstotkov ve 
tržne viške kot je sloveni 
in regijsko povprečje, i 
njša od predvidene, ven 
predvsem zaradi neznos: 
cen krmil in gnojil, ki sej 
kmetje odrekajo. V gove 
reji in predelavi mleka s 
Gornjesavinjski dolini z 
vse bolj usmerjajo v pridi 
vo lastne krme, kar pogoj 
slabše rezultate. Izboljša 
trenutnega položaja v ki 
tijstvu bo mogoče le ob u 
števanju usmeritev, spn 
tih v repubhški skupščini 
pa jih sedaj še nihče ne 
v^a. 

R. PANTEI 

Mladi Konj ičani radi delajo 
Dovolj brigadirjev za z v e z n o in lokalno delovno akcijo 

v času, ko 42 konjiških 
mladincev še dela na zvezni 
mladinski delovni akciji 
Istra 85, pripravljajo v obči
ni še lokalno mladinsko de
lovno akcijo. Na Roglo bi 
naj odšlo 40 mladincev, pri
javilo pa se jih je že preko 
70. 

Mladinska delovna briga
da Milenko Kneževič, ki je 
sedaj v Istri, je v preteklih 
letih dosegla vrsto imenitnih 
dosežkov in uživa med mla
dimi precej ugleda. A očitno 
vsem le ni do prostovoljnega 
dela, ugotavljajo v mladinski 
organizaciji. Ob evidentira
nju zanjo so se letos odločili, 
da bodo vključih čim manj 
mladih iz neposredne proiz
vodnje. Usmerili so se bolj k 
drugi mladini, zlasti študen

tom in nezaposlenim. Pa so 
pri njih slabo naleteli. Preko 
400 vabil so poslali mladim, 
ki prejemajo štipendije iz 
združenih sredstev. Odzvalo 
se jih je 14, na akcijo so odšli 
le štirje. Od nezaposlenih, 
prijavljenih na skupnosti za 
zaposlovanje, se ni odzval 
nihče, čeprav išče zaposlitev 
skor£y 70 mladih do 26. leta 
starosti. Veliko več volje za 
prostovoljno delo so pokaza
li učenci, dijaki in študenti, 
štipendisti organizacij zdru
ženega dela. Kot vsako leto 
so se jim pridružili tudi štirje 
mladi iz pobratene občine 
Kosjerič. Povprečna starost 
brigade, ki se vrne domov 3. 
avgusta, je nekaj manj kot 18 
let. Zaslugo, da v konjiški 
občini še niso imeli težav z 

oblikovanjem delovne bn 
de, ima gotovo v največji' 
ri center za mladinsko \ 
stovoljno delo in. kot ob'' 
no, nekateri aktivni P' 
mezniki v občinski k*̂" 
renči mladih. 

Lokalna delovna akcija 
na Rogh od 7. do 16. avĝ ij 
Mladi bodo urejali travne| 
vršine, brežine in hudo''' 
vode ter očistih okolico,^ 
da bodo povečali povP 
smučišč, kjer je smuka ij 
na tudi od nizki snežni f?''̂  
Vse potrebno za to akciĵ  
priskrbela delovna orgajj. 
cija Unior iz Zreč, mc^' 
ko je pokrovitelj mladi'' 
zvezni delovni akciji pr^^. 
ko zreška delovna orga"̂ ' 
cija - Comet. 

MILENA B. PON 



iolte ob poiletlu brez izgube 
« hvala, da so na Golteh 
S i e zai^lj"^'" brez rde-
I iterii^' predvsem 
[p .jjokulturnim in komu-
' ' fnitn skupnostim (v Celju 

osti za zgradnjo ob-
^^FNV posebnega družbene-
* Jnfna) občin Celje, Mo-
^ P Titovo Velenje in Ža-

ki so pravočasno naka-
25 2 milijonov dinarjev 

samoupravnem sporazu-
* j^govorjenih sredstev, 
'»"radi manjšega števila 

ičarjev in obiskovalcev 
v delovni organizaciji 

J r r Golte prigospodarili 
Ig mii^Jonov din, kar je 
1 ^ kot so pričakovali. 
C poslovanjem v prvem 
nlletju so bili prejšnji teden 
Mnanjen i tudi člani družbe-
La sveta za delovanje in 
J - o j rekreacijsko turistič-
£ga centra Golte, ki so spre-
fjorili tudi o že opraljenih 
' tudi predvidenih aktiv-
lostih na Golteh v letošnji 
ezoni. Sprejeh so tudi po-
lovnik in program dela 
^žbenega sveta z naloga
mi ki jih bo potrebno opra-
jti letos, ter tudi v daljšem 
asovnem obdobju. Družbe-
B svet je tudi dal soglasje k 
menovanju Jožeta Malen-

za direktorja DO RTC 
joite v naslednjem man-
|atu. 
f Golte je v prVih petih me-
Lcih letošnjega" lqta obiska-
d39 tisoč smučarjev in izlet-
iikov. kar je le 60 odstotkov 
anskega obiska v enakem 
fcdobju, ko je nihalka na 
Jolte prepeljala 60 tisoč pot-
|kov. K slabšemu obisku so 
lajveč prispevale zelo slabe 
nežne razmere v januarju, 
b deloma tudi v februarju, 
nbližno 20 odstotkov izpa-
i dohodka pa pripisujejo 
iidcuživljenjskega standar-
i. Posledice najbolj čutijo 
[ostinci tozda Na-na, ki so 
ijuh boljšim uslugam, kot 
mo jih bili vajeni v zadnjih 
rtih, poslovali z izgubo. 
Letos so na Golteh že opra
li obvezne mikroskopske 
reglede vrvi na nihalki in 
edežnici, prav tako pa so v 
rvem polletju sprejeli vse 
lotrebne samoupravne akte, 
[i jih doslej niso imeU. Z do-
pvorjenimi aktivnostmi so 
P^eli tudi v družbenem 
^'etu in njegovem sekretari-
p. Za boljše medsebojno 
paelovanje so se sestaU z la-
piki depandans, ki bodo 

morah v bodoče bolje sode
lovati pri delitvi skupnih 
stroškov, nekateri med njimi 
pa bodo morah poskrbeti tu
di za ureditev skrajno zane
marjenih objektov in njiho
ve okolice. Za učinkovitejše 
razreševanje tega problema 
naj bi v bodoče več prispeva-
h tudi inšpektorji občine 
Mozirje. 

Pomemben je tudi sesta
nek s predstavniki telesno-
kulturnih skupnosti in smu
čarskih klubov, s katerimi so 
se dogovarjali o skupnih ak
tivnostih, zasnovanih na 
obojestranskem interesu. Za 
boljše medsebojno sodelova
nje so ustanovih tudi pose
ben koordinacijski odbor. 

Med nalogami, ki so jih 
opredelili v programu so še 
posebno pomembne tiste, ki 

govore o pridobitvi ostalih 
virov financiranja, predvsem 
sredstev gostinskih in trgov
skih organizacij ter uslug or
ganizacij združenega dela. 
Iskanje dodatnih virov ne 
more biti stalna, temveč le 
začasna naloga. Dolgoročno 
rešitev za Golte, kjer bo po
trebna tudi obnova hotela, 
nakup kakšnega teptalca in 
zgraditev še kakšne sedežni-
ce in vlečnice, je treba po
iskati v usposobljenosti go
stinsko turistične organiza
cije, ozko povezane z dolino. 
Te usmeritve bodo znane je
seni, ko bodo v sozdu Merx 
pripravih dolgoročno strate
gijo razvoja smučarskih sre
dišč Golte in Kope ter celot
ne Gornjesavinjske doline. 

RADO PANTELIČ 

Paro le res ne pomaga lo več 
Zgospotiarsklmš težavami se na Celjskem memalo spopatiamo 

Gospodarskih težav je v 
večini organizacij združe
nega dela na celjskem ob
močju vse več. V prenekate-
ri se prepočasi in premalo 
odločno spopadajo z njimi, 
organizirane subjektivne 
sile pa ne obvladujejo poli
tičnih in zaostrenih social
nih razmer. Takšna je ena 
osnovnih ugotovitev s tor
kove seje Medobčinskega 
sveta Zveze komunistov Ce
lje ob obravnavi gospodar
skih in političnih razmer v 
združenem delu. 

Slabosti v gospodarstvu, 
očitne že v prvem tromeseč-
ju, so se v polletju še pomno
žile. Dohodek je skromen, iz
gube naraščajo. Zaloge so 
vse večje, prav tako stroški, 
prodaja ne gre. Zunanje-tr-
govinska menjava kaže sicer 
na celjskem območju boljše 
rezultate kot v republiki, a 
ob slabšanju motiviranosti 
za izvoz, tudi z njo niso zado
voljni. Gospodarstvo ob
močja (brez občin Velenje in 
Mozirje) je izvozilo za 101 mi
lijon dolarjev blaga, od tega 
79 odstotkov na konvertibil
no področje. Skupni izvoz se 
je glede na lansko primerjal
no obdobje povečal za 15, 
konvertibilni pa za 21 odstot
kov. Izvoz je bil za 31 odstot
kov večji od uvoza, na kon

vertibilnem področju za 37 
odstotkov. Ohrabrujoč je tu
di podatek, da se delež izvo
za v republiškem izvozu ne
nehno povečuje (letos dose
gel 10,1 odstotka, lani v še
stih mesecih 9,8 odstotka). 

Izgube so se v polletju po 
ocenah še povečale, žarišča 
izgub pa so v glavnem ista 
kot v prvih mesecih: železni
ško gospodarstvo, Izletnik, 
Emo, Ingrad, Hmezadova 
Mlekarna, železarna Štore, 
Rudnik Laško,^Gorenje, Ter
moelektrarna Šoštanj, Rud
nik lignita T. Velenje. Na ro
bu uspešnosti je večina kme
tijskih temeljnih organizacij, 
Metka, Toper, Montana Ža
lec in vrsta drugih. Precej or
ganizacij, ki so že lani zaosta
jale za povprečji svoje pano
ge (takšnih je bilo 20 odstot
kov), slabo poslujejo tudi le
tos. Brez sprememb je do 
stečaja le še kratka pot, so 
ugotavljali, a tega se marsi-
kod očitno ne zavedajo, saj 
ne manjka organizacij, ki so 
svoje poslovne rezultate pri
lagodile in slabosti skrivajo. 
Prugod spet iščejo še dodat
ne poti, da bi se nekako izko
pali. Delavski svet je na pri
mer v Hmezadovi mlekarni 
že sprejel sklep o uvedbi 
družbenega sveta. 

V razpravi so tako vodilni 

delavci iz gospodarstva kot 
predstavniki čbčinskih orga
nizacij Zveze komunistov 
opozarjali, da niti zastrašujo
či podatki, niti dobri sklepi, 
razmer ne bodo spremenili, 
zaradi rasti cen in zaostaja
nja osebnih dohodkov pa je 
potrebna velika previdnost 
in resnost. Sklepi, ki so jih 
na Medobčinskem svetu 
ZKS sprejeli, jih k temu za
vezujejo. 

Težišče neposrednega po
litičnega dela komunistov je 
treba prenesti v organizacije 
združenega dela s slabostmi. 
Ob obravnavi polletnega go
spodarjenja morajo povsod 
pogledati, kako zmanjšujejo 
proizvodne stroške, kako iz
boljšujejo poslovnost in iz
vozno prodornost, kako je s 
prestrukturiranjem in stro
kovno kadrovsko krepitvijo. 
Pri tem so komunisti v la
stnem okolju dolžni potegni
ti mejo med objektivnimi in 
subjektivnimi težavami. Ob 
obravnavi razmer v Gorenju 
pa so opozorili, da prihaja do 
vrste težav zaradi neizpolnje
vanja obveznosti, ki so jih 
prevzeli udeleženci v sanaci
ji, kar velja še zlasti za Jugo-
banko. To ogroža Gorenje in 
postavlja pod vprašaj zdru
ževanje bančništva na celj
skem območju. 

MILENA B. POKLIC 

N a B o č u so se 
sreča l i borc i 

v nedeljo je bilo na Bo
ču ob Dnevu staje Slo
venskega naroda in 40. 
obletnice osvoboditve 
srečanje borcev in aktivi
stov Kozjanskega. 

Srečanja seje kljub sla
bemu vremenu udeležilo 
nekaj manj kot 1000 bor
cev iz šestih občin. 

Slavnostni govornik je 
bil Janko Sekirnik, ki je 
opozoril predvsem na 
vlogo in pomen Kozjan
skega v NOB. »Borci z 
vso odgovornostjo zahte
vajo le tisto Jugoslavijo 
in tisto družbeno uredi
tev, za katero so se bori-
h,« je med drugim po
udaril. 

N. G. 

V Celju dosegalo 
nižji iiektarski donos 

Celjski izvršni svet je sre
di prejšnjega tedna, na zah
tevo slovenskega izvršnega 
sveta, obravnaval tudi pro
gram žetve in odkupa pšeni
ce v Celju. Žetev se je na 
Celjskem že začela, vendar 
se tako delovna enota Kme
tijstvo Celje in delovna or
ganizacija Vrtnarstvo, ki 
sodita v sozd Hmezad, kot 
Kmetijska zadruga Celje ne 
morejo držati dogovorjene
ga operativnega načrta, ker 
pšenica povsod še ni zrela. 

C l a j i e izvršnega sveta je 
zanimalo, zakaj dosegamo 
na celjskem območju nižji 
hektarski donos, kot je pov
prečni donos v Sloveniji in 
kako bodo vplivale na pride
lek prekomerne padavine. 
Kar zadeva manjši hektarski 
donos, gre za to, da na Celj
skem nismo zadovoljivo teh
nološko opremljeni in da ve
čina kmetov ne uporablja 
dovolj gnojil. Čeprav posa
mezni kmetje dosegajo za
vidljiv hektarski donos, jih 
je premalo, da bi lahko izbo
ljšali povprečje. Zaradi pre
komernih padavin^ p a bo £ 0 ; 

nekod pšenica gotovo neko-
hko slabše kakovosti. 

Kmetijstvo Celje predvi
deva 45 centov pridelka na 
hektar, Vrtnarstvo Celje pa, 
da bo pridelalo 14 ton ječme
na. Pridelek bo predvidoma 
znašal 3,2 centa na hektar. V 
delovni organizaciji upajo, 
da bodo lahko ječmen pro-
dah semenarni kot semenski 
ječmen, če pa to ne bo šlo, ga 
bodo prodah za živinsko kr
mo. Zadružni sektor v okvi
ru Kmetijske zadruge Celje 
pa bo letos predvidoma pri
delal 340 ton pšenice. Ob 
tem ocenjujejo, da bo pov
prečni pridelek pšenice enak 
kot lani in se bo gibal okrog 
35 centov na hektar. 

» Izvršni svet je soglasno in 
v celoti sprejel sklepe občin
skega komiteja za družbeno
ekonomski razvoj, ki je za
dolžen za sprotno poročanje 
repubhškim organom. Za te
koče sprem.ljanje poteka že
tve in odkupa pšenice ter ko
ruze pa je zadolžen odbor za 
pospeševanje kmetijstva, ki 
bo hkrati tudi sproti reševal 
v s e morebitne probleme. 

V E . 

Tudi to je praznik 
Prazne ulice, zastave na hišah, nekaj ljudi po odprtih 

lokalih, kopalci ob Savinji in na bazenu. Čisto običajen 
dan, le malce bolj dolgočasen. Je to res pravi način 
proslavljanja slovenskega praznika? 

V ponedeljek, 22. julija, smo Slovenci praznovali naš 
dan vstaje. Dan, ko je pred 44 leti počil prvi strel iz 
puške slovenskega partizana in naznanil začetek vse-
Ijudskega upora proti okupatorju. Pomemben dan v 
zgodovini slovenskega naroda. 

In kako smo ga praznovali Celjani? Najbrž je večina 
od nas pomislila nanj le v zgodnjem jutru, ker ni bilo 
treba oditi na delo. Bilje pač dolgočasen poletni dan, 
ko nekateri niso vedeli, kaj bi počeli, nekateri so ga 
izkoristili za kopanje in sončenje, nekateri so ga preži
veli v domačem krogu, še več pa je bilo takih, ki so ga 
obeležili s pobegom iz Celja, ki jim na ta dan ni znalo 
ponuditi ničesar. Res je, da je bilo ob koncu tedna 
precej prireditev, res je tudi, da so bile na sam dan 
vstaje prireditve v okolici Celja, kot npr. Večer jugo
slovanske folklore v Strmcu, otvoritev novega gasil
skega doma na Selah in ples na Celjski koči, toda v 
mestu samem je vladalo mrtvilo. Nekateri so ga morda' 
že vajeni, druge pa še vedno moti. 

Mogoče včasih naše praznike res že poveličujemo, 
toda gotovo ni prav, da na naš slovenski praznik prak
tično pozabimo. Prireditve, ki bi bila posvečena prav 
dnevu vstaje, v Celju ni bilo. Ali je res prav tako? 

INES DRAME 

^hvaia J o ž e t u V e b r u 
"Užh^^^^ četrtek so se zbrali predstavniki regijskih vodstev 
DniQ?'̂ *^Političnih organizacij in ostalih institucij celjskega 
d̂oh'̂  ter se zahvalih Jožetu Vebru za šestletno vodenje 

2voj ^^skega sveta SZDL Celje. O delovnem prispevku k 
r J}^ samoupravnih odnosov in utrjevanju vloge SZDL 
'rcp ^^^^ dosežkih Jožeta Vebra pri političnem delu je 
tiijf̂ '̂ onl sekretar Medobčinskega sveta ZKS Celje dr. 
;U •i'̂ ; uspešno delovanje na novi delovni dolžnosti pa 

r ^ ^ ^ G l e l sedanji predsednik Medobčinskega sveta 
"^^ilip Beškovnik. 

Foto: EDI MASNEC 

POGLED V SVET S k o v i n o t e h n o 
J u ž n a Af r ika v p lamenih 

P i š e J o ž e Š i r c e l j 

Gornji naslov ni nekakšna pate
tična prispodoba. Južnoafriško re
publiko, državo z okoli 30 milijoni 
prebivalcev na skrajnem jugu afri
ške celine, že malone poldrugo leto 
pretresajo nemiri, upor črnske ve
čine 23 milijonov ljudi, ki z demon
stracijami in stavkami, z množično 
državljansko neposlušnostjo maje-
jo stoletno vladavino bele manjši
ne, ki šteje okoli štiri in pol milijo
na belcev, večidel burskega, delo
ma angleškega rodu. 

V tem času je bilo pobitih na sto
tine ljudi, malone brez izjeme sa
mih črncev. Policija in vojaške 
enote uporabljajo pravo strelivo, 
ko razganjajo uporne demonstran
te. Aretacije brez sodnih nalogov, 
ob katerih lahko policija zadrži 
prijetega v zaporu za nedoločen 
čas, se kar vrste. Še huje je od zad
nje sobote, ko je >*izvršni predsed
nik« Južnoafriške republike Botha 
razglasil v državi izredno stanje. 

Južna Afrika je trdnjava aparthe-
ida, kar dobesedno v burskem jezi
ku pomeni »ločeni razvoj* dveh 
ras, bele in črne (ter drugih drugo-
poltih ljudi). V praksi rasističnega 
režima to pomeni, da tvorijo črnci 
tri četrtine vse delovne sile v drža
vi, njihove mezde in plače pa so 

'povprečno štirikrat nižje od onih, 
ki jih prejemajo belci. To pomeni, 
da gre za črnske otroke nekajkrat 
manj denarja na učenca kot za bele. 
Enako, če ne še huje je v zdravstvu. 
To pomeni, da ima bela manjšina V 
rokah pet šestin vse zemlje, razu
mljivo najboljše. To pomeni, da se 
smejo črnci gibati samo po določe
nih delih države in samo ob določe

nem času, da družine ne morejo biti 
pri zaposlenem možu in očetu. To 
pomeni, da za delo manj sposobne 
in bolehne preženejo v »njihove* 
rodne kraje, rezervate, ki jim beli 
vladarji cinično pravijo države. 

Razglasitev izrednega stanja V 
državi kaže na to, da je rasistična 
vladajoča manjšina pripravljena V 
krvi zatreti poskus črnske večine, 
da bi dosegla odpravo apartheida 
in vsaj kolikor tolikšno enakoprav
nost. Pokazalo se je, da se niso ob
nesli poskusi, da bi krotili uporne 
črnce s črnci - policisti iz drugih 
afriških plemen, ki so si med seboj 
tradicionalno v sovraštvu. Spodle

tel je poskus, da bi v črnskih nase
ljih vzpostavili črnsko upravo: črn
ska večina je take župane in občin
ske uradnike zlepa ali zgrda one
mogočila. Obenem se krepijo črn
ski sindikati, raste število in moč 
stavkajočih. 

Poseben pojav izrednega politič
nega in socialnega pomena je Zdru
žena demokratična fronta, ki zdru
žuje najrazličnejše črnske organi
zacije, v njej pa delujejo tudi pri
padniki drugih ras oziroma naro
dov, Indijci in rasno mešani, pa tu
di nekaj belcev. Voditelji te organi
zacije so najbolj na udaru vladnih 
represalij, aretacij, mučenj in po
bojev. 

Črnska večina v Južnoafriški re
publiki se že desetletja upira rasi
stičnemu režimu, zdaj ostreje, zdaj 
manj udarno. Zadnjih sedemnajst 
mesecev pa je ta upor čedalje bolj 
množičen, organiziran, udaren. 

S tem seveda ni rečeno, da bo 
rasizem v Južni Afriki zdaj zdaj 
razpadel. Nasprotno, kot kažejo 
zadnji dnevi in tedni, je režim bele 
manjšine pripravljen na vse, tudi 
na najbolj krvava dejanja, da bi 
ohranil svojo oblast. Zatorej bomo 
o Južni Afriki - deželi v plamenih -
še veliko slišali. 



Bo V E m u potreben ukrep družbenega varstva? 
Kje vzeti aenar za Izplačevanje osebnih Hohoilkov? Zadolževanje nI najustreznejša rešitev 

Ena osnovnih ugotovitev 
celjskega izvršnega sveta, 
ki je sredi prejšnjega tedna 
obravnaval informacijo 
Službe družbenega knjigo
vodstva Celje o poslovanju 
delovne organizacije Emo, 
je, da ta celjski kolektiv ni 
uresničil zastavljenih ciljev 
in jih verjetno tudi ne bo, 
čeprav mu pri tem skuša 
pomagati tudi širša družbe
nopolitična skupnost. Kri
tično pa so člani izvršnega 
sveta ocenili tudi poročilo, 
ker kolektiv v njem ni pri
kazal polletnih rezultatov 
poslovanja, temveč le junij
ske, ki ne dajejo realne po
dobe. 

Zaenkrat je znana le izgu
ba, ki pa prav tako še ni pov
sem natančno izračunana. 
Predvidoma bo imel Emo ob 
polletju od 350 do 400 milijo

nov dinarjev izgube, od tega 
tozd Kotli od 250 do 280 mili
jonov din, tozd Posoda pa od 
100 do 120 milijonov din. 
Vprašanje je tudi kako bo 
posloval tozd Radiatorji, ki 
se giblje na meji rentabil
nosti. 

Kar zadeva osebne dohod
ke je Niko Kač, podpredsed
nik kolektivnega poslovod
nega organa Ljubljanske 
banke Splošne banke Celje, 
dejal, da je Emo le še delno 
kreditno sposoben, kar po
meni, da banka že avgusta 
ne bo mogla sodelovati*pri 
pokrivanju osebnih dohod
kov. Podobno stanje je tudi s 
posojili, kajti Splošna banka 
Celje je sklenila, da bo Emo 
kreditirala v neomejeni viši
ni, le v primeru, če bo ta celj
ski kolektiv posloval brez iz
gube in, če se bodo znatno 
izboljšali tudi ostali kazalci 

Franci Gazvoda, glavni 
direktor Ema, je dejal, da se 
ni udeležil seje izvršnega 
sveta, ker so dva dni pred 
omenjeno sejo analizo Služ
be družbenega knjigovod
stva že obravnavali. Sesta
nek je bil v Emu, udeležili 
pa so se ga vsi najodgovor
nejši delavci kolektiva in 
najodgovornejši celjski 
družbenopolitični delavci. 
Ponavljanje že znanih dej
stev in ugotovitev je, po 
njegovem mnenju, nesmi
selno. Glede na dnevni red 
seje izvršnega sveta, ki ni 
bil natančno opredeljen, pa 
je bil za razpravo najpri
mernejši Radovan Štajnpi-

poslovanja. Ob tem so se ne
kateri člani izvršnega sveta 
vprašali, koliko je nadaljnje 

zadolževanje kolektiva sploh 
smiselno, glede na to, da že 
zd^ obrača le 21 odstotkov 
lastnih sredstev. Povprečje v 
panogi se namreč giblje oko
li 45 odstotkov. 

Izvršni svet seje tudi vpra
šal, ali so prikazani rezultati 
poslovanja plod normalnih 
prizadevanj in dela, ali pa 
gre pri tem za izredne ukre
pe, kot je na primer znatno 
večja prodaja zalog, ipd. Ra
dovan Štajnpihler, pomoč
nik glavnega direktorja za 
področje informatike in or
ganizacije, ki se je edini ude
ležil seje, je odgovoril, da so 
za zmanjšanje izgube v tozdu 
Posoda v kolektivu uporabi
li tudi rezervo iz dohodkov
nih povezav v tozdom Friti. 
Kar zadeva izgubo v tozdu 
Kotli pa še ni v celoti znano, 
koUko bo znašala neplačana 
realizacija, vendar to ne po

meni, da v kolektivu karkoli 
skrivajo. Tozd Radiatorji v 
nasprotju z nekaterimi osta
limi tozdi uresničuje vse za
stavljene cilje in v Emu oce
njujejo, da bo ob polletju po
sloval s pozitivno ničlo. 
Štajnpihler je ob tem še de
jal, da so načrti resnično 
izredno napeti, česar se v ko
lektivu povsem zavedajo, 
vendar druge možnosti ni. 

Zvone Hudej, predsednik 
izvršnega sveta, je v razpravi 
dejal, da bo po vej verjetno
sti potreben ukrep družbe
nega varstva, če bodo rezul
tati poslovanja slabši, kot jih 
je na seji prikazal kolektiv, 
oziroma če se bo izguba Ema 
v primerjavi s prvim trome-
sečjem še povečala. Posa
mezni člani izvršnega sveta 
pa so ocenili kot nespreje
mljivo, da se seje niso udele
žili najodgovornejši delavci 
Ema. 

Izvršni svet je sklenil, da 
bo o nadaljnji usodi Ema od
ločal, ko bodo v celoti znani 
polletni rezultati poslovanja. 
Podprl je politiko Ljubljan
ske banke Splošne banke 
Celje in zahteval od Ema, da 
mora takoj, ko bo izdelan pe
riodični obračun, posredova
ti polletne in julijske rezulta
te poslovanja. Na obravnavi, 
ki bo sledila, pa morajo sode
lovati vsi najodgovornejši 
delavci tega celjskega kolek
tiva. 

Tozd Kotli se ne bo otresel 
izgube niti ob devetmesečju, 
saj bo le-ta po sedanjih pred
videvanjih znašala 333 mili
jonov dinarjev. Tozd Poso
da, ki je imel ob prvem tro-
mesečju tudi veliko izgubo; 
pa bo že ob polletju posloval 
brez rdečih številk, vendar 

brez ostanka dohodka 
obhkovanje skladov skuh 
porabe. 

V Emu se z vsemi siL 
trudijo, da bi izboljšali. 
slovne rezultate in so na!̂  
novi načrtov proizvoda 
prodaje in izvoza izdel! 
načrt likvidnosti za trej 
tromesečje. Glede na izjJ 
no zaostreno likvidnost] 
situacijo so znižali prvot, 
načrt nabave materiala^ 
storitev za mesec julij 
150 milijonov dinarjev 15 
mesec avgust za 1000 miiĵ  
nov dinarjev. PrimanjkiJ 
bo temu primerno v jmjj 
znašal 165 milijonov dinj 
jev, v avgustu 87 milijoj^ 
dinarjev, septembra pa|i 
bi v kolektivu zabeležili] 
višek v višini 251 milijonJ 
dinarjev. Kljub temu, 
predvidena dodatna posô  
la, je zaradi primanjkljajj* 
juliju in avgustu, pono\J 
vprašljivo izplačilo osebn̂  
dohodkov. Velik problj 
pa bo tudi poravnava obi! 
sti za kratkoročna posoji|| 

1 

Junija so načrtovano pij 
izvodnjo dosegh v vseh te 
dih, razen v tozdu Posoda] 
tozdu Kotu. V tozdu Posoj 
so načrt dosegli le 64-odsln 
no, pri tem gre predvseinj 
izpad proizvodnje sanitai 
Celotna prodaja je doseže 
96-odstotno, na konvertibj 
no področje pa so v Emua 
vozili 97 odstotkov načrton 
nega izvoza. Julija bodo, J 
sedanjih ocenah, dosegli d 
črtovano proizvodnjo, 1 
vedno pa je vprašljiva um 
ničitev načrtov prodaje. \ 
voz v dolarjih bo uresnitfj 
celotna prodaja pa bo znaij 
la milijardo in 115 milijon] 
dinarjev, kar je za 74 milij 
nov dinarjev manj, kot so 
kolektivu načrtovali. 

VILI EINSPIELEj 

Se Cinkarna še vedno igra »skr iva ln ice«? 
Kdo podpira nesamoupravno ravnanje? 

Celjska Cinkarna se gre, 
kar zadeva srednjeročne in 
dolgoročne razvojne načrte 
kolektiva, še vedno »skrival
nice«. Zato ni več najpomem
bnejše vprašanje, aii obrat 
TiOz bo ali ne. Najprej je na
mreč treba razčistiti, kdo v 
občini in republiki podpira 
takšno nesamoupravno rav
nanje Cinkarne. Za takšno 
razčiščevanje pa se, kot zaen
krat kaže, nihče v celjski 
družbenopolitični skupnosti 
ne zavzema »preveč« odločno. 
Ugotovitev velja tudi za dele
gate za zbor združenega dela 

SRS, ki so konec prejšnjega 
tedna razpravljali o republi
škem osnutku srednjeročnega 
razvoja, kjer je nakazana 
možnost gradnje obrata T i 0 2 
»dva«. 

V prilogi slovenskega osnut
ka dogovora o temeljih plana 
za naslednje srednjeročno ob
dobje je namreč med drugim 
zapisano, da bo Cinkarna Celje 
pripravila projekt o možnostih 
podvojitve proizvodnje titano
vega dioksida na osnovi skup
nih vlaganj s partnerjem iz 
Nemške demokratične repu
blike. Delegati celjskega go

spodarstva so po krajšem oma
hovanju ocenili, da gre za zelo 
nejasno in dvoumno formula
cijo, na katero se morajo od
zvati, še zlasti zato, ker v ob
činskih planskih dokumentih 
ni nobene besede o kakršniko
li raziskavi možnosti za grad
njo obrata Ti02 »dva«. Očitno 
so tudi v tem primeru republi
ški načrtovalci delali mimo ob
činskih načrtov in eno osnov
nih vprašanj je, v čigavem inte
resu so to storili. Delegati so se 
dogovorili, da bodo na zasta
vljeno vprašanje skušali dobiti 
odgovor na republiški skup
ščini, ki je bila v začetku tega 
tedna. Odgovora, v kolikor so 
delegati vprašanje sploh zasta
vili, do zaključka redakcije ni
smo uspeli dobiti. 
Še en sestanek, ki je bil in ga 
hkrati ni bilo? 

Kar zadeva gradnjo obrata 
Ti02 »dva« so se delegati odlo
čili, da bodo zastopali podobna 
stališča, kot so jih pred krat
kim sprejeli na skupnem se
stanku predstavniki občinske 
konference socialistične zveze, 
celjski politični aktiv, pred
stavniki družbenopolitičnih 
organizacij in kolektivni poslo
vodni organ Cinkarne Celje. V 
glavnem gre za stališča, ki jih 
je že pred tem oblikoval občin
ski komite Zveze komunistov 
Celje. 

Sklenili so, da bodo preveri
li, koliko je intenzifikacija pro
izvodnje v sedanjem obratu 
Ti02 usklajena s planskimi do
kumenti družbenopolitične 
skupnosti. O morebitni gradnji 
druge fcize Ti02 bodo razpra
vljali šele po letu 1990 in še to 
le v primeru, če se bo Celje v 
tem času uvrstilo v II. katego
rijo onesnaženosti. Pri tem ne 
bo šlo brez široke in demokra
tične javne razprave. Cinkarna 
pa bo morala pripraviti izčrpne 
tehnološke, ekonomske in 
ekološke študije. Mednarodne 
pogodbe pa na odločitev Celja
nov za ali proti gradnji naj ne 
bi vplivale. 

Kljub tem sklepom, se dele
gati niso otresli občutka, da 
skuša Cinkarna prikriti svoje 
razvojne načrte širši javnosti. 
Da je temu tako, priča tudi za
pis o nadaljnjem razvoju Cin
karne, ki je bil podpisan ob 
obisku predstavnikov Nemške 
demokratične republike in ga 
Cinkarna še vedno ni posredo
vala javnosti. Na omenjenem 
skupnem sestanku so sicer 
sklenili, da mora Cinkarna za
pis posredovati novinarjem, 
vendar ga le-ti doslej še niso 
dobili, čeprav je od sestanka 
minilo že več kot štirinajst dni. 
Daje sestanek najodgovornej
ših celjskih pohtičnih delav
cev in predstavnikov Cinkarne 
sploh bil, pa so delegati in no
vinarji povsem slučajno zvede
li šele med razpravo. 

Če ob vsem tem vemo, da so 
že izdelane tudi strokovne os

nove za dolgoročni načrt raz
voja Cinkarne oz. analiza raz
vojnih možnosti, ki sojo doslej 
videli le redki posamezniki, se 
lahko povsem upravičeno 
vprašamo, komu in zakaj je po
trebno prikrivanje informacij 
in ali gre tudi tokrat za mani
puliranje z javnostjo, v imenu 
višjih interesov. Kakorkoli že, 
vzrokov za nezaupanje je čeda
lje več in tako Cinkarna kot 
tisti, ki njeno nesamoupravno 
obnašanje podpirajo, bodo le 
stežka popravili škodo, ki sojo 
naredili. 

VILI FJNSPIELER 

I zgubo bodo pokri i i 
v okviru s o z d a 
strokovne službe so naredile premalo za 
razvoj delovne organizacije EFE 

V težavah se bo ob pollet
ju znašla tudi velenjska de
lovna organizacija Elektro-
filterski elementi, ki poslu
je v okviru sozda Franc Le-
skošek-Luka. Kolektiv bo 
imel ob polletju približno 
18 milijonov dinarjev izgu
be, ki pa jo bo pokril v okvi
ru sozda, tako da ne bo imel 
problemov z izplačevanjem 
osebnih dohodkov. 

Razmere v tej velenjski de
lovni organizaciji je sredi 
prejšnjega tedna obravnaval 
tudi izvršni svet, v kolektivu 
pa pričakujejo da bodo ob 
koncu leta poslovali že brez 
rdečih številk. 

Izvršni svet je v celoti pod
prl program ukrepov, ki so 
jih sprejeli v delovni organi
zaciji Elektrofilterski ele
menti. V kolektivu so se od
ločili, da bodo postopoma 
začeli zmanjševati proizvod
njo zidakov, ki naj bi jih že 
septembra proizvajali le v 
eni delovni izmeni. Ocenili 
so namreč, da bo tako zma
njšana količina proizvedenih 
zidakov dovolj, glede na tre
nutno povpraševanje na tr
gu. Kolektiv bo s tem zma
njšal stroške in na minimum 
omejil težave, ki jih ima pri 
proizvodnji zidakov zaradi 
slabe kakovosti pepela. 

Nadalje bodo v kolektivu 
zmanjšali porabo električne 
in toplotne energije ter n^-
dražjih repromaterialov. Po
spešeno bodo začeli tudi z 
deli za poskusno proizvod
njo strešnikov, ki naj bi jih 
že letos izdelali 520.000 ko
sov. Gre za izdelek, ki je na 
tržišču iskan in dosega raz

meroma ugodne cene. 
Kot že rečeno je velenjski 

izvršni svet program ukre
pov v celoti podprl, vendar 
je ob tem zahteval še večje 
prizadevanje strokovnih 
služb kolektiva, predsem pa 
sozda, ker le-te doslej še niso 
naredile dovolj za razvoj te 
velenjske delovne organiza
cije. 

V E. 

Pot r jene n o v e 
c e n e k o m u n a l n i h 
stor i tev 

Velenjski izvršni svet je 
prejšnji teden obravnaval tudi 
predloge za povišanje cen ko
munalnih storitev za široko 
potrošnjo, ki bodo, tako kot to 
zahtevajo republiške smerni
ce, začele veljati prvega sep
tembra. Predloge novih cen je 
izvršni svet v celoti podprl. Pri 
tem ni izhajal iz indeksov, tem
več ga je predvsem zanimalo 
za kolikšno vsoto bo s podraži
tvami okrnjen družinski pro
račun. 

Tako se bo na primer odvoz 
smeti podražil kar za 250 od
stotkov, vendar je podražitev 
izražena v dinarjih izredno 
majhna. Občani, ki stanujejo v 
družbenih stanovanjih, ki ob
segajo 52 kvadratnih metrov, 
bodo tako odslej plačevali za 
stanarino 3.340 dinarjev, kar je 
le 15 odstotkov več kot so pla
čevali pred podražitvijo. Sicer 
po se bodo vodarina podražila 
za 30 odstotkov, kanalščica za 
13, odvoz smeti za 66 in toplot
na energija za 7 odstotkov. 

V.E. 

Deina preusmer i tev bo nujna 
Tako razmišljajo v novi delovni organizaciji KOG Laško 

s tem, ko so se združili 
obrtno montažno podjetje 
Laško, gradbeno podjetje 
Laško in delovna enota za 
komunalo pri krajevni 
skupnosti Laško v delovno 
organizacijo komunala, 
obrt in gradbeništvo (KOG), 
so napravili korak naprej 
pri racionalizaciji dela, iz
boljšali samoupravno orga
niziranost, polletje pa so za
ključili pozitivno (ob četrt
letju so imeli namreč ma
njšo izgubo). Vendar neka
teri problemi še ostajajo. 

Omenjeni delovni organi
zaciji sta se združili z name
nom, da se v občini Laško 
bolje uredi komunalna de-, 
javnost in čini bolje izkoristi 
strojni park in obstoječi re
žijski kader, ki se je zaradi 
osipa delavcev v proizvodnji 
povečeval in bremenil že ta
ko nizek dohodek obeh ome
njenih delovnih organizacij, 
ki sta zadnja leta imela vse 
več težav z likvidnostjo. 

Iz razgovora z Božom Šolo, 
v.d. direktorjem novousta
novljene delovne organizaci
je, smo izvedeli, da je še ved
no problem prevelikega šte
vila režijskih delavcev v pri
merjavi z delavci v nepo
sredni proizvodnji. »ZdružiU 
smo se že lani oktobra, ven
dar smo formalno pravno re
gistrirani aprila letos. Naša 
prva naloga je bila, da vso 
pozornost namenimo prido
bivanju del, izvajanju del na 
terenu in krepitvi strokovne
ga kadra v proizvodnji, med
tem ko se z notranjimi odno
si ukvarjamo, koUkor je v 
tem trenutku nujno potreb
no,« pravi Šola. 

Po tako kratkem času se 
delavci niso še navadili spre

jeti novo delovno organizaci
jo, se z njo poistovetiti in ta
ko ustvariti boljše delovno 
vzdušje, ki je predpogoj za 
boljše delovne odnose. 

Drug« problem je konku
renca na trgu. 

Božo Šola meni, daje obči
na Laško premajhen prostor, 
da bi lahko v njem našli delo 
prav vsi, ki se ukvarjajo s po
dobno dejavnostjo kot KOG 
in je zato nujno, da se uvelja
vijo tudi v regijskem prosto
ru, kar pomeni, da mor^o bi
ti konkurenčni. To pa jim v 
celoti ne uspeva: »Mi v druž
benem sektorju,« pravi Šola, 
nimamo izenačenih pogojev 
in so zato naše obrtniške 
usluge dražje. Izhaja to iz še 
vedno prevelike režije in ne
katerih drugih pogojev go
spodarjenja do zaprtih tržišč 
tako v občini kot v regiji. 
Vendar menim, da smp 

uspešno štartali s kvaliteti 
mi uslugami in upošte« 
njem rokov, žal pa, ne moi 
mo biti cenejši.« 

V tej delovni organizac 
se predobro zavedajo, da 
vedno manj gradenj, da p 
nudba na tržišču upada in 
zato potrebno resno razn 
šljati o novih proizvodn 
programih, ki ne bi bili to 
ko vezani na gradbeništvu 
Zaenkrat nimamo nič ko 
kretnega,« pravi direkti 
»Idej je nekaj in jih tudi 
testiramo, za kaj gre pa je 
preuranjeno govoriti. Vsel 
kor bo tak program pott 
no vpeljati še pred začetki 
nove gradbene sezone, j 
se bo stanje na podroi 
gradbeništva še bolj zaosi 
lo, zato je delna preusm« 
tev nujna. 

VIOLETA V. EINSPlEl 

P r e n o v l j e n a E l e k t r o t e h n a 
Od četrtka, 18. julija dalje, je ponovno odprta preno

vljena trgovina Elektrotehne v Stanetovi ulici v CeljU; 
V obnovitvena dela, ki so potekala en mesec, so vložili 
nekaj več kot 10 milijonov dinarjev. 

Rezultat enomesečnega dela je bolj funkcionalejj 
razstavni prostor, priročno skladišče, boljši pregib 
nad prodajnim blagom in pa popolnoma nova oprem*' 

Pomembna novost in pridobitev za Celje je uvedW 
konsignacijske prodaje aparatov Fischer, Loewe Op^ 
Gretch, Rewox, ITT, Shaub Lorenz in ostalih prizna-
nih proizvajalcev akustičnih predmetov. Vse te ap*' 
rate lahko kupite za devize, davek in carino pa 
potrebno plačati v dinarjih. V Elektrotehni načrtuje!" 
tudi prodajo glasbil. 

Najpomembnejša naloga Elektrotehne je še vedn" 
prodaja elektrotehničnega materiala, kije nujno potre
ben za redno vzdrževanje naprav v industriji. V Elek; 
trotehni zagotavljajo, da imajo vsega dovolj naprodal 
ter da se bodo s ponudbo skušali prilagajati trgu. ^ 

NATAŠA G E R K E ^ 



rudi naši gozdovi umirajo 
\^giedice pomladanske plinske pozette so ¥ občini Velenje že katastrofalne 

I dve sorazmerno ostri zimi z veli-
temperaturnimi nihanji sta po-

^^\: da smo živeli v varljivem upa-
^ d a 
li'*' ropskJhj:ozdov, ne bo prestavil 
1)^. nam. Že kar katastrofalne so 

ledice plinske pozebe v šaleški 
K*̂ 'j umiranje se širi na Menino 
1 liiiio- Rrašico in Dobrovlje. Tudi v 
riskJ kotlini stanje ni nič boljše, 

I vesa pa se sušijo tudi na Gori 
v̂ ki V zmoti so tisti, ki mislijo, da je 
fiaakriva le pozeba. 
fozdarji Gozdnega gospodarstva 
zaiĵ ' katerega temeljna organizaci-

"^j-avlja z gozdovi v občini Velenje, 
* 00 navodilih in smernicah republi-

komisije že izdelali pregledno kar-
^ 2 ogroženimi površinami gozdov po 
Misamezn ih stopnjah poškodovanosti. 
-kupno je poškodovano 4030 hekta-
' , (40% vseh gozdov), od tega je več 
^ t polovica razvrščena v prvo katego-
L poškodovanosti, približno 1400 
lektarov pa v drugo in tretjo kategori-
« podatkov, koliko gozdov je poško-
lovanih na Menini planini, Krašici in 
)obrovljah (na Čreti) še ni. Skupno z 
lazarskimi in gornjegrajskimi gozdar-
i so si ta območja že ogledah predstav-
liki republiške komisije in izvršnega 
;veta skupščine občine Mozirje, dom
neve o ne tako neznatnih poškodbah 
)a so potrdili tudi mladi raziskovalci, 
[tudentje Biotehnične fakultete, ki so 
1 okviru letošnjega študentskega razi
skovalnega tabora proučevali bolezni 
jozdov na Menini planini. Ugotovili 
10, da se stopnja poškodovanosti gi-
)Ijemed dve in tri, saj imajo smreke za 
tO do 30 odstotkov manj iglic. 
Na območju celjskega gozdnega go-

5)odarstva je uničenih 2276 hektarov 
[ozdov, 977 hektarov je neznatno po-
ikodovanih, vzdržno 627, nevzdržno 
194, v propadanju pa je 119 hektarov. 
K temu je potrebno dodati, da so ti 
lodatki vzeti iz zadnjega, sicer letno 
torigiranega načrta, ki je star pet let. 
ff̂ novejša anketa, ki bo v slovenskih 
joidovih zaključena do jeseni, ko bo
do vsi predeli posneti z infrasnemalno 
tehniko, bo verjetno postregla z dru-
ačnimi, še bolj zaskrbljujočimi po-
atki. Glavne škode segajo od Miklav-
Ikega hriba v Celju pa vse do Šentjur-
a, proti Žalcu pa so se ob natančnejših 
)regledih pred petimi leti zadnji vplivi 
cazali v Kasazah. Sedaj smreke umira-
0 tudi na Gori Oljki. Gozdarji še ne 
edo, ali zaradi povečanja splošnega 
ibsega pUnskega območja ali zaradi 
»ovefanja stopnje onesnaženosti. Me
dlih naprav, s katerimi bi lahko 
premijah stopnjo onesnaženosti, in ki 
o zelo drage, nimajo. Kot kaže, bodo 
[rve tovrstne naprave kupili v Goz-
iriem gospodarstvu Nazarje, ki jih je 
Mošnja plinska pozeba najbolj priza-
leia. 

N n j e p o š k o d o v a n o s t i 

l o z d o v 

dogovorjenih repubhških smer-
lpî  so gozdarji obolele gozdove raz-

v tri kategorije. V prvo sodijo 
û aovi z zaznamovanimi poškodba

mi, v katerih je omogočeno gospodar
jenje z motnjami. V teh gozdovih, ki 
im^o možnost preživetja le pod pogo
jem, da se stopnja onesnaževanja 
ozračja drastično zmanjša, bo velik de
lež poseka realiziran s sečnjo poškodo
vanih in suhih dreves. V drugo katego
rijo sodijo gozdovi z znatnimi poškod
bami, v katerih je gospodaijenje moč
no moteno. S svojimi ukrepi gozdarji 
ne morejo več uravnavati razvoja tak
šnih gozdov. S sanitarnimi sečnjami 
(teh bo v šaleški dolini letos kar na 
13.650 hektarjih) bo za dva do trikrat 
prekoračen posek, proizvodna zmo
gljivost teh gozdov pa bo prepolovlje-
na. Tudi v primeru takojšnjega zmanj
šanja onesnaženosti obstoječa genera
cija smreke nima vehkih izgledov na 
preživetje. 

Viri podatkov: Gozdno gospodar
stvo Celje, magister Vladimir Puhek 
z Biotehnične fakultete, Marjan Ho-
nigsfeld: Umirajo tudi slovenski goz
dovi, dipl. ing. gozd. Milan Cajner: 
seminarska naloga pri mentorju dr. 
Avguštin Lahu »REK Titovo Velenje 
in varstvo okolja« 

V gozdovih, ki sodijo v tretjo katego
rijo z močnimi poškodbami, je gospo
darjenje onemogočeno. Prizadetih je 
toliko dreves, da je onemogočen raz
voj gozda, zato mor^o biti ti gozdovi 
izločeni iz rednega gospodarjenja. Pro
padanje se bo nadaljevalo tudi v pri
meru takojšnje sanacije ozračja. 

O vzrokili letošnje 
katastrofe 

Letošnji ekološki katastrofi pravijo 
gozdarski strokovnjaki klasična imi-
sijsko-plinska pozeba. Napačna je to
rej predstava, da gre za navadno poze-
bo. Kljub temu, da si vseh pojavov pri 
tem še ne znajo razložiti, pa je znan 
dvojni vpliv plinske pozebe. Zaradi 
sprememb v kemični sestavi rastlin
skih tkiv se občutljivost rastline za niz
ke temperature močno poveča. Dolgo
letno zaplinjanje s hujšimi imisijskimi 
sunki poškoduje listne reže in zaščitne 
voščene obloge ighc ali hstov. Rasthna 
ne more več uravnavati oddajanja vo
de, ker ima toge listne reže. Kadar pa 
se po hudem mrazu nenadoma otopli, 
se začno vegetacijski procesi: rastlina 
oddaja vodo, iz zamrznjenih tal pa je 
ne more nadomestiti. Ker tudi ne more 
zapreti listnih rež, se izsuši in če tak
šne razmere trajno dlje ali se ponavlja
jo, propade. Hladne zime z velikimi 
temperaturnimi nihanji, kakršni sta 
bili tudi zadnji dve, so tako pogubne 
za drevesa, ki so poškodovana zaradi 
onesnaženega zraka. 

Ni težko razlikovati prave zimske 
pozebe od plinske. Pri pravi pozebi 
rjavijo najmlajše iglice od zunanjosti 
proti notranjosti krošnje, pri plinski 
pa je ravno narobe. Najprej porjavijo 
nekajletne iglice v notranjosti krošnje, 
nato pa se sušijo vse mlajše proti zuna
njosti. Ko suhe ighce odpadejo, po
škodbe niso več tako očitne in drevo 
navidezno ozdravi. Ostane presvetlje-

na krošnja, smreke pa se borijo za ži
vljenje s sekundarnimi poganjki, ki za 
nekaj časa zakrijejo praznino. Taka 
obramba drevo izčrpa, zato še hitreje 
propada. 

Rešitev: postopno ukinianje 
proizvodnje največjili 
porabnikov energije 

Propad gozda bi verjetno pomenil 
tudi naš propad. Po obdobju naftne 
krize, v časih izrazito povečane proiz
vodnje premoga, s katerim rešujemo 
energetske težave, se umiranje gozdov 
vse hitreje širi. Dolgoletno onesnaže
vanje zraka sicer ni prizadelo samo 
gozda, a posledice so v njem najbolj 
vidne. Le osem let od izgradnje zad
njega, petega 345 megavatnega bloka v 
Šoštanju je bilo potrebno, daje poško
dovanih že 40 odstotkov gozdov v ob
čini Velenje. Očitno je torej, da bi bilo 
potrebno v razvojnih planih te in osta-
hh občin ter republike prednostno re
šiti ekološko vprašanje, tudi za ceno 
navidezne stagnacije gospodarstva. 
Namesto z uvajanjem dodatnih bi bilo 
potrebno pričeti z zmanjševanjem in 
postopnim ukinjanjem proizvodnje 
največjih porabnikov energije, sklad
no s tem zmanjšati proizvodnjo prido
bivanja premoga ter jo usmeriti v dalj
še časovno obdobje (zaloge v Titovem 
Velenju ob trenutni dinamiki pridobi
vanja premoga tako in tako zadoščajo 
še komaj za 38 let). Ob zmanjšanju pro
izvodnje pridobivanja premoga ter 
zmanjševanju porabe energije zaradi 
manjše in deloma ukinjene proizvod
nje največjih porabnikov energije bi 
lahko zmanjšali tudi proizvodnjo ener
gije v termoelektrarnah ter s tem 
zmanjšali onesnaževanje ozračja. Kaj 
preprosto je takole na papirju zma
njševati in ukinjati proizvodnjo, brisa
ti industrijo z deset tisoči zaposlenih. 
A v Sloveniji imamo vsekakor več 
možnosti za razvoj terciarnih dejavno
sti, predvsem turizma, kot pa za razvoj 
primarne, umazane industrije, ki že se
daj porabi kar 70 odstotkov naše ener
gije in ustvarja komaj okrog 20 odstot
kov družbenega proizvoda. Z usklaje
no akcijo in interdisciphnarnim pri
stopom bi morali takoj pričeti razreše-

Emisija SOj iz vseh dimnikov TEŠ 
je kar 243 ton na dan. Poleg tega uide 
z dimnimi plini dnevno v okolje tudi 
13,2 tone pepela. Trboveljska termo
elektrarna spusti v zrak dnevno 200 
ton žveplovega dioksida. 

vati nastalo situacijo, ki jo lahko ime
nujemo tudi prihajajoča ekološka ka
tastrofa. V nasprotnem primeru, v go
spodarskem razvoju za vsako ceno, 
bomo še naprej beležili rekorde v to
nah izkopanega premoga, rekorde v 
pridobitvi megavatov energije, kar je 
sicer zaradi truda delavcev, rudarjev, v 
danem trenutku vredno vse pohvale, a 
komu bomo pripeli medaljo mogoče 
že čez deset, dvajset let? 

RADO PANTELIČ 

MODERNiŽACiJA BOLNiŠNiCE V CELJU 

T E D N I K O V I N T E R V J U 

Brez informaci j 
je delo st ihi jsko 

Te dni smo Celjani dobili 
enega od najmlajših magi
strov ekonomskih znanosti 
z usmeritijo - mednarodna 
menjava. Na univerzi v Ma
riboru je na Visoki ekonom
sko komercialni šoli konec 
junija uspešno zagovarjal 
magistrsko delo znani celj
ski športni trener Tomaž 
Subotič. 

Ob svojem znanstveno ra
ziskovalnem deluje vseskozi 
aktivno sodeloval s svojimi 
športnimi prijatelji, posebno 
košarkarji. V krog športni
kov se je priključil pred do
brimi desetimi leti, ko je tudi 
kot nadarjeni šahist celjske
ga šahovskega kluba osvojil 
naslov mladinskega prvaka 
Celja. Vseskozi pa je uspeš
no povezoval študij in delo 
na športnem polju. 

S katerega področja 
ste zagovarjali magistr
sko nalogo in kako ste 
povezovali študij v zad
njih letih? 

»Redni študij na visoki 
ekonomski komercialni šoli 
sem zaključil leta 1982 in se 
zaposlil v delovni organizaci
ji železarna Štore. Po letu 
dni delovnih izkušenj sem 
oktobra 1983 ob delu začel z 
magistrskem študijem in ga 
končal v slabih 20 mesecih 
ter tako postal s 26 leti eden 
najmlajših magistrov znano
sti. Zagovarjal sem nalogo 
Predlog izgradnje informa
cijskega sistema za potrebe 
ekonomskih odnosih s tuji
no v železarni Štore in vlogo 
tržnih informacij v trženju.« 

Vaša bodoča naloga, 
novega mladega magi
stra, bo vsekakor največ
ja na delovnem in peda
goškem področju, da 
uspešno združi teoretič
na znanja s prakso, kar 
je neobhodno potrebno v 
obstoječih gospodarskih 
razmerah? 

»V prvi vrsti moram spoz
nati potrebo po aktivni 
vključitvi trženja kot poslov
ne koncepcije, ki naj združe
nemu delu pripomore k do
seganju večjega dohodka na 
domačem in tujih tržiščih. 
Za trženje pa so neobhodno 
potrebne kvalitativno, kvan
titativno in časovno pravo
časne informacije kot 
temeljni pogoj za smiselno 
in učinkovito delovanje na 
tržišču.« 

Katere rešitve ocenju
jete kot sprejemljive v 
današnji gospodarski si
tuaciji, predvsem z vidi
ka naše izvozne politike? 

»V obdobju, ko se indu
strijska doba končuje in pre
hajamo v tako imenovano in
formacijsko obdobje, mora 
gospodarstvo temeljiti na in
formaciji. To predstavlja 
pred združeno delo zahtevo 
po ustrezno urejenih infor
macijskih sistemih za potre
be trženja, kajti upravljanje 
poslovnih sistemov brez 
ustreznih informacij je stihij
sko, kot je stihijska obstoje
ča izvozna pohtika. To po
meni, da je potrebno povsod 
formirati sisteme tržnih in
formacij, ki morajo biti osno
va za učinkovito poslovno 
politiko.« 

Vaši bodoči cilji? Bili 
ste namreč poleg študija 
in rednega dela v žele
zarni Štore zelo aktivni 

še na področju pedago
škega dela in pri športu? 

»Kot zunanji sodelavec na
meravam še sodelovati na 
srednji komercialni šoH v 
Celju kot strokovni predava
telj ekonomskih predmetov, 
ker vidim, da lahko koristim 
rednim učencem in učen
cem, ki želijo razširiti svoje 
strokovno obzorje ob delu. 
Tem pa velja pomagati.« 

Kaj pa vaša skrita lju
bezen - košarka? 

»Svoje delo pri ženski ko
šarkaški vrsti Metke še ni
sem sklenil, kajti to moštvo 
bi moralo doseči svoj cilj -
uvrstitev v IL zvezno žensko 
košarkarsko ligo. Žal nima
mo najboljših finančnih po
gojev, največ zaradi bolj zah
tevne moške ekipe Libele. 
Brez sredstev in sožitja z mo-' 
ško ekipo bomo težko uspe
li. Letos nam grozi, da bosta 
dve najboljši igralki okrepili 
Rogaško. Vse to pa oslabi 
delo pri nadarjeni ekipi Met
ke. Tu bi želel končati zasta
vljeno delo.« 

Kaj pa pomoč pri ko
šarkarjih Kovinarja 
Štore? 

»Moška ekipa Kovinarja je 
tudi del mojega dela pri 
športu. Morda sem povezan 
z njimi zaradi mojega delov
nega mesta v železarni. Lani 
smo nesrečno izpadli v borbi 
za vstop v republiško prvo 
Ugo. V odločilnih minutah 
zadnjega srečanja smo izgu-
bih. To je bilo razočaranje, ki 
pa igralcev ni potrlo. Ponov
no se bomo zbrali in poizku
sili uspeti. Sicer pa so porazi 
in zmage redni spremljevalci 
življenja. In košarka je del 
mojega življenja. Zato bom 
ostal strokovni sodelavec v 
ekipi.« 

Kako uspevate vse to 
uskladiti, če upošteva
mo, da imate ob študiju 
obveznosti še v krogu 
svoje družine? 

»Že od vsega začetka, ko 
sem bil še srednješolec, sem 
imel vedno v naprej odrejen 
čas. Samodisciplina, točnost 
in predvsem dobra razpolo
vitev prostega časa, so mi 
omogočili, da sem lahko so
deloval v večjih aktivnostih. 
Seveda bodo v bodoče prišle 
tudi tu težave, k^ti enoletni 
sinek vse bolj in bolj prihaja 
v ospredje in zahteva vse več 
prostega časa. Z dobro voljo 
pa se da še mnogo narediti. 
Sicer pa imam v ženi Nataliji 
polno razumevanje, kajti tu
di ona se je ukvarjala s 
športom.« 

JOŽE KUZMA 

Z NOVIM TEDNIKOM 
TUDI NA MORJU 

N o v i t e d n i k p o i š č i t e 

v V j e s n i k o v i h k i o s k i h 



Bronasto glasbeno 
»o l imp i j sko« odličje 

v hotenju, da preizkusi 
svoje sposobnosti in da po
nese našo glasbeno kulturo 

V svet, se je Celjski godalni 
orkester udeležil medna
rodnega tekmovanja ama
terskih glasbenih skupin v 
Kerkradu na Nizozemskem 
v juliju 1985. V skupini sim
foničnih in godalnih orke
strov je dosegel tretje me
sto in s tem bronasto od
ličje. 

Svetovno glasbeno tek-
movnje v Kerkradu na Nizo
zemskem se je začelo leta 
1950. Normalno ga organizi-
rcuo vsako četrto leto podob
no kot olimpijske igre. Tudi 
tuje važno načelo: Sodelova
ti! Ne gre le za tekmovanje. 
Gre za srečai\je ljudi iz raz
nih delov sveta in za njihovo 
zbližanje. Le to je posebej 
podprto z veliko gostoljub
nostjo gostiteljev - Nizo
zemcev. 

Kerkrade d^e priliko, da 
se preizkusijo godbe na pi
hala, orkestri tolkal, glasbe
ne show skupine, folklorne 
skupine, dirigenti, harmonie 
orkestri, simfonični, mando-
linski in godalni orkestri. 

Celjski godalni orkester je 
opravil svojo preizkušnjo 13. 
julija popoldan. Igrali srno 
Janija Goloba Štiri sloven
ske ljudske pesmi in Antoni-
na Dvoraka prvi, drugi in pe
ti stavek iz Serenade za go
dala v E duru. Aplavz nas je 
dvakrat prepričal, da so po
slušalci z dopadenjem spre-
jeU našo interpretacijo. Tri
članska žirija pa nam je v pi
smenem sporočilu med poh
valo pokazala tudi napake. 
Letos med udeleženci naše 
skupine ni bilo več obič^ne-
ga ocenjevanja v okviru 100 
točk kot velja za druge sku
pine. V skupini simfoničnih 
in godalnih orkestrov, kot 
tudi pri mandolinskih, je šlo 
le za rangiranje in le za eno 
zlato, eno srebro in eno bro
nasto odličje. 

Popoldan 14. julija smo 
imeli koncert v gradu Ho-
ensbroek oddaljenem 5 km 
od Heerlena. Grajski dvorani 
sta se dobro prilegala Jo-
hann Sebastian Bach - Over-
tura za flavto in orkester v h-
molu in Joseph Haydn -
Concerto grosso op. 6. Tudi 
Dane Škerl - Pet skladb za 
klarinet in godala - je bil to

plo sprejet. Ob prejemu me
dalje gradu Hoensbroek smo 
sporočili poslušalcem poz
drave iz Jugoslavije in Slo
venije. 

Tretji nastop smo imeli 
brez predhodne organizacije 
na poti domov na otoku Ma-
inau na Bodenskem jezeru. 
Med cvetjem pod gradom 
smo postavili stojala in zai
grali stoje. Le čelisti so sede
li. Igrali smo številnim slu
čajnim obiskovalcem Johan-
na Sebastiana Bacha Overtu-
ro za flavto in orkester v h-
molu. Živahno odobravanje 
nam je bila nagrada. Posebej 
nas je razveselila pripomba 
starejše dame: »Imeli ste 
koncert - kako lepo!« 

Na vseh nastopih je orke
ster vodil Radovan Marvin. 
Solisti so bili: s flavto Barba
ra Mikula, s klarinetom Bo
štjan Župančič, pri Haydnu 
pa Radovan Marvin - 1. violi
na. Marko Zupan - 2. violina 
in Igor Švarc - čelo. p 

O d k u p bo rovn i c Je k o n č a n 
v okoUci Celja so številne 

odkupne postne, ki že vrsto 
let aktivno sodelujejo s kme
tijskimi zadrugami in skrbi
jo za odkup borovnic, polžev 
in gob. 

Odkup borovnic se je v 
glavnem že končal, cena v 
času prodaje pa se je gibala 
od 220 do 300 dinarjev, za 80 
dinarjev je poskočila kar v 14 
dneh. Področja, kamor nabi
ralci radi zahajajo so Lisce, 
Kunigunda, Resnik . . . Med 
nabiralci so v glavnem šolar
ji, študentje ter družine, od 
katerih so mnoge nabrale tu
di po 50 kilogramov borov
nic dnevno. Borovnice v 
glavnem izvozimo in sicer v 

Nemčijo, Avstrijo ter Fran
cijo. 

Tudi nabiranje polžev lah
ko pomeni pomemben vir 
dohodka. Cena za kilogram 
je 20Q din, štiriurno nabira
nje dnevno lahko v enem 
tednu prinese 26.000 dinar
jev. Vrtni polži se lahko tudi 
načrtno gojijo, s čimer se že 
nekaj časa ukvarjajo številni 
nabiralci. 

Gob je v času poletja bolj 
malo, v glavnem so Usičke, 
ki stanejo od 800 do 1000 di
narjev za kilogram, največje 
povpraševanje po njih je v 
Italiji, kjer so pripravljeni za 
kilogram odšteti tudi 1300 
din. 

BISERKA KARNEŽA 

I z o b r a ž e v a n j e 
m l a d i h 

šentjurski mladinci bo
do ta konec tedna pripra
vili poletno politično šolo 
za predstavnike osnovnih 
organizacij mladine. 
Trodnevni seminar bodo 
pripravili ob Slivniškem 
jezeru, sodelovali pa bo
do predstavniki repubU-
ške konference mladih in 
šentjurske občine. 

Osrednja tema letošnje
ga izobraževanja mladih 
bodo razvoj občine^ kme
tijska problematika, 
družbeno-ekonomski po
ložaj mladih in organizi
rano preživljanje proste
ga časa. Na trodnevnem 
izobraževanju, ki bo v po
poldanskem času izpol
njeno s programom inte
resnih dejavnosti, bodo 
sodelovali tudi koroški 
mladinci. 

L F. 

V e č e r 
j u g o s l o v a n s k e 
fo lk lo re 

v ponedeljek, 22. julija, so v 
Strmcu pri Vojniku priredili že 
8. tradicionalni večer jugoslo-
venske folklore. Na prireditvi 
sta nastopili folklorna skupina 
iz Banje Luke in folklorna sku
pina France Prešeren iz Celja. 
Program so s pevskim nasto
pom popestrili tudi Frankolov-
čani. Ob tej priložnosti so po
delili priznanja za lepo urejeno 
okolje. 

Na prireditvi se je zbralo 
okoli 400 obiskovalcev. 

INES DRAME 

Ove medal j i na 
gasi lski o l impiadi 

v Avstriji se je končala 8. 
ohmpiada gasilcev, katere se 
je udeležilo 19 držav, med 
njimi tudi Jugoslavija z dva-
n^stimi desetinami, ki jih je 
vodil Tone Sentočnik iz 
Škofle vasi: »Avstrijci so 
olimpiado odhčno pripravih, 
žal pa je bilo samo nekaj po-
mankljivosti pri nastavitvi 
članov in mladincev, ki so 
spali na prostem pod šotori 
in je zaradi hladnega vreme
na prišlo do prehladov, kar 
je tako vplivalo na tekmoval
ce, da so bih slabši, kot sicer. 

Izreden sprejem so pri
pravili osvajalcem zlate 
medalje, gasilcem iz Slo
venskih Konjic. Svoje navi
jače so imeli že v Avstriji 
(tekmovanje je sicer spre
mljalo po 20 tisoč gledal
cev!!!), domov pa so jih po
spremili z godbo, cvetjem 
in veseljem, da so dosegli 
velik uspeh. Podobno se je 
godilo tudi desetini iz Doba 
pri Ljubljani, le celjski 
»profesionalci« so bili sami, 
pa so bili zato toliko bolj 
veseli povabila v Tepanju, 
kjer so jih med svoje spreje
li tovariši prostovoljci iz 
Slovenskih Konjic. 

Z našim uspehom sem pov
sem zadovoljen, saj smo do
segli več, kot na prejšnji 
olimpiadi, ki je bila pri nas v 
Karlovcu. Lahko trdim, da 
smo trenutno tretja najmoč

nejša država v gasilstvu v 
Evropi za odličnimi Avstrijci 
in Zvezno republiko Nemči
jo. Če ne bi imeli smole pri 
zdravju tekmovalcev pa ne
katerih tekmovalnih spodr
sljajih bi dosegli še več, kot 
smo, to pa je 12 medalj, od 
tega šest zlatih (pri tem dve 
drugi mesti), pet srebrnih in 
eno bronasto.« 

Kako sta se uvrstili ekipi s 
celjskega območja? 

Tone Sentočnik: »Člani 
prostovoljnega gasilskega 
društva iz Slovenskih Konjic 
so bili v svoji kategoriji med 
petdesetimi ekipami sedmi, 
vendar so zbrah toliko točk, 
da so osvojili zlato medaljo. 
Če ne bi napravili manjše na
pake (trema!) bi bili še boljši 
pri uvrstitvi. Med poklicnimi 
enotami je bilo osem ekip, 
Celjani iz zavoda za požarno 
varnost pa so osvojili drugo 
mesto in srebrno medaljo. 
Za zmagovalci Španci so za
ostali za eno samo točko pa 
čeprav so bili v hitrostni iz
vedbi od njih boljši za deset 
sekund. Ker pa so ob takšni 
hitrosti napravih klasično 
napako, jih je to stalo prvega 
mesta. Vseeno pa sem tudi z 
njihovim nastopom zadovo
ljen.« 

V Vocklabrucku je bil tudi 
mentor pokhcne gasilske če
te iz Celja Roman Ambrož: 
»Takšnega uspeha nismo 
pričakovah, zdaj pa vidimo, 
da smo zaradi drobne napa

ke izgubili celo prvo meŝ  
Sposobni smo še za več iĵ , 
bomo poskušali doseči I 
naslednji olimpiadi, ki i 
čez štiri leta na Poljsk^S 
verjetno v Krakovvu.« ^ 

Poklicni gasilci iz Cej; 
so prosili za dovoljenje, 
lahko ob lepem in u s L 
nem povratku z olimpiJ 
prevozijo Celje z vžganj. 
sirenami in tako obvestj 
Celjane, kakšne pogu^^ 
može imajo. Dovoljenja, 
cer niso dobili pa so si reiti 
če lahko trobentajo pri vj 
ki ohceti, bomo pa še mi h 
osvojeni olimpijski |v 
dalji. ^ 
••^^^^^^^^^^^^^^^^^^^^^^ 

Jugoslovanski gasilsj 
olimpijci so se za odhod 
Avstrijo zbrali že v nedelj, 
14. julija v Mariboru. Taj 
naj bi tudi oblekli nove m, 
forme, ki so jih izdelali, 
Tekstilni tovarni Prebold • 
ugotovih, če so jim prav. KJ 
pa pred šivanjem posartie; 
niki niso dali pravih števil̂  
je prišlo do prav smešno tr, 
gičnega prizora, saj so irtie 
pionirji zgornje dele oblač 
do kolena, drugi pa takšr.; 
da bi zraven spravil še eneg 
gasilca. Takšni pa seveda i 
so mogli na olimpiado. Teij 
stilna tovarna iz Prebolda s) 
ni dala zmesti in je v Maribcil 
poslala štiri delavce, ki sod 
poznega nedeljskega veče 
domala na novo skrojili i 
seših večino delovnih un 
form, kar pa je pomenilo, i 
so bih jugoslovanski gasili 
med najupadlivejšimi n 
ohmpiadi tudi po oblačili 
ne samo rezultatih. 

TONE VRABI 

J a n e z Kukov ič 

OBRAZI 

»Biti sekretar občinske 
konference mladine veliko
krat ni lahko«, nam je uvo
doma povedal Janez, ki se
daj že dobro leto opravlja 
to delo v šentjurski občini. 
Pa se nad svojim delom ni 
pritoževal zato, ker ne bi bil 
zadovoljen z dejavnostjo 
mladincev, ampak zato, ker 
je še veliko preveč starejših 
ljudi, ki mladih ne spreje
majo in enakopravno 

vključujejo v svoje delo. 
Največkrat se to pokaže 

pri organiziranju mladin
skih delovnih brigad, pri 
pripravi različnih okroglih 
miz in razgovorov o mla
dinski problematiki. Žal je 
pri nas še vedno preveč za
sidrana miselnost, daje da
našnji mladi generaciji bilo 
vse najboljše že v zibel po
loženo. Vendar se iz leta v 
leto bolj jasno kaže, da te
mu ni tako. Mladi se mora
jo danes boriti za svoj in 
naš boljši in lepši jutri, vsi 
se zavedamo, da bodo prav 
mladi čez nekaj let prevzeli 
najodgovornejše položaje v 
naši družbi. In ne sme nam 
biti vseeno, kakšni bodo ta

krat ti, danes mladi, ljudje. 
Te misli so poleg prizade

vanja za čimbolj množično 
delo mladinske organizaci
je tudi vodilo Janezovega 
dela. Na številnih področ
jih seje že v preteklih letih 
tudi sam dokazoval. Tako 
je bil na primer pobudnik 
za ustanovitev osnovne or
ganizacije mladine na Ka-
menu in vse od leta 1979 do 
lani tudi njen predsednik. 

aktivno je deloval v krajev
nem gasilskem društvu in 
veliko prostega časa posve
čal telesni aktivnosti. 

Nekaj tega seje danes si
cer spremenilo, saj je moral 
Janez po lanskoletni pro
metni nesreči dobršen del 
telesno-kulturne dejavno
sti opustiti, pa tudi proste
ga časa ni več toliko kot ga 
je bilo prej. Časi, ko so pri 
Kukovičevih Janeza čakali 
s kosilom v pozen večer so 
sedaj minili. Pa ne zato, ker 
bi Janez prihajal domov 
kaj prej kot ponavadi, am
pak zato, ker žena Stanka 
pripravi kosilo pač pozne
je. In kc(j počne Janez v ti
sto malo prostih trenutkih, 
ki mu po delu vendarle 
ostajajo ? - » Urediti je po
trebno stanovanje, poskr
beti za to, da bo nov član 
družine prišel v svetle in le
pe prostore...*, razmišlja 
Janez. 

Mi pa dodajamo, da Ja
nez čez nekaj let gotovo ne 
bo rekel svojemu sinu ali 
hčerki, naj bo z življenjem 
- takšnim kakršno bo - kar 
lepo zadovoljen, saj so mu 
že v zibel položili vse naj
boljše ... 

IVANA FIDLER 

Ribiški dom ob Slivniškem jezeru. - ponos ribičev RD Voglajna. 

30 uspešnih let R D Voglajna 
»Prehojeno 30-letno pot 

smo od skromnih začetkov 
do današnje sodobne orga
niziranosti utrjevali v po
gojih in oblikah demokra
tične, samoupravne sociali
stične družbe. Ti pogoji in 
rezultati pa zagotavljajo 
nadaljni razvoj naše druži
ne in slovenskega ribištva. 
Le na ta način bomo naš 
športni ribolov, ki je tesno 
povezan z naravo, še naprej 
gojili in čuvali ribje boga
stvo naših revirjev v prid 
skupnosti in v prid nas sa
mih ribičev,« je ob prazno
vanju 30-letnice obstoja Ri
biške družine Voglajna, de
jal v slavnostnem govoru 
predsednik Boris Malec. 

V nedeljo so skromno in 
ribiško proslaviU svoj jubi
lej. Pri ribiškem domu na 
Slivniškem jezeru se je zbra
lo več kot sto ribičev, ki so 
dopoldne opravih tekmova
nje za ribiškega carja- Novi 
car je postal Maks Kolar z 
ujetim krapom, ki je tehtal 
več kot dva kilograma. 

Podehh so tudi listino ča
stnih članov in to Borisu 
Malcu, Ivanu Vengustu, Bor-
ku Vrečku in Francu Ocvir
ku. Člani so prejeh še vrsto 

Boris Malec, dogo letni 
predsednik RD Voglajna 

drugih priznanj in odUko-
vanj ob 30-letnici družine. 
Slavnosti se je udeležil tudi 
sekretar Ribiške zveze Slo
venije Dahbor Kladnik ter 
predstavniki ribiških družin 
celjskega območja. 

V družini je 338 včlarjjenih 
ribičev. V upravljanju imajo 

70 ha športno ribolovnih vo, 
in 28 ha gojitvenih voda tf 
18 ha onesnaženih vodit' 
površin. Velikega pomer 
zanje je bila začeta gradnij 
akumulacijskega jezera 
Tratni leta 1972, ki ga dan̂  
imenujejo Shvniško jezeri 
Pravočasno so se vključili I 
delo, saj so opravih 1̂  
20.000 ur prostovoljnega di 
la. Ob podpori štorske želfj 
zame je tu zrastel tudi priĵ ' 
no urejen ribiški dom, na ki 
terega so danes upraviče"; 
ponosni. Dom je odprt vŝ i 
petek, soboto in nedeljo, 
tošnji avgust pa bo odprt 
prekinjeno. 

Na žalost pa pri svojem d' 
lu beležijo tudi negativne I> 
jave v zvezi z zastrupljanĵ ! 
voda. Tako so od 1955. ^ 
1984 leta zabeležili kar 35 
morov rib, predvsem na^ 
močju ribiškega okoUša » 
glajne s pritoki. Kljub stal"' 
mu poudarjanju, da ones^' 
zevanja in pomori rib v 
dah ni in naj ne bi bila san̂  
skrb ribičev, se še vedno 
pogosto dog^a, da brezjl 
stneži spustijo v vode ra^* 
ne škodljive odplake. i 

FRANJO BOGA^ 



rečanje ribičev Čuprije, Poboja in Celja 
r^g srečanja pomenijo nadaljnjo krepitev vezi meti narodi Jugoslavije 

L nrazni*' celjske občine 
•in z e l o živahno tudi na 

" I d n s k e m jezeru. V pe-
c e l j s k a ribiška druži-

nrganizirala prijetno 
»aa i e delegacij in ribi-
nobratenih in prijatelj-

h nbč in Cuprije. Doboja, 
S r s i s k a , Titovega Ve-
' Sombora, Sanskega 
5'tain Rakovice. 

letošnjega srečanja ni 
no sodelovanje na prosla-
oraznika občine Celje in 
r̂ibiškem tekmovanju, 

je širši - plemenitej-
Ldaljnja krepitev tovari-
r bratstva, enotnosti in 
Jih pridobitev naše revo-

. je med drugim dejal 
czdravnem govoru Franc 
^c, predsednik celjske 
jjĵ e družine. Petkovega 
fanja so se udeležili tudi 
Vidnejši predstavniki 
^j-ega družbenopolitič-
p življenja in gospodar-

* soboto je na Šmartin-
jezeru na polotoku 

pova potekal tekmovalni 
I kije predstavljal že šesto 
Tstno merjenje moči, po 
ll^at v Doboju, Cupriji in 
lju. Člani, članice, mladin-
jn mladinke so tekmovali 
lovljenju rib, mladinci pa 
posebej v troboju suhih 

iciplin. Slednje tekmova-
• je potekalo pri osnovni 
i Bratov Dobrotinškov 
jnik. 

Abaz Brkič, predsednik 
USR »Bosna« Doboj: »Tak
šna srečanja, čeprav še ved
no omejena v številu, pome
nijo nadaljnjo krepitev vezi 
med narodi Jugoslavije in 
prav zdaj občutimo, kako 
potrebno je to. Takšno tradi
cijo je potrebno negovati ter 
prenašati na mlajše. Na vsa
kem srečanju doživiš in vidiš 
nekaj novega ter spoznaš 
mnoge nove prijatelje.« 

Pri članih so bili n^uspeš-
nejši Celjani pred Cuprijo, 
pri članicah Čuprija pred Ce-
Ijankami, pri mladincih so 
zmagali fantje iz Doboja 

Tibomir Ilič, blagajnik 
OOSR Čuprija: »Udeležil 
sem se vseh dosedanjih sre
čanj. Pridobljene izkušnje in 
tople bratske vezi, ki nastaja
jo ob takšnih priložnostih, 
omogočajo ohranjevanje te 
tradicije, kljub težkemu eko
nomskemu položaju. Prav 
je, da se ob takšnih priložno
stih srečujejo ljudje različnih 
starosti, ScU to pomeni, da 
bodo tudi zanamci obranih 
takšne vezi.« 

pred Cuprijo ter pri mladin
kah Celjanke pred Doboj-
čankami. V tekmovanju su
hih discipUn so bili tudi to 
pot najboljši mladinci Celja 

Anica Vitanc, namestnica 
predsednika tekmovalne 
komisije RD Celje: »Menim, 
da je tekmovanje dobro po
tekalo. Na pomoč so nam 
priskočili tudi sodniki ribi
ške družine Voglajna Štore. 
Znova se je izkazalo, kako 
pomembne so te človeške 
vezi med ljudmi iz različnih 
mest naše domovine, s^j nas 
zbližujejo in ustvarjajo do
bre odnose.« 

pred mladimi Dobojčani. 
Vseekipni zmagovalec so 

tako postali že drugič celjski 
ribiči, drugi so bili ribiči iz 
Čuprije in tretji Dobojčani. 
Tako bodo Celjani znova la
stniki prehodnega pokala do 
prihodnjega leta, ko bodo 
tekmovah v Doboju. 

Srečanje pa ni imelo samo 
tekmovalnega značaja, saj so 

Srečanje so omogočile tu
di celjske delovne organiza
cije: Cinkarna Celje, Zlatar
ne Celje, SOZD Merx, LIK 
Savinja, Avto Celje, Kovi-
notehna, EMO in Zavaro
valna skupnost Triglav -
območna skupnost Celje. 
Svoj delež je prispevala tu
di Zveza telesno kulturnih 
organizacij Celje. 

si ribiči iz pobratenih mest 
izmenjali bogate izkušnje tu
di iz ostalih področij, ob ču
vanja narave, vzreje rib in tu
di gospodarskih vprašanj. 

V soboto popoldne so se 
gosti udeležili tudi osrednje 
proslave ob občinskem praz
niku. Domov so odhajali za
dovoljni nad izredno uspeš
nostjo srečanja, ki so ga tako 
prisrčno, domače in odlično 
pripravih celjski ribiči. 

FRANJO BOGADI 

Razred nudi žalostno podobo. Ga bo kdaj napolnilo več 
otrok? 

Bo šolski z v o n e c 
na Henini še pel? 

Podružnična šola na He
nini, prva partizanska šola 
na osvobojenem Štajer
skem bo, kot kaže, po dolgih 
letih zaprla svoja vrata. 
Slabi delovni pogoji in pre
majhno število učencev so 
botrovali predlogu matične 
šole o prenehanju njenega 
delovanja. 

Pred težko in odgovorno 
nalogo so postavljeni vsi, ki 
bodo odločah o usodi šole na 
Henini. Kr£yani so nanjo na
vezani in zato ukinitvi na
sprotujejo, sai šola predsta
vlja središče vsega kulturne
ga dogajanja v vasi. Hkrati 
pa ne gre prezreti dejstva, da 
bi bili trije učenci, ki bi jo v 
prihajajočem šolskem letu 
obiskovaU, prikrajšani za 
mnogo prijetnih uric med vr
stniki, pa še za marsik^ dru
gega. 

Seveda se ob tem poraja 
tudi vprašanje denarja. Za 
primerjavo le tale podatek: 
šolanje enega učenca na ma
tični šoli (v Rimskih TopU-
cah), ki ima neprimerno več 

otrok kot šola na Henini, sta
ne na leto poprečno 300.000 
din. Ogrevanje prostorov v 
zimskem času pa malica in 
primerna šolska oprema so 
nujen pogoj za dober pouk, 
ne glede na to, koliko učen
cev obiskuje šolo, da o po
menu šolske knjižnice, telo
vadnice . . . sploh ne govo
rimo. 

Vzgojno izobraževalna or
ganizacija TOZD osnovna 
šola Anton Aškerc Rimske 
TopUce je že sprožila posto
pek o prenehanju delovanja 
svoje enote na Henini. Ker 
pa ne izključuje možnosti, da 
bo v prihodnosti tu le nekaj 
več otrok in bo potreba po 
šoU spet narasla, bodo šol
sko poslopje in opremo v 
njem še naprej vzdrževali. 
Otroke bodo začasno prešo-
lah v štiri in pol kilometre 
oddaljeni Jurklošter. Do
končen sklep o usodi šole na 
Henini bodo najverjetneje 
sprejeh ta ali pa naslednji 
mesec. 

TATJANA KLARER ^ske ekipe Doboja, Celja in Čuprije. 

lO- letnica o s n o v n e šo le S t r m e c 
^ Strmcu so za krajevni praznik pripravili vrsto 
'"'editev. Srečanje starejših krajanov je oganiziral 

za socialno-zdravstveno varstvo pri krajevni 
•"Pnosti Strmec, sodelovala pa so tudi vsa društva 
,.^?anizacije v kraju. Podružnični šoli Socka in 
"**ec sta poskrbeli tudi za kulturni program. 

Podružjiična osnovna šola je obeležila 80-letnico 
^ Ĵ ja. Čeprav segajo začetki šole v kraju v leto 1788, 
»^|,°slavili obstoj sedanje šole kot samostojne šolske 
•̂̂ b̂e, ki je pričela z delom 1905. leta. 

ekt̂ û - ^^"^ pripravili razstavo tehnično-ročno-
!ed ^^^^^^o^ sedanjih in nekdanjih učencev šole. 
1̂  raznovrstnimi izdelki je vzbudilo zanimanje 
i^n? iz stare šole ter pesmi iz najstarejših 
)v It razstavi je bilo tudi več starinskih predme-
[^^ '̂ so dela domačinov. Svoja likovna dela sta raz-
OTJ^}^ tudi shkarja-amaterja. Mile Krstič iz Celja ter 

"Sî inka Breda Menart. 

'o ĵ̂ Jilturnem programu so sodelovali pevski zbor 
oiri t " ^ ^ i č , mladinska skupina z glasbenim vlož-
Pf domači muzikantje. Ob koncu so nekdanjim 
ja '̂ ^̂ Ĵem ter zunanjim sodelavcem podehh prizna-
ekrî  dolgoletno sodelovanje ter spominska darila 

"^^jim učencem. 

BISERKA KARNEŽA 

Piva je bilo dovol j , cvetja skoraj nič 
Odbor za organizacijo Piva in cvetje 

v Laškem nima še natančne ocene o 
vsebinski in finančni plati letošnje 
osrednje turistične manifestacije v La
škem, vendar je splošna ocena ugod
na, zato bodo nadaljevali s tradicijo 
Piva in cvetja tudi v bodoče. 

Ta prireditev pomeni pomemben 
delež pri afirmaciji Laškega kot mesta 
po eni strani, po drugi pa z izborom in 
kakovostjo kulturnih, športnih, zabav
nih, etnografskih in drugih prireditev, 
pomembni kulturni dogodek. Dogo
dek, ki po eni strani združuje celo vr
sto organizacij združenega dela, dru
štev, gostinskih in turističnih delavcev 
v prizadevanjih za čim boljšo in čim 
bolj celovito turistično ponudbo po 
drugi strani pa pripelje v mestece ob 
Savinji več deset tisoč ljudi, ki se bodo 
slej ko prej ponovno vrnili kot gostje 
kakšne druge prireditve, zdravilišča 
ali kar tako mimogrede. 

Tako kot že vrsto let tudi letos ugo
tavljajo, daje bilo cvetja premalo. Od
bor sije zato med prve naloge v pripra
vah na naslednjo prireditev zadal, bo
ljšo povezavo med turističnim in horti-
kulturnim društvom in spodbujanje 

krajanov, da uredijo ^svoje vrtove in 
okolico z več cvetja. Že prihodnje leto 
naj bi organizirah tudi razstavo cvetja 
in prodajo cvetja, lepše bi okrasih tudi 
most čez Savinjo. 

Nadalje ugotavlja odbor, da je bila 
povorka zadnji dan praznika preveč 
okrnjena. Vozu piva in cvetja, ki so ga 
spremljale godbe, folklorne skupine in 
drugi, bi morali priključiti več vozov, 
ki bi predstavili združeno delo občine 
Laško. 

Žal je bilo tudi letos nekaj huligan-
stva, ki so se pojavljala v poznih noč
nih urah in napravila nemalo škode 
prirediteljem. Tako so na primer uničil 
več kot polovico cvetja na mostu, raz
bili in celo zažgali precej rekvizitov, ki 
so bili pripravljeni za laščanijado in 
bilo je tudi nemalo pretepov. Zato ka-
nijo prihodnje leto, čeprav neradi, uve
sti narodno zaščito v času Piva in 
cvetja. 

Nekaj nerešenih vprašanj je še v zve
zi s financiranjem te prireditve, od ka
tere še najmanj potegne turistično 
društvo, čeprav je organizator priredi
tve in nameni zanjo, precej denarja. 
Seveda, tudi ob pomoči delovnih orga

nizacij. Samo Pivovarna je, denimo 
dala za to prireditev 2 milijona dinar
jev. Odbor meni, da bi moralo tudi 
turistično društvo nekaj zaslužiti in to 
toliko, da bi lahko financiralo svojo 
dejavnost preko celega leta. Mnogi go
stinci, ki v bistvu največ pokasirajo ob 
Pivu in cvetju, se tudi ne potrudijo 
dovolj, da v času Piva in cvetja angaži
rajo čim boljše, če že ne najboljše izva
jalce, ki naj bi zabavali ljudi v času 
praznika. 

Vse te pomankljivosti želijo do pri
hodnjega praznika odpraviti z name
nom, da bi ta osrednja prireditev v 
Laškem bila čim boljša. 

Kot zanimivost n^ ob koncu pove
mo, da seje v času Piva in cvetja popi
lo 125 tisoč vrčkov piva, kar pa ni tako 
veliko kot se sliši, saj je to količina, ki 
jo v eni uri napolnijo v Pivovarni 
Laško. 

Odbor se je tudi odločil, da bodo 
posebno priznanje podelili tistim orga
nizacijam in posameznikom, ki so ime
li najlepše okrašeni šank. to pa so go
stilničar Martinčič iz Radeč, Bezgov-
šek iz Laškega in Merx Laško. 

VIOLETA V. EINSPIELER 



s filmom Ljubezen, ki ga je po Rožančevem romanu posnel režiser Rajko Ranfl (in zarij letos dobil tudi Prešernovo 
nagrado) je bilo doslej v Pulju največ zapletov in vroče krvi. Že filmi, ki smo jih v konkurenci videli doslej so potrdili 
prepričanje, da je žirija, ko je ta film izključila iz tekmovalnega programa, naredila napako. Posnetek je s slavnostne 
premiere Ljubezni na lanskem Tednu domačega filma. EDI MASNEC 

Slovenc i dvigajo raven letošnjega Pul ja 
Po polovici filmskega festivala smo viUeli (pre)malo res Uobrili filmov 

Ko pišem te vrstice (sreda 
dopoldan) je za nami v Pu
lju že 14 od skupaj 21 prija
vljenih filmov na letošnjem 
32. festivalu jugoslovanske
ga igranega filma. Na njem 
so obljubljali veliko žara in 
ognja, pa ga doslej še ni bi
lo. Vsaj v nimih, ki smo jih 
videli, ne. Z redkimi izje
mami smo doslej gledali le 
zelo povprečne ali celo pod
povprečne filme. Kot da so 
režiserji, ki imajo za svoje 
projekte na razpolago vse 
manj denarja, hoteli preveč 
ali kot da se niso znali odlo
čiti, kaj pravzaprav sploh 
hočejo. 

Svetla i^ema v tej sivini 
povprečnosti je slovenska 
kinematografya. Doslej smo 
videli že vse tri nove sloven
ske filme (Naš človek, Butn-
skala in Ovni in mamuti), 
oba preostala (Dediščina in 
Ljubezen) pa poznamo že z 
lanskega TDF v CeLu. Tako 
je že mogoče reči, da ima slo
venska kinematografija jas
no opredeljeno in začrtano 
programsko politiko. Ne, da 
tudi vsem slovenskim fil
mom, ki smo jih videli, ne bi 
mogh očitati spodrsljjuev ah 
slabosti. Toda, kar smo vide-
h je na visokem profesional
nem in estetskem nivoju, an
gažirano, sodobno. BriUcone 
je po nekaj res slabih filmih, 
ki smo jih videU tudi v areni, 
torej v tekmovalnem delu fe
stivala. Že mogoče reči, da 
letošnja žirija ni bila dosled
na. Tako Ljubezen kot Butn-
skala sta zaslužila uvrstitev v 
tekmovalni del programa, 
kot je uvrstitev vanj zaslužil 
tudi zelo lep, nepretenciozen 
a čest izdelek, film MihžOla 
Vukobratiča Ni lahko z mo
škimi. Butnskala je fdmska 

groteska z imenitnim igral
skim timom, na svoj način 
smešna, a hkrati zelo angaži
rana alegorija z mnogimi me
taforami (kot je povedal tudi 
režiser Franci Slak) na vse, 
kar seje dognalo v 20. stolet
ju. Ni lahko z moškimi pa je 
že kar s holywoodskim sija
jem obarvana komična me
lodrama, z imenitno Mileno 
Dravič v glavni vlogi, žanr-
sko čist in okusen film, ki bo 
nedvomno polnil kinodvo-
rane. 

Še o dveh fUmih je treba 
zapisati vsaj stavek ali dva. V 
prvi vrsti o iijemno ostri in 
pogumni poUtični satiri Ov
ni in mamuti, ki jo je podpi
sal Fihp Robar-Dorin in ki se 
je ostro in temeljito ponorče-
vala iz Slovencev samih v 

njihovem odnosu do Bosan
cev, na začasnem" delu pri 
nas. Zanimiv je ta film tudi 
kot nekakšna mešanica ah 
spoj žanrov, s^ je delno do
kumentaren in delno igran. 
Prav tako velja zapisati, daje 
s svojo zgodbo o spletkarje
nju in manipulaciji s člove
kom, direktorjem, ki ga žeU-
jo odstaviti, docela zadovo
ljil Jože Pogačnik v filmu 
Naš človek. 

Verjetno bomo v nasled
njih dneh (festival se konču
je v nedeljo) videli še kak 

film, ki bi bolj sodil v areno 
od ponesrečenih Horvatove-
ga Izgora (režija Edvard Ga-
hč). Rdeči in črni (režija Mi
roslav Mikuljan) ali Poreč-
nih konec vojne (režija Dra
gan Kresoja). Tudi to bo mi
nilo (režija Nenad Dizda-
revič). 

Po svoje pa je neksu doslej 
le razvidno - z redicimi izje
mami (Anitcasanova, režija 
Vladimir Tadej) še nismo vi-
deh bedastihin banalnih fil
mov, katerih cilj bi bil iz
ključno ugajanje slabemu 

okusu občinstva. Bo torej le
tošnji festival tovrstni pro
dukciji, ki je bila zadnja leta 
še kako prisotna, priprl vra
ta? Se bo domači film v 
skromnih finančnih razme
rah le odločno vrnil na pravo 
pot angažirane in profesi
onalno narejene prod'akcije? 
Na ta in druga vprašanja bo 
mogoče bolj jasno in odloč
no odgovoriti po koncu festi
vala, ki doslej sicer ni navdu
šil, a po drugi plati tudi razo
čaral ni. 

BRANKO STAMEJČIČ 

V Pulju tudi letos organi
zatorji TDF izbiramo neslo
venske filme, ki bodo tvori
li spored novemberskega 
13. TDF, Za zdaj končne od
ločitve o tem, koliko filmov 
bomo videli ob petih slo
venskih, še ni. Prostora pa 
je za tri ali pet filmov. 

O i i š a n ¥&vh a 

Na Skokovem memori-
alu v Celju se je mudil tu
di Dušan Povh, znani at
letski delavec Atletske 
zveze Slovenije in pa av
tor mnogih kratkih špor
tnih filmov. Priložnost 
smo izkoristili, da smo ga 
vprašali, kaj meni o Ted
nu domačega filma, ki je 
vsako leto v Celju. 

»TDF je ena najlepših 
prireditev in velika zah
vala gre Celju, kot vem, 
pa tudi Jožetu Volfandu, 
ki si je to stvar zamislil in 
jo uspešno vodi, čeprav 
morda zadnja leta od da
leč. Prireditev je postala 
tradicionalna, ima pa 
izreden pomen in je 
vzpodbuda za delo slo
venskim filmskim delav
cem. Opažamo pa tudi, da 
navdušuje in privablja 
vedno večji krog celjske
ga občinstva.« 

N. G. 

Razmiš l jan je ob 
prazničn i razstavi 

Ob prazniku občine Celje je 
Likovni salon pripravil razsta
vo del treh celjskih umetni
kov. Predstavljeni so: akadem
ska kiparja Anton Herman in 
Franc Purg ter akademska sh-
karka Jana Vizjak; vsi trije iz
šolani na ALU v Ljubljani, v 
letih 1975, 1978, 1981. Ker je 
razstava vsled razmer skupin
ska čeprav izbrani razstavljalci 
niso medsebojno združeni v 
organizem likovne skupine, je 
na mestu, da se poglobimo v 
delo vsakega razstavljalca po
sebej, kot je to v spremnem 
katalogu razstave, z dovolj šnj o 
mero tehtnosti in na otvoritvi 
tudi, z vsemi potrebnimi sim
patijami do domačih ustvarjal
cev, postorila že upravnica Li
kovnega salona Alenka Dom-
jan. V želji, da bi domače ob
činstvo svoje praznične potre
be ob domačem prazniku ures
ničevalo tudi z ogledom priču
joče praznične razstave, naj 
dodamo, da je razstava vseka
kor zadetek v polno in posre
čena podoba stanja, ki vlada v 
celjskem, že uveljavljenem, li
kovnem dogajanju. 

Spod^ podpisani razmišlje-
valec pa bo na tem mestu izpo
stavil določen vid te razstave. 
Ta, izpostavljeni vid razstave, 
je razmerje med moškim in 
žensko. Pričakovali bi, da bo 
moč na strani obeh moških 
(Herman, Purg), ki sta povThu 
številčne premoči še oba ki
parja, se pravi ustvarjalca, ki 
naj bi že po naravi svojega dela 
koristila fizično moč. Čustvo 
pa naj bi bilo na strani ženske 
(Vizjak). In prav v oči bodeče 
je, kako je na tej razstavi ta 
človeška konvencija postavlje
na na glavo. Oba moška pred

stavnika se izražata ng 
senzibilno, tako da le-tj 
Antonu Hermanu preh^5 
zi nadgradnjo realnih 
v nekakšno statično sterU 
ki je lahko s svojo brezose 
stjo prav paradoksalno (] 
ško kritična. Ali pa razpon 
nosti v risbah Franca Purr 
dosegajo vrhunec v nek; 
jemnih, skorajda plahih, t; 
nih risbah. V nasprotju 
so izdelki Jane Vizjak polj, 
bitosti, ki s svojo, že karn( 
kuhrano silovitostjo, prod 
v prostor in zato ni čudm 
se slikarka ukvarja tudi s; 
pturo, ki pa je za razliit, 
Hermanovih brezbarvnili 
sičena z bai-vami. Vprašuj 
se, kaj se dogaja z moški, 
žensko, kaj se dogaja z i 
njem, z umetnostjo, z Nai 
Ali ni tako »popačena Nat 
znak dekadence, bolezni 
in prostora, zatorej »sai 
pravna« dekadenca«, kaji 
vedati se m.oramo, da je u 
nost glasilka najbolj pf 
in najbolj bolečih točk 
nja družbe. Preživeli sn 
wellovo leto, naglo se bli 
koncu stoletja. Dekadeni 
splošno občutje sodob 
duha umetnosti. Kakše 
vphv družbe, sistem in po 
gi strani umetniških tok 
dandanašnji dobi komuni 
oziroma manipulacij? Kd 
razkril tisoč in en obraz ( 
sti? Umetnik? Znanstve 
Mislec? Človek ali Stroj? 
to so vprašanja na katerai 
moral vsak obiskovalec ra 
ve odgovoriti sam. In pn 
tako! Razstav vendar ne 
skujemo zaradiprazničnil; 
treb, ampak (naj bi jih) p 
vsem zaradi intelektualni}, 

Bori Župi 

Štorski pihalni orkester bo 
oktobra p raznova l 15-letnlco 

Pihalni orkester železar
ne Štore je eno najaktivnej
ših amaterskih društev v 
celjski občini. Skorajda ni 
večje prireditve v Celju na 
kateri ne bi sodelovali. Za 
svoje prizadevno delo so bi
li že večkrat nagrajeni. 

Godba na pihala se je v 
Štorah pojavila že po prvi 
svetovni vojni, ponovno pa 
je začela delovati leta 1947 na 
pobudo samih delavcev Že
lezarne. Zaradi različnih te
žav je godba po nekaj letih 
razpadla. Leta 1969 se je za
čelo ponovno zbiranje starej
ših godbenikov in poučeva
nje mlajših ljubiteljev. Po
novno oživljena in pomlaje
na godba se je občinstvu pr
vič predstavila v mŝ ju 1970. 

Že petnajst let uspešno vo
di pihalni orkester Store pro
fesor Franc Zupane iz Celja. 
Članov orkestra je trenutno 
42, v pripravnici pa jih je 16, 

ki naj bi se v kratkem vklju-
čih v redno delo godbe. 

Letos so se v začetku leta 
pripravljah na tekmovanje 
pihalnih orkestrov Sloveni
je, ki je bilo 12. maja in na 
katerem so si med 18 orke
stri v 2. težavnostni stopnji 
priborili 4. mesto in prejeli 
srebrnb plaketo. Sodelovah 
so na srečanju pihalnih orke
strov slovenskih železarn, ki 
je bilo 8. junija v Celju. Na 
srečanju so sodelovah poleg 
štorskih godbenikov še pi
halni orkestri z Jesenic, Ra
ven in Lesc. Na pevskem ta
boru v Šentvidu pri Stiči so 
skupaj z godbo milice iz Lju
bljane spremljali 8500 pev
cev združenih slovenskih 
pevskih zborov. S svojim na
stopom so popestrili tudi 
kulturni program na 50-let-
nici Zleta Svobod v Celju, pa 
tudi na prazniku občine Ce
lje v krajevni skupnosti Tr-

novlje. Poleti so imeh tud 
samostojne koncerte v O 
na Tomšičevem trgu. Vs 
leto prirejajo koncerte vi 
jevnih skupnostih, kjer 
jo delavci Železarne - vi 
niči, Ponikvi, Šentjui; 
Sodelujejo na prakt 
vseh prvomajskih pri 
tvah v kraju. Železarn 
okohških krajevnih sku 
stih. Vsako leto priprl 
tudi tradicionalni novo 
koncert z lahkim 
gramom. 

Po počitnicah se bodi 
Čeh pripravljati na kor 
ob 15-letnici delovanja, k 
v oktobru. 

Orkester deluje pod 
Ijem sindikata in same • 
zarne. Za povezavo s tov 
skrbi tudi predsednik P 
nega orkestra Martin K 
ki sam sicer ni glasb* 
vendar pa delu na g'' 
nem področju posveti vj 
svojega prostega časa-' 
lezamo zelo dobro sod« 
jo in nimajo tudi nob 
problemov v primeru 
Stankov z dela zaradi n 
pov. Velik problem 
predstavlj^o glasbila,» 
zaradi raznih carinskih' 
jitev ne morejo uvaža" 
nas pa izdelovalca k̂ '̂  
nih glasbil te vrste ni. 

Bogato dejavnost pî ' 
ga orkestra Store sprei" 
tudi nagrade. Pred štirih 
ti SO za svoje uspehe P 
celjsko Prešernovo nâ  
Leta 81 so na regiJ-
pred tekmo vanju pi."'' 
orkestrov v Slovenski'' 
njicah dosegh prvo r'' 
na republiškem tekmĉ  
na Bledu pa so potem P 
bronasto plaketo. Le^, 
jih za prizadevno delo îJ 
dih tudi v krajevni skuP' 
Štore z bronasto plak^ ,̂ 

INES 

KULTURNA SKUPNOST OBČINE 
C E L J E 
Odbor za svobodno menjavo 
dela, razvojne in druge naloge 
r a z p i s u j e 

Program kulturnih dejavnosti za leto 
1986. 

Izvajalci kulturnih dejavnosti, ki želijo biti uvrščeni v 
program prihodnjega leta, naj do vključno 1 3 . s e p 
t e m b r a 1 9 8 5 pošljejo finančno ovrednotene progra
me dela (v junijskih cenah 1985) Odboru za svobod
no menjavo dela, razvojne in druge naloge pri skup
ščini KSOC. 
Trajanje razpisa je usklajeno z dinamiko sprejema
nja programa za leto 1986, zato predlogov za uvrsti
tev v program KSOC 1986, ki ne bodo posredovani 
pravočasno, ne bomo mogli upoštevati. 



nomači gost na 
tiranskem tiru 
,p{ošn>a turistična sezona po vseh dosedanjih 

IJutkib obeta rekorden izkupiček. Precej verjetno je, 
• { j O deviznih gostov več kot kdajkoU, domačih pa 

mogoče malo manj kot lani, pravijo v turi-
2^^^^^ Jugoslavije. Skupno pričakujemo sedem 

\ol milijona tujcev z več kot 45 milijoni njihovih 
JIIEV. Promet bo po prvih ocenah za 10 odstotkov 
L ] kot lani, istočasno pa pričakujemo milijardo in 
^milijonov dolarjev izkupička. 

[cm času je pri nas na počitnicah milijon gostov. 
\^\•eč'^rzdolž Jadrana, kjer prevladujejo tujci, ki jih je 
J^gedaj za četrtino več kot lani ob istem času. Ce bi 
teli še 10 tisoč postelj, bi jih lahko prodali tujcem, ki 
vAodnevno iščejo dodatne možnosti prenočevanja. 
ICEI' pa je tujcev največ v hotelih, kjer je domači gost 
,prava redkost, vse te zmogljivosti, razen v kampih 
osebnih sobah pa so tudi za naprej razprodane. 
Yzroki za tolikšno zanimanje za počitnice pri nas so 
^sni. Konkurenčne, bolje rečeno nizke cene, ugodna 
enjava, popusti za bencin, nekaj pa je k temu pripo-
ogla tudi agresivnejša , turistična propaganda, 
ojnači gost je, kot rečeno, na stranskem tiru in v 
' "ej nezavidljivem položaju. 

• le zato, ker je bolj redek gost na Jadranu, bolj 
ker tisti srečneži, ki so dobili prosto posteljo, kot 

avadi, nič ne veljajo in ker je vsak tujec, ki je 
wsoben '>žulfti« eno steklenico mineralne vode tudi 

dni skupaj več vreden od domačega delavca, 
pajmo, da bomo globoko priklonjeni pred inozem-
jmi gosti in ob vsej evforiji v lovu na devize in goste s 
oinimi listi znali izkoristiti, ter poleg postelj in hrane 
paJi prodati tudi našo športno opremo, kristal, kera-
jiko, krzno, kakovostno konfekcijo in obutev ter s 
)niobitvijo dodatnih deviznih sredstev, vsem tako 
jotrebnih. opravičiti zapostavljen položaj jugoslovan
SKEGA turista. A potrebno je povedati, da bo to le delno 
)pTaviiilo, saj tudi naš delavec ob vseh prizadevanjih 
a uresničitev stabilizacijskih in vseh ostalih ciljev 
Ktrebuje počitek in sprostitev, torej spodoben 
kpust Bolj kot kdajkoli prej, bi lahko rekli. 
^ RADO PANTELIČ 

jseie piiii ifoslanii 
^femev na Dobrni, Noč pod liostanii, 
Mos dobila končno podobo 

P̂jo poletno vreme je 
Pbilo v soboto, na peto 
pionalno prireditev Noč 
'kostanji, številne obi-
Jjalce iz Celja in okolice, 
''ov na samem začetku ni 
. V e l i k o , okrog druge ure 
Q pa jc zmanjkalo miz 
jolov, čeprav so organiza-

zanje pripravili nekaj 
•̂ ot 2000 sedežev. Na 
Prireditvenih prostorih 

so poskrbeli za živo glasbo, 
da pa ne bi plesali le gosti, so 
na Dobrno povabili še štiri 
folklorne skupine. Najdlje je 
pripotovala banjaluška, ki je 
prikazala ljudske plese iz 
okolice Travnika, Banata, 
Banja Luke in Drnice. Za 
obiskovalce so poskrbeli se
veda tudi gostinci, ki so hitro 
pogasili žejo in lakoto vseh 
prisotnih. 

Kdor se je ob plesu m glas
bi dolgočasil, je lahko po
skusil srečo na srečolovu ali 
pa prisostvoval predstavi 
šempetrskega čarovnika Ja
nija Joševca. 

Žal organizatorji niso mo
gli ponuditi vsega tistega, 
kar so poprej načrtovali. 
Mnogi so zaman iskah stojni
co ptujskih lončarjev, proda
jalci s suho robo pa so sicer 
prišh, vendar z zamudo. Na
mesto tega so se stojnice na
polnile z domačim kruhom, 
orehovo potico in lectovimi 
srci pa s pisanimi baloni in 
stojali za rože. 

Čeprav prireditelji nočejo, 
da bi Noč pod kostanji prera
sla v tako veliko prireditev 
kot je Pivo in cvetje v La
škem, bi morali poskrbeti za 
bolj pisano ponudbo. Že 
omenjeni srečolov je bil 
skromen, prav tako tudi po
nudba okoliških obrtnikov. 
Organizatorji se teh pomanj
kljivosti zavedajo, zato za na
slednje leto že obljubljajo 
bolj pestro bero izdelkov. 

Po približni oceni je bilo v 
soboto na Dobrni skoraj 
3000 obiskovalcev. Veselje je 
trgalo kar do četrte ure zju
traj, nato pa se je množica 
razkropila v nedeljsko jutro. 

TATJANA KLARER 

^^njevanje k ra jev 
dopustom je tudi v krogih arnaterskih turističnih 

Cev v teh poletnih dneh živahno. Člani posebne komi-
j^ljske turistične zveze so tako v zadnjih tednih že 

prvo ocenitev krajev v okviru široke akcije Turi-
. 2 v e z e Slovenije, izbiramo najlepši turistični kraj. Obi-
^^So 32 turističnih in izletniško-tranzitnih krajev celj-
5{-5^bniočja in ocenili njihov splošen izgled, gostinsko 

•̂ ne storitve, infrastrukturo, prometno urejenost in 
Q javnih lokalov v teh krajih. Ocenjevalne obrazce 

'ali tudi posameznim turističnim društvom, ki bodo 
^.^^ ocenila svoje kraje, v avgustu pa bodo še enkrat 

^ komisijske oglede vseh krajev. RP 

P o k a ž i , kaj z n a š 
Na Dobju letos že trinajstič 

Kulturno društvo Dobje 
pri Planini prireja letos že 
13, tradicionalno prireditev 
Pokaži, kaj znaš. Prireditev 
bo v nedeljo, 28. julija. 

Amatersko kulturno dru
štvo Dobje pri Planini sodi 
med n^aktivnejše v šentjur
ski občini. Deluje že preko 
60 let. V njem sodeluje okoli 
80 članov vseh generacij v 
gledališki, folklorni in tam-
buraški skupini ter v narod-
nozabavnem ansamblu. Nji
hova najbolj znana in od
mevna prireditev je nedvom
no tradicionalni Pokaži kaj 
znaš, ki ga prirejajo že tri-
n^st let. 

Na začetku so bile skupine 
manj številne - na prvi prire
ditvi je sodelovalo 9 skupin, 
obiskovalcev pa je bilo okoli 
200 - potem pa je to z leti vse 
bolj naraščalo in sčasoma 
preraslo lokalne okvire. Za 
letošnjo prireditev imajo pri
javljenih že 23 nastopajočih 
skupin, pa tudi občinstva 
pričakujejo precej, saj si je 
lanski Pokaži kaj znaš ogle
dalo preko 2000 ljudi. Nasto
pajoči so iz mnogih krajev 
Slovenije, občinstvo pa ned
vomno pritegne tudi zabava 
s plesom, ki traja po priredi
tvi še dolgo v noč. 

Pri izvedbi te prireditve 
pomagajo organizatorjem tu
di razne delovne organizaci
je in sicer s svojimi izdelki 
ali z denarjem. Zmagovalec 
dobi namreč poleg torte na 
kateri piše »Pokaži kaj znaš« 

tudi lepo nagrado, prav tako 
pa tudi drugo in tretjeuvrš-
čena skupina. Vsak nastopa
joči pa seveda dobi priznanje 
za udeležbo. 

Za reklamo poskrbijo čla
ni kulturnega društva sami s 
plakatiranjem po širši okoh-
ci in pa seveda preko radia 
Celje, Šmarje in Ljubljana. 
Letos pa so se obrnili tudi na 
radio Ptuj. 

Prireditev seje pred 13 leti 
začela na pobudo tovarišice 
Jožice Salobir, ki je že 25 let 
predsednica društva in ki 
nam je o njihovem Pokaži 
kaj znaš povedala: 

»Ko smo leta 1972 začeli s 
to prireditvijo si seveda ni
smo predstavljali, da bo toli
ko let tako uspešna in od
mevna. Veseli smo, da je naš 
trud, ki ga vložim.o v organi
zacijo tako bogato poplačan 
z množično udeležbo tako 
nastopajočih kot občinstva. 
Z novim kulturnim domom 
je organiziranje prireditve 
manj tvegano, saj se lahko v 
primeru slabega vremena za
tečemo v dvorano, čeprav 
nam je seveda prireditev na 
prostem - kot jo vsa ta leta 
prirejamo - bolj všeč. Želela 
bi povedati še to, da je kul
turno društvo Dobje želelo s 
to prireditvijo predstaviti 
svoj kraj širši okolici in 
upam, da nam je to v teh le
tih tudi uspelo.« 

INES DRAME 

Tur is t ičn i s e j e m in rev i ja 
a n s a m b l o v v Vo jn i ku 

v soboto 27. julija bosta v Vojniku pri Celju dve 
zanimivi prireditvi - prvi turistični sejem v organiza
ciji turističnega društva Vojnik ter 11. revija narodno 
zabavnih ansamblov v organizaciji KUD France Preše
ren Vojnik. 

Sejem se bo začel ob 9. uri in trajal do 21. ure zvečer s 
tem, da želi organizator predstaviti predvsem tiste, ki 
se še ukvarjajo z domačo obrtjo. Prijave sprejema turi
stično društvo Vojnik med šesto in osmo uro zjutraj, 
saj bodo razstavljalcem tudi določili kraj prodaje in 
razstave izdelkov. Ves dan bodo po različnih krajih 
Vojnika tudi promenadni koncerti godb na pihala in 
narodno zabavnih ansamblov, ki se bodo popoldne na 
dvorišču gasilskega doma tudi predstavili na 11. reviji. 
Ob številnih ansamblih iz širšega celjskega območja 
(Celjski instrumentalni kvintet. Veseli hmeljarji, Franc 
Pogladič itd.) in Tonetu Fornezziju-Tofu z ekipo, bo 
nastopil tudi domači ansambel Francija Zemeta, kije v, 
začetku julija dosegel svoj verjetno doslej največji 
uspeh, ko je zmagal na festivalu v Števerjanu. TV 

Dan bmel jar jev 
Turistični delavci v Bra-

slovčah se že dalj časa pri
pravljajo na tradicionalno 
prireditev Dan hmeljarjev, 
ki bo letos 10. in 11. avgusta 
v Braslovčah. Predsedniku 
turističnega društva Bra-
slovče Andreju Korošcu smo 
ob tem zastavili nekaj vpra
šanj. 

Kako potekajo priprave? 
»Ker je prireditev večjega 

obsega, smo se nanjo pričeli 
pripravljati v začetku aprila. 
Imamo več odborov, ki skr
bijo za potek prireditve, do 
sedaj pa nismo pri tem imeh 
večjih težav. Tu so starejši, 
ki prireditev poznajo že vr
sto let nazaj in nam pomaga
jo z nasveti, da bi prireditev 
bila še privlačnejša.« 

Praznovali boste dva dni, 
kaj vse pripravljate? 

»Prvi dan, to je 10. v sobo
to bo otvoritev razstave kme
tijskih strojev največje tovr
stne tovarne SIP Šempeter, 
nato športno tekmovanje v 
odbojki (posebnost, nastop 
dvojic), zvečer pa bo v Žalcu 
srečanje hmeljarjev, ki bodo 
prejeli priznanja za uspešni 
pridelek letnik 1984, izbrah 
bomo novega starešino in se
veda spremljevalko. Drugi 
dan bo ob 14. uri skozi trg na 
prireditveni prostor krenila 

povorka s prikazi iz hmeljar
stva nekoč in danes, nato bo 
več tisoč obiskovalcev lahko 
videlo predajo starešinstva 
in predstavitev starešinine 
spremljevalke. 

Torej vam vzamejo pri
prave na osrednjo turistič
no prireditev Dan hmeljar
jev veliko časa. Kaj načrtu
jete še sicer? 

»S pomiočjo Komunale Ža
lec in prostovoljnim delom 
nas članov, smo na priredi
tveni prostor pred dnevi na
peljali vodo, skrbimo za lepo 
okolje, na šoh bomo organi
zirali turistični krožek, 

T. TAVČAR 

Gorn jeg ra j sk i čebe la rsk i p r a z n i k 
Kakšnih posebnih vzrokov za praznovanje čebelarji letos gotovo nimajo, saj je letina 

zaradi muhastega vremena slaba. A že tradicija veleva, da čebelarski praznik v Gornjem 
gradu mora biti. Če ne zaradi drugega, pa zato, da se čebelarji vsaj enkrat dobijo ob 
veseličnem prostoru v Gornjem gradu in se ob kozarcu medice pogovorijo še o čem drugem 
kot o čebelah, o katerih sicer dosti govore na sestankih posameznih družin. 

Ker je prireditev turistična, se v Gornjem gradu znajde še kdo drug, največ, tako kot je 
bilo ob slabem vremenu letos, pa je domačinov. Novost, ki so jo pripravili letos, je bila 
predstavitev čebelarjenja (s tega dela prireditve je tudi posnetek) in pokušina medu, sicer 
pa so pripravili še nastop ljudskih godcev, in čebelic ČOŠ Gornji grad ter tradicionalno 
vlečenje vrvi za pokal strdi in tekmovanje plesnih parov. Dan pred prireditvijo so v okviru 
praznika organizirali tudi občinsko tekmovanje v rokometu ter s pomočjo članov kinolo
škega društva Kamnik uspešno predstavili dresuro psov. 

R. PANTELIČ 



( N e ) z a n i m i v o srečanje? 
v soboto je bilo na Vranskem že deve-1 

to srečanje mladih zadružnikov, ki se ga i 
je udeležilo le okoli petdeset mladih tek- \ 
movalcev in mentorjev, prisotni pa so; 
bili tudi predstavniki Zadružne zveze 
Slovenije. ' 

Posvetovanje na Vranskem je bilo le-; 
tos na temo delovanja aktivov mladih 
zadružnikov. V teh aktivih naj bi mladi \ 
kmetovalci izpopolnjevali svoje znanje, i 
izmenjavali izkušnje in skupno reševali \ 
težave, s katerimi se srečujejo pri svojem 
delu. Pri tem jim pomagajo mentorji, ki\ 
pa za svoje delo, kot so ugotavljali na] 
Vranskem, niso finančno stimulirani, za-\ 
to je njihova prizadevnost večkrat pre
majhna. > 

Na Vranskem je posvetovanje izzvene-< 
lo tako, kot da mladi kmetje pri svojem \ 
delu nimajo težav. Da pa le ni vse tako, i 
kot bi moralo biti, smo lahko izvedeli le' 
iz ust mentorjev, ki so se v razpravo koli-' 
kor toliko vključevali. Med mladimi: 
kmetovalci najbrž ni bilo zanimanja za to \ 
posvetovanje, kar pove tudi dejstvo, da; 
so med razpravo zapuščali dvorano. i 

Franc Kučan, predsednik komisije za -
kmetijstvo pri repubhški konferenci. 
ZSMS, je o posvetovanju na Vranskem 
rekel: »Mladi imajo probleme, ki pa jih \ 
rešujejo v okviru svojih aktivov. Na tak-• 
snih okroglih mizah pa je vsako leto ena-, 
ko, se pravi, da se ne vključujejo v raz-] 
pravo. Upamo, da se bomo do prihodnje-* 

ga leta na republiški konferenci dogovo-~ 
rili o temi, ki bi bila bolj zanimiva in bi 
pritegnila mlade zadružnike.« ] 

Ob koncu posvetovanja, na katerem so \ 
sklenili, da bi bilo potrebno bolj vredno-; 
titi delo mentorjev, so predstavniki SIP 
Šempetra prikazali še neks^j svojih kme
tijskih strojev. Nerazumljivo je, da tudi 
ta predstavitev mladih kmetovalcev ni 
pritegnila, tako da jih je na koncu ostalo 
morda le še deset, ki so z večjim ali ma
njšim zanimarjjem spremljali kratko pre
davanje. 

Vzrokov za nezanimanje za razpravo, 
bi lahko navedh več. Gotovo so precej 
krivi organizatorji, ki se s takšnimi pro
blemi srečujejo iz leta v leto, pa vendar 
ne storijo ničesar, da bi med mladimi le 
poskušali vzpodbuditi zanirnanje za te
me, o katerih razpravljajo. Še bolj pa je 
nerazumljiv odnos mladih kmetovalcev, 
ki so na Vranskem dajali vtis, kot da so 
prišli le na zabavo. Vsem se je namreč 
močno mudilo v Podgrad, kjer se je ob 
dvajsetih pričel večer kmečke kuhinje in ̂  
kjer je bila udeležba zares številna. 

Menim, da mentorji v aktivih prej kot 
fmančno stimulacijo, potrebujejo zani
manje mladih kmetov za strokovno delo. 
Kajti, ksd bi pravzaprav zanimalo mlade 
kmetovalce, če jih dolgočasijo predstavi
tve kmetijskih strojev in razprave o nji
hovih lastnih težavah? 

NATAŠA GERKEŠ. 

v soboto in nedeljo je 
Vransko živelo v znaku 
kmečkih običajev. Tudi de
ževno nedeljsko dopoldne 
ni izmilo dobre volje iz lic 
fantov in deklet, ki so se po
poldne pomerili v tekmova
nju različnih kmečkih 
opravil. 

Kdor se je v soboto zvečer 
mudil na Vranskem, si ni 
mogel kaj, da ga v Podgrad 
pri Vranskem ne bi privabile 
vonjave iz slovenske kuhi
nje, ki so jo pripravila dekle
ta aktivov mladih zadružni
kov iz vse Slovenije. Kot naj
boljše kuharice so se izkaza
la dekleta iz Slovenj Gradca, 
sledile pa so ŠkoQeločanke 
in kuharice iz Hoč. 

Za boljše razpoloženje so 
poskrbeh predstavniki Dela 
in Kompasa, ki so pripravili 
tekmovanje v različnih 
spretnostih. Tekmovalci so 
morali med drugim pognati 
v tek motorno kosilnico in 
pravilno namestiti manjka
joče dele kosilnice. 

Še bolj živahno je bilo v 
nedeljo, ko so se mladi za
družniki pomerili v kmečkih 
igrah. Vsi fantje so dokazali, 
da kljub motornim kosilni
cam še znajo poprijeti za ko
so. Najbolje seje odrezal Pe
ter Popič iz Slovenj Gradca. 
Za fanti so nastopila dekleta, 
ki so urno pograbile vse, kar 
so pokosili fantje. Najspret-
nejše so bile grabljice iz 
Izlak. 

Nato so se fantje pomerili 
se v petelinjem boju, tekmo-
vah so tudi v žaganju di-v . . . 
Komisija je imela težko delo, 
ko je izbirala ekipnega zma
govalca, kljub vsemu so se 
na koncu odločili, da prvo 
mesto podelijo ekipi iz Slo

venj Gradca, na drugo mesto 
so se uvrstili fantje in dekle
ta iz Zgornje Polskave, tretji 
pa so bili Crnomeljčani. Vse 
tri ekipe so prejele tudi po
kale. 

V idiličnem okolju na 
Vranskem so domačini pri

kazali običaje, ki jih 0, 
skorajda ne vidimo več,-
drugim predenje vrvi, ^ 
lanu, mlatiči in kosci | 
dokazali, da slovenska 
ska pesem še ni zatoti 
pozabo. 

NATAŠA GEB| 

Fantje so se pomerili v košnji in pokosili precej^ 
podgrajskega travnika. Lastnik travnika je bil 
vesel, ker mu ni bilo treba plačati delavcev. i 

Mlade kuharice so z dobrotami iz slovenske kuhinje privabljale v Podgrad vse, ki so 
soboto zvečer mudili na Vranskem. 

Dobre volje na Vranskem nikomur ni zmanjkalo, tako gledalcem, ki so vzpodbH 
tekmovalce, kot tudi tekmovalcem, ki so neutrudno žagali, žagali... EDJ MAS^ 

rl Pišicoviii je spet ož ive lo 
Enaindvajsetletni Andrej 

'"išek živi in dela v Medlogu 
ri Celju. Po poklicu je avto-
'ehanik, vendar je svojo pr-

' no poklicno odločitev 
>lu spremenil. Postal je 

ictovalec. 
Kmetija je velika in zahteva 
ridne roke. Na njej je ostal 
-m z mlajšim bratom Petrom, 
ejšnjo soboto pa je v hišo 

la nova delovna moč. 
mnajstletna Mojca je po-

Andrejeva žena. Delo na 
tiji ji pomeni osebno zado-

gstvo, saj je kmečko dekle 
m je navajena trdega dela. 

Andrej ima 8 hektarov obde
lovalne zemlje in 9 hektarov 
gozda, vendar meni, da bi bilo 
potrebno hektarski minimum 
zvišati na 15 hektarov, saj bi 
lahko s strojno obdelavo obde
lal še večje površine. Je kmet 
kooperant, v vzreji ima 8 bi
kov, v hlevu ima tudi mlado 
žrebe, namergeno prodaji. 
Glavni vir dohodka mu je mle
ko, dnevno ga proda do 25 U-
trov, kritično pa gleda na pre-

veUko razliko med odkupno in 
tržno ceno, saj znaša kar 42 di
narjev. 

Problem mu pomeni denar, 
ki bi ga potreboval pri posoda
bljanju kmetije. V načrtu ima 
izgradnjo novega hleva, kjer bi 
lahko redil 20 glav živine. 

Prostega časa ima seveda 

malo, izrabi pa ga za vrsto svo
jih koryičkov. Rad ribari, v 
zimskem času pa se ukvarja s 
smučanjem in drsanjem. Tudi 
na številne prijatelje ne pozabi, 
saj je poln mladostne zagnano
sti m mu dobra družba ni niko-
h odveč. 

. BISEBKAKARNEŽA 

O b k m e t o v a n j u tudi vnet i gas i lc i 
Nasproti gasilskega doma v Lokrovcu je Pečnikova kmetija, ki meri 16 hektarov. Na zemlji, kjer 

pridelajo vsega po nek^, so trije - gospodar Franc, gospodinja Ivanka in njuna hčerka Mojca. 
Trije pari rok se morajo kljub kmetijski mehanizaciji potruditi, da vse obvladajo in da »tovarna«' 
na prostem da tisto, kar potrebujejo sami in drugi. V hlevu imajo 16 glav goveje živine, poskrbeti 
pa je treba tudi za deset prašičev. 

»Nekaj mleka vsak dan odd^amo v zbiralnico, nekaj prodamo na drobno,« pripoveduje skrbna 
gospodinja in tudi vneta gasilka Ivanka Pečnik, medtem ko mož Franc v delu gospodarskega 
poslopja kuha domače žganje. »Pri nas poskušamo z vsem, saj moramol Sejemo pšenico, ki jo po 
pogodbi s kmetijsko zadrugo Celje tudi oddajamo. Nekaj je sadja, pri katerem pa letos zaradi 
hude zime slabo kaže.« Ob kmetijskem delu pa so pri Pečnikovih v Lokrovcu vsi trije vneti in 
navdušeni gasilci. Ne moti jih, da po napornem delu v hlevu in na poljih zvečer ne zaidejo tudi do 
bližnjega gasilskega doma, tam opravijo gasilske vaje, nato na poklepetajo in tudi zapojejo. 

TV - Foto: EDI MASNEC 
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ov ina bi 
ko b i la 
vi tednik je 11. 7. na pr
ani objavil članek z na-
m Trgovina bi lahko bi-
i je žal ni. Prosimo, da 
ite naš odgovor, ki je 
in ti navedb v članku 
;le Agrež. 
prav smo se enkrat že 
žih nad enostranskostjo 
larskih informacij, seje 
it zgodilo enako. Avtori-
?, ne da bi govorila s 
stavniki Jelše, objavila 
macije, ki seveda ne dr-
S tem d^e vtis, da hoče 
/no organizacijo očrniti 
v^nosti. Toda, preidimo 
ejstva. 
Iša je 1. 7. 1985 zaprla 
ovalnico Virštanj na 
agi sodne odločbe, ker 
stnik lokala zahteval iz-
ev po poteku odpoved-
i roka najemne pogodbe, 
.'stitor novega lokala na 
tanju - Hmezad KK 
iije - je predvidel, da bo
lela v novem lokalu kon-
1 že maja 1985, vendar do 
es lokal ni usposobljen 
selitev. Po posredovanju 
SZDL in sestanku, ki je 
s predstavniki krajanov 
7. 1985, seje Hmezad ob
al, da bo dela končal v 
I tednu, tako da bi bil mo-
tehnični prevzem v po-

eljek, 15. juhja, če bodo 
eda vsi izvajalci del držali 
l e obljube (op. pismo je 
) napisano 12. 7.). 
elša je nov inventar naro-
in tudi plačala pravočas-

V endar do danes še ni do-
*5^n. Izdelovalec je oblju-
-ia bo dobavljen takoj ko 
to mogoče. Da krajani na 
stanju nimajo več trgovi
ni kriva Jelša. 
premislek še tole: če je 

,nik lokala tohko časa »tr-
« Jelšo v svojih prostorih, 
glede na dogovore verjet-
lahko potrpel še toliko ča
da bi bila nova trgovina 

ed, s čemer bi preprečil 
evoljo in prizadetost po-
šnikov. 

MILOŠ KLAJNŠEK, 
M. Jelša, Šmarje 

i t r okovn lak i « 
H m e z a d a 

'red kratkim smo v NT 
ili pismo z naslovom 
rokovnjaki« iz Hmezada. 
njem nas anonimni F. P. 
veta s povsem neresnični-
dejstvi. Ob takem pisun-
u nismo prizadeti le de-
ci Kmetijskega kombina-
Smarje, ampak vsi pošteni 
logradniki, ki so ob letoš-
naravni katastrofi - zim-
pozebi - ob pridelek in 
prenekatero trto. Že fe-

uarja smo enkrat na Virša-
i in enkrat v Šmarju zbrali 
nogradnike. Prisotnih je 
lo 226 vinogradnikov - ko-
»erantov. Imeli smo preda-
mje in razgovor o zimski 
lEebi, kar je izvajal prof. dr. 
dlnarič, naš dolgoletni priz-
ini strokovnjak iz vino-
fadništva. Že takrat smo 
Sotavljali škodo ter se do-
»varjali o možnem načinu 
fistopa k sanaciji škode po 
tnski pozebi. Posebej je bi-
' poudarjeno, da je potreb-
u pregledati in oceniti vsak 
isad posebej, ter se za sana-
Ijski pristop odločati pose
di od primera do primera. 

Kooperanta Jožeta Tojnka 
pa pisec s svojo hvalo dobe
sedno žah, saj je resnica po
polnoma drugačna. V prvem 
objektu je bil pri vzreji koko
ši nesnic zaslužek prem^-
hen za Tonjkovo socialno 
varnost. Temeljna organiza
cija kooperantov se je zato 
odločila postaviti še en ob
jekt, ki bo ob povečani kapa
citeti valilnih jajc d^al nje
govi družini primerno social
no varnost. Pri TOK ima ob 
tej rešitvi trenutno 8,5 milj. 
din investicije. Če pa se pri 
proizvodnji vahlnih jajc jata 
zajeda, kar se ob sedanjih ce
novnih neskladjih dogaja, pa 
Tonjka izguba ne prizadeva, 
ker dobi plačilo za delo po 
komadu proizvoda. Kokoši, 
krmilo in valilna jajca pripa
dajo Temeljni organizaciji 
kooperantov z vsemi pozitiv
nimi ali negativnimi finan
čnimi posledicami in ta far
ma je dejansko obračunsko 
sestavni del farme Hajnsko. 

V iztekajočem se srednje
ročnem obdobju smo kljub 
vsem težavam uspeli realizi
rati fizični načrt proizvodnje, 
kar nas je zaradi cenovnih 
neskladij med repromateri-
ah, mehanizacijo ter proda
nimi cenami pahnilo v veli
ko izgubo. Proizvodne cene 
v primerjavi z razvitejšimi v 
posameznih panogah ne pre
koračujemo, torej lahko ugo
tavljamo, da je tehnologija 
ustrezna. 
, Junija je skupščina občine 
Šmarje pri Jelšah dala oceni
ti nastalo .škodo po zimski 
pozebi. Škoda je velika, zato 
kmetje upravičeno pričaku
jejo sohdarnostno pomoč 
širše skupnosti. Prav v tem 
trenutku pa se je našel »pi-
sun« v imenu vinogradnikov 
iz okolice Rogaške Slatine, 
ki hoče širšo javnost zavesti, 
da vinogradniki pomoči niso 
potrebni, saj je iz pisanja raz
brati, da se pričakuje nor
malna trgatev. 

Ker v uredništvu naslova 
avtorja nismo dobili, bomo 
vložili tožbo zaradi kleveta-
nja. Je že tako, da je vse pre
več tistih, ki niso naklonjeni 
ne kmetu in ne pospeševal
cu, a »pisunijo« v njihovem 
imenu, ne da bi se pod svojo 
kritiko upah podpisati. 

EDO SOVIČ, 
K K Šmarje 

Uredništvo: 
V uredništvu se vedno 

zavzemamo za odprt in od
krit dialog, vendar čutimo 
tudi dolžnost, da ščitimo 
avtorje pisem, ki to od ured
ništva iz takšnih ali drugač
nih razlogov, običajno pa v 
strahu pred šikanami, zah
tevajo. Tako smo ravnali 
tudi v tem primeru in v 
uredništvu imamo ime, pri
imek in naslov avtorja pi
sma, ki ga na KK Šmarje 
proglašajo za kleveto. V ko
likor bo sodišče presodilo, 
da gre res za klevetanje, bo
mo tudi ime avtorja pisma 
posredovali KK Hmezad 
Šmarje, sodišču in javnosti. 

Bržkone pa je bolj zdrav 
način urejevanja odnosov 
strpen in kulturen dialog, 
saj se zanj v naši družbi še 
kako zavzemamo in lahko 
le takšno ravnanje najbolj 
odpravlja nerazumevanja, 
nesoglasja in spore. Torej 
avtoriteta znanja in stro
kovnosti, ne pa moči. 

65 let ma tu re v 
Ce l ju 

Julija 1985 mineva 65 let, 
kar je 20 maturantov maturi-
ralo na celjski, takrat že po
polni slovenski gimnaziji. 
Med njimi nas je bilo pet, ki 
smo leto prej odložili orožje, 
ko smo se vrnili iz prve sve
tovne vojne in kasnejše ko
roške fronte v šolski klopi, ki 
smo jih zapustili leta 1917. 

To je bila prva matura let
nika 1919/20 v novi gimnazij
ski stavbi v Celju. Gimnazij
ska zgradba je bila skoraj do
zidana tik pred prvo svetov
no vojno, med vojno so dela 
končali, toda v šoli je bila 
vojaška bolnišnica. Zanimi
vo je, da je zemljišče daroval 
znani celjski Nemec Ra-
kusch, ki je ob podaritvi iz
govoril pogoj, da v tej stavbi 
ne bodo nikoli poučevali 
slovenščine. Kmalu se je po
kazalo, da je bil to račun brez 
krčmarja. Narodna zavest, 
odločnost in borbenost slo
venskega naroda so onemo
gočile vse te germanske po
teze. Z razpadom avstroogr-
ske monarfiije in z odločnim 
dejanjem generala Rudolfa 
Meistra in njegovih borcev -
prostovoljcev je prišlo Celje 
v Jugoslavijo. Tako so bili 
zagotovljeni pogoji za slo
venski pouk v novi gimna
ziji. 

V izpitni komisiji za matu
ro so bih: profesor Vadnjal iz 
Ljubljane, gimnazijski rav
natelj Jeršinovič in naš raz
rednik Rozman, vsi že davno 
mrtvi. Šele po končani matu
ri (in ne, kot je sedaj v nava
di), smo se veselo zavrteli v 
veliki dvorani Narodnega 
doma na maturantskem ple
su v družbi takratnih profe
sorjev, ki smo jih vedno spo
štovali in jih imeli radi. 

Od 20 takratnih maturan
tov obhajamo skromno našo 
65-letnico le še štiije: prim. 
dr. Mila Kovač iz Maribora 
(bila je edina ženska v našem 
letniku med vsem študijem), 
inž. Peter Draškovič iz Za
greba, inž. Ivo Erhatič iz Ce
lja in dr. Ervin Mejak. 

Dr. ERVIN MEJAK, 
Polzela 

Spreha ja l i š če ob 
Sav in j i 

Na levem bregu Savinje v 
Celju je prav prijetno spre-
hajahšče od kopališča pri ho
telu Merx vse do mostu čez 
Savinjo na cesti za Laško. 
Celjani ta odsek pridno upo
rabljajo za svoje sprehode, še 
posebej starejši občani in 
matere z otroki. 

Žal pa ima to sprehajahšče 
več napak, ki bi se jih dalo z 
malo dobre volje v veselje in 
korist sprehajalcem odpravi
ti. Odsek med kipom spla-
varja in mehkim jezom na 
Savinji je makadamski. Ob 
najmanjšem dežju je blaten 
in poln vehkih luž, ki jih ni 
mogoče prehoditi v čevljih. 
Umetno narejena izogibališ-
ča po zelenicah so v mokrem 
vremenu postala blatna in 
spolzka. Po dežju tako nor
malen sprehod ni mogoč, da 
ne govorimo o pogojih za 
sprehode v mokrem spomla
danskem in jesenskem času. 
Z malo dobre volje bi celjska 
Komunala ta odsek poti as
faltirala ah asfalt še podaljša
la do Butejevega mostu. 

Ta sprehajalna pot tudi po
leti, v največji vročini nudi 
sprehajalcu prijetno senco. 
Ne bi bilo napak, če bi med 
drevjem na primerni razdalji 
postavih tudi klopi, ki bi po
nudile prijeten počitek v 
senci in na svežem zraku. 
Preko kilometer dolg odsek 
še do danes nima niti ene 
klopi. Ne smemo pozabiti, 
da je ob tej poti tudi dom 
upokojencev in da se njegovi 
oskrbovanci tod radi spreha-
j<0o in bi tudi radi počivali v 
senci. 

Dolgo je že obljubljena brv 
čez Ložnico pri njenem izh-
vu v Savinjo, ki bi spreh^a-
hšče še podaljšala. Žal ni no
benih znakov, da bo brv 
kmalu na svojem mestu. To 
ne bi bila velika investicija 
in z malo večjo zavzetostjo 
vseh odgovornih in z dobro 
voljo bi lahko bili opisani 
problemi hitro rešeni. 

JANEZ LAPRET, 
Celje 

Fo l k l o ra v p r a z n i 
dvoran i 

v kulturnem domu v Šen
tjurju je bila 21. junija za
ključna prireditev Naša be
seda 85, na kateri je nastopi
lo sedem folklornih skupin, 
ki trenutno delujejo v občini 
Šentjur. Vse skupine so bile 
dobro pripravljene in pred
stava je bila res vredna ogle
da. Navdušila je zlasti skupi
na iz Šentjurja, ki je nastopi
la z lepimi gorenjskimi in 
plesi iz Srbije. Folklorna 
skupina iz Dobja je nastopila 
kar trikrat pod vodstvom 
prizadevnih Jožice in Fran
cija Salobir. Predstavili so se 
z lepimi plesi iz Mislinjske 
doline, štajerskimi plesi in 
plesno skupino. Ta skupina 
je maja že gostovala v domu 
upokojencev v Šmarju pri 
Jelšah. Predstavili so se tudi 
folkloristi iz Slivnice in Po 
nikve. 

Razočaral meje obisk pri
reditve, saj v Šentjurju že 
dalj časa pogrešamo nastope 
folkloristov in plesnih sku
pin. Na žalost pa nas je bilo 
odraslih, s šoferji, ki so pri-
peljah nastopajoče vred, ko
maj nekaj čez deset in še ne-
kgj šolskih otrok. Zakaj ni 
bilo večjega odziva? Je bila 
kriva premajhna obvešče
nost? Tem bolj slab odziv ču
di, ker je bil ogled predstave 
zastonj. Pa tudi če bi bila 
vstopnina, si je bilo več kot 
uro in pol trajajočo priredi
tev vredno ogledati. 

HILDA LOKOVŠEK, 
Šentjur 

» O s t r i ž e n « k u p e c 
Sem vnet vrtičkar in vsaka 

novost mi je draga. Pred me
secem sem v naši Agrotehni
ki v Celju kupil sadni mlin. 
Cena - 30.000 din - je bila 
zelo visoka. Kljub vsemu 
sem ga kupil, ker mi sicer 
vsako leto propadajo jabol
ka. Danes je cena za enak 
mhn zdrsnila za 9.000 dinar
jev. Kako to? 

Že lani sem se jezil, ko sem 
kupil sadne škarje. Drage so 
bile, po enem letu pa jim je 
padla cena za 2.000 di
narjev . . . 

Po navadi frizer, ki na no
vo odpre salon, ostriže prve 
glave zastonj. Pri Agrotehni
ki je, kaže, obratno. 

BOŽIDAR PANIČ, 
Celje 

INIIREDITVE 

z NOVIM TEDNIKOM 
mjDI NA MORJU 

Novi tednik poiščite 
v Vjesnikovih kioskih 

Ljubitelji rekreacije! 
Zavod Golovec vam v teh 
dopustniških dneh ponuja: 
- rekreacijo na teniških igriščih, 
baliniščih, igriščih za košarko, 
odbojko, mali nogomet, namizni 
tenis. 
Omenjeni objekti so odprti vsak dan 
od 8. do 20. ure. 
Možna je tudi izposoja rekvizitov za 
posamezne objekte. 
Rezervacije in izposojnina rekvizitov 
pri varnostniku, telefon 33-098. 
Vabljeni! 

Klub kulturnih delavcev Ivan Cankar, 
Celje 

Jutri ob 20. uri bo otvoritev projekta Borija Zupan
čiča z naslovom Nujnost zločina ~ svoboda etike? Pro
jekt je posvečen Zločinu, kot edinemu resničnemu 
umetniškemu dejanju. Razstavljena bodo Borijeva 
dela, prebirala se bo njegova literatura in nastopil bo 
ansambel Doktorji pacienta Morbuzza s praizvedbo 
kompozicije Anatomija. 

Odprti oder na Tomšičevem trgu 
Jutri ob 18. uri bo na Tomšičevem trgu v Celju na 

sporedu večer makedonske folklore. Predstavilo se bo 
kulturnoumetniško društvo Keramičar iz Titovega Ve-
lesa. 

Dobje pri Planini ^ 
i 

v Dobju pri Planini bo v nedeljo 13. tradicionalna' 
prireditev Pokaži, kaj znaš. Tudi tokrat jo bo organizi-' 
ralo domače kulturno društvo. Prireditev bo na pro
stem, na njej pa bodo nastopili zabavni ansambli,-
pevci, godci in recitatorji. Zvečer bo obiskovalce zaba
val ansambel Veseli hmeljarji in humorist Celjski 
Poldek. 

Stara direkcija Zdravil išča Rogaška 
Slatina 

v stari direkciji je odprta stalna razstava grafik in 
bakrorezov od 16. do 20. stoletja. Eksponati so razde
ljeni na 50 zbirk, ki jih bodo enkrat mesečno menjali. 
Tematsko področje so kraji v Sloveniji, Jugoslaviji in 
Evropi, iz živalskega in rastlinskega sveta. Muzej je 
odprt vsak dan med 10. in 12. ter med 16. in 18. uro. 

Razstavni salon Rogaška Slatina 
v razstavnem salonu je še odprta razstava likovnih 

del Antona Repnika. 

Avla hotela Dobrna 
v avli hotela Dobrna bo do sobote razstava slik 

likovne pedagoginje Marije Kazar-Mimi. Nekaj del, ki 
so izbor izredno razgibanega slikarkinega opusa, je 
naprodaj. 

Likovni salon Celje 
Do 3. avgusta si lahko v Likovnem salonu ogledate 

razstavo slikarskih in kiparskih del Antona Hermana, 
Franca Purga in Jane Vizjak. 

Muzej revolucije Celje 
v muzeju revolucije je odprta razstava ob 50-letnici 

Zleta svobod in spominska soba Franca Leskoška-
Luke. Razstava bo odprta do 30. septembra. 

Razvojni center Celje 
Od danes pa do 25. avgusta bo v avli Razvojnega 

centra odprta razstava slik in skulptur akademske sli
karke in kiparke Erike Marije Bajuk. 

Razstava bo ob delavnikih na ogled od 8. do 20. ure, 
ob sobotah pa od 8. do 12. ure. 



Roman Leiler Vesna Svetovič Toni Petrušič Vlasta Savinc Miodrag Gregorič 

Se ho miiodrag končno oženil? 
Brigatlirsko naselje Kozjansko 85 živi svoje življenje: delo, uk, z a b a v a , prijateljstvo 

čas za kosilo je že zdavnaj minil, ko sem prišla v brigadirsko naselje v Šentvidu 
pri Planini. Za brigadirje je bil delovni dan daljši kot običajno, saj so hoteli 
zaključiti začeto delo na delovišču v Brezah. Tako so ob pol peti uri popoldne še 
vedno eni sedeli pri kosilu, drugi so že nabijali žogo na igrišču, tretji so se vsedli za 
šahovnico, ostali pa postopali okoli in čakali, da se pričnejo interesne dejavnosti. 

Nekaj časa traja, da se bri
gadirji v novi izmeni znajde
jo in spoznajo med sabo, sem 
pomislila, ko sem tu pa tam 
zagledala katerega, kije sam 
zase sedel ali se sprehajal in 
morda razmišljal, da bi bilo 
vendarle bolje, da bi ostal 
doma. Navsezadnje tudi bri
gada ni hec; delati je treba in 
to veliko in naporno, med
tem ko drugi gredo na počit
nice, se zabavajo, nimajo no
benih obveznosti, še naj
manj pa strogega birgadir-
skega reda. Nekateri so bili 
prav mladi, kar ni čudno, saj 
je tri četrtine brigadirjev v 
drugi izmeni srednješolcev, 
komaj osem odstotkov je 
študentov, preostali pa so 
delavci, so mi pozneje pove-
dah v štabu. Pa iz različnih' 
krajev so: iz Debra v Make
doniji, iz Mladenovca in bri
gada mladih iz 26 pobratenih 
jugoslovanskih mest. V ne
deljo je prispela še pionirska 
brigada. 

»Tako je ponavadi prvih 
nek^j dni,« me je poučil ko
mandant brigade Jože Ar-
tnak. »Brigadirji sprva niso 
preveč zadovoljni s standar
dom v naselju; nekateri so 
razočarani, ker so pričakova-
U večje naselje z več briga
dirji. Ze drugi teden bo vse 
drugače in na koncu se bo 
marsikomu potočila solza, 
ko bo moral domov.« 

Če sem še kohčkaj dvomi
la v Jožetovo izjavo, seje ves 
dvom razblinil, ko so klicali 
iz Drvarja brigadirji prve iz
mene in napovedali svoj 
obisk, kajti imeh so se tako 
lepo, da se morajo še enkrat 
vrniti na kr^ lepih brigadir
skih doživetij, so povedali. 

Sicer pa je v brigadirskem 
štabu vedno živahno in 
ozračje polno delovne zagna
nosti, aktivistično bi se re
klo, čeprav je nekaterim že 
vse nekako dol viselo. Vzrok 
pa je bila bolezen, prebavne 
motnje, ki so se že nekaj dni 
pojavljale v naselju. V štabu 
so se pomirili šele, ko je pri
šel njihov »brigadirski« 
zdravnik iz Planine. Čeprav 
je bil na dopustu, mu je 
zdravniška etika narekovala, 
da pogleda, kaj se dogaja in 
je glede na predhodne anali
ze, zabičal brigadirjem naj 
ne pijejo vodo iz vodnjaka v 
Brezah in naj se odpovejo ze
lenemu sadju. 

Glavni traser Roman Lei
ler pa je v zatišju komandan-
tove sobice delal obračun 
opravljenega dela v prvi iz
meni ter ugotavljal normo za 

tisti delovni dan, ko smo jih 
obiskali. »Prva izmena je 
presegla normo za 57 odstot
kov. Vrednost opravljenih 
del je 8 milijonov dinarjev. 
Napravili bi še več, če bi 
imeU več lepega vremena. 
Letos so trase izredno dobro 
pripravljene na vseh deloviš-
čih,« pravi. »Z izvajalci in in
vestitorji tudi dobro sodelu
jemo, krajani nam veliko po
magajo.« 

Ne samo, da jim svetujejo, 
tudi poprimejo za delo mla
dinci iz krajev, kjer brigadir
ji delajo, domačini pa jim nu
dijo domače specialitete. Za
to ni čudno, da se večkrat 
dobijo skupaj ob tabornem 
ognju, pripravijo kulturni 
program, rečejo kakšno in 
zaplešejo. 

Jože Artnak, ki se je že po
polnoma poistovetil z briga
do Kozjansko 85 pa je ves 
srečen, ker je uspela njegova 
zamisel o drugačni organiza
ciji brigadirskega dela. Orga
nizacija, ki je razbila tradici
onalno rivalstvo med briga
dami, vnesla več složnosti in 
prizadevanj za skupno briga
dirsko normo. Rezultati so 
na dlani: »Brigadirji delajo 
po skupinah. Gleda na njiho
ve fizične i druge sposobno
sti jih razporedimo na 
ustrezna dela. Po opravlje
nem delu se pa skupaj zme
nijo kateri brigadir je bil v 
skupini najbolj priden,« pra
vi Jože. »Druga izmena v teh 
prvih dneh presega dnevno 
normo v povprečju za tret
jino.« 

Kadar je treba bigadirjem 
kaj sporočiti, je tu razglasna 
postaja po kateri, »interesni-
ca« Vlasta Savic oznanja, 
kdaj se pričenja katera iz
med številnih interesnih de
javnosti. V sredo, ko smo jih 
obiskali, so imeli foto kro
žek, tečaj iz cestno promet
nih predpisov in streljanje. 
Sicer pa so še drugi, kot na-
primer krožek za radioama
terje, računalniški krožek, 
plesni tečaj, v tej izmeni tudi 
frizerstvo in še kaj. 

»Naše interesne dejavnosti 
slonijo na prostovoljni odlo
čitvi,« pravi Vlasta. »Ni ob
vezno, da se vsak vključi v 
kakšno interesno dejavnost, 
želimo pa da tisti, ki so vklju
čeni, vztrajajo do konca. Eni 
so res prizadevni. Vendar tu
di tisti, ki se niso odločih za 
interesne dejavnosti, si naj
dejo kakšno zaposlitev. Naj
več jih je pri nogometu, zelo 
razširjeno je šahiranje pa tu

di teniško igrišče je vedno 
zasedeno. Poleg tega organi
ziramo naše, brigadirske, ve
čere, pa športna tekmovanja 
s krajani in vojaki, taborne 
ognje skupaj s krajani in 
drugo. Ob deževnih dnevih 
naj bi si ogledah kakšno de
lovno organizacijo, z Alpo-
som smo se že dogovorili.« 

Tudi izlete organizirajo. 
Ponavadi ob nedeljah. Tako 
so prejšnjo nedeljo bili v 
Kumrovcu in Trebči. 

Zapustila sem štab in se 
malo sprehodila po naselju. 
Seveda je bilo najbolj živah
no na nogometnem igrišču. 

Pobarala sem nekaj brigadir
jev o n jihovih vtisih in ob
čutjih: 

Vesna Svetovič iz Mlade
novca je delavka in je prvič v 
brigadi. »Dobro se počutim. 
Kopljem kanale za vodovod 
in ni težko. Vključila sem se 
v frizerski krožek in mislim, 
da bo kar zabavno v tej bri
gadi.« 

Toni Petrušič iz Zagreba 
pa nekako ni bil preveč za
dovoljen z vsem skupaj. 
Mlad je še, si mislim, in ver
jetno ne najde pravega stika 
z ostalimi brigadirji, pa mi 
vendar pogumno odgovori 
na zastavljena vprašanja: 
»Končal sem osnovno šolo, 
ne vem, kam bom šel potem. 
Všeč mi je v brigadi, ker lah
ko spoznam veliko novih 
prijateljev. Delo na trasi je 
včasih naporno, najtežje mi 
je kopanje.« 

Šarmantnemu Miodragu 
Gregoriču pa sem vsekakor 
morala ponuditi še eno šan-
so v življenju. Ta stari briga
dirski maček si namreč že na 
deseti brigadi zaman priza
deva, da bi si našel življen-

sko družico. Morda se bo ka
tera po tej izjavi le odločila 
zanj: »Nekdo pravi da nisem 
dovolj lep, mogoče je to kri
vo. Prišel sem se ženit, pa ne 
kaže dobro. Nobena Sloven
ka noče z mano v Srbijo. To 
je majhna brigada in je še 
težje najti kakšno primerno 
dekle. Prvič sem se udeležil 
delovne akcije Morava 68, 
Kozjansko je moja deseta ak
cija. Všeč mi je okolica. No, 
brigadirji se med sabo šele 
spoznavamo, čez nekaj dni 
bomo že nerazdružljivi prija
telji.« 

Miodrag z bogatimi briga
dirskimi izkušnjami že ve, 
kako in kaj, za večen spomin 
pa sva se shkala skupaj. 

Popoldne v brigadirskem 
naselju je minilo hitro. Ozna
nili so zbor, jaz pa sem zapu
stila za sabo brigadirsko na
selje in ujela sem še ravno 
toliko, da sem zvedela, da so 
presegli normo tistega dne 
za 37 odstotkov. Bravo. Le 
tako naprej. 

VIOLETA V. EINSPIELER 

Franc Natlačen: »Brigadirji^ 

Mladinci MDB Slavko Slani 

PLANINSKE POSTOJANKE 
Toneta so spet premamile 

Ko sem lani odhajal s Ko-
rošice, je zatrjeval, da na
slednje leto ne bo več oskrb
nik koče na Korošici. Vedel 
sem, da ne misli resno. Tudi 
sam je vedel, da ga bodo 
planine premamile. Tako je 
63-letni Tone Poljanšek le
tos že sedmo sezono zapored 
na Korošici, pri napornem 
delu pa mu pomagata Alen
ka Drame in Jožica 
Obojnik. 

»Na celjskem planinskem 
društvu so me pregovorili,« 
pravi kot v opravičilo. »Saj 
bi lahko dobih kakšnega 
drugega, a tu gori mora biti 
skrben oskrbnik, daje red.« 

A hkrati da vedeti, da je 
pravzaprav vesel, ker so ga 
»pregovorili«, zakaj tako je 
spet na planini in med pla
ninci. 

Korošica sodi med večje 
planinske postojanke v Sa
vinjskih Alpah. V večkrat 
dozidani in prenovljeni koči 
lahko prespi 90 planincev, če 
je stiska, tudi več. Zgodilo se 
je že, da je v koči prespalo 
precej več kot 100 planincev; 
nekateri seveda kar v jedil
nici. 

»Zame je tu gori že kar na
porno,« pravi Tone. »Dela je 

za vse tri dovolj; čez teden, 
ko je planincev mianj, pa bolj 
temeljito očistimo prostore, 
pripravljamo drva in po
dobno.« 

Na Korošico hodijo pla
ninci iz vse Slovenije in tudi 
precej tujcev. Radi pridejo, 
ker so ceste daleč vstran in 
vedo, da bo v koči res pravo 
planinsko vzdušje. 

»Lani je bilo planincev ne
koliko manj, verjetno tudi 
zaradi slabega vremena,« 
meni Tone. »Le 1600 preno
čitev smo zabeležili. Letos 
pa kaže nekoliko bolje. Že 
prve dni julija smo imeli vsa 
ležišča zasedena, čeprav se 
hkrati vidi, da imajo ljudje 
vse manj denarja in precej 
hrane in včasih tudi pijače 
prinesejo s seboj v nahrb
tnikih.« 

Poti do Korošice pa znajo 
biti v gosti megli tudi varlji
ve. Velikokrat se je že zgodi
lo, da so planici zašh. Takrat 
Tonetu ni bilo žal ne časa ne 
naporov, da jih je spremljal 
kos poti ali jim kako drugače 
pomagal. In verjetno bi tež
ko našli človeka, ki bi bolje 
poznal vse steze tam okoli, 
kot Tone Poljanšek. 

»Na Korošici je bila tudi 
skupina Ljubljančanov. Mi

slim, da je bilo predlani,« se 
spominja. »Sem gor so pri
nesli precej ocvrtega mesa, 
pa so ga nekaj pustili kar 
nam, ker niso mogh vsega 
pojesti. Zjutraj so potem od
šli proti koči na Kamniškem 

sedlu, a so zašli in se č«.' 
kaj ur vrnili nazaj. Pote: 
so se čudili, kako to, o 
koča na Kamniškem ̂  
enaka kot na Korošici 
kaj kmalu so ugotovili.' 
prehodih dober kos 

i 

Koča na Korošici leži na nadmorski višini 1808 
okoliške vršace (Ojstrico, na primer). Iz Robanovega} 
hoda, prav toliko od koče na Klemenči jami. Od koc/j 
približno 3 ure hoda, do Korošice pa vodi pot tudi 
kjer se da precej visoko pripeljati z avtomobilom- [ 



>tom, P « c e ^ pomagali.« 

ttv&lno akcijo 

Piše 
Srečl<o Šrot 

^ v krogu. Večkrat za-
• tudi planinci, ki gredo 
'fajši poti preko Petko-
IJ'̂ ' in slapa Ogrlica v 
^co. Ponavadi pridejo že 
Ji deleč v dolino, potem 
•̂ •'"afajo, ker ne najdejo 

' z A o d i š č e za izlete na 
tnj^^ nekaj več kot 2 uri 
\stJ^^{u je do Korošice 

'Ce in Podvolovjeka, 

poti naprej.« 
Takšnih planinskih zgodb 

seje v Tonetovem življenju v 
planinah nabralo kar precej 
in vehko je planincev, ki so 
mu še sedaj hvaležni, da jim 
je pomagal. 

Koča na Korošici je tudi 
zelo dobro oskrbljena, če
prav morajo večino stvari 
zvoziti s helikopterjem, ne-

Prvo kočo na Korošici so 
postavili že leta 1887. Bila 
je lesena in je kasneje pogo
rela, leta 1912 pa so postavi
li novo. Koča je bila v lasti 
nemškega planinskega dru
štva, zato so slovenski pla
ninci nedaleč vstran leta 
1893 postavili Kocbekovo 
KOČO in poleg nje tudi ma
njšo kapelico. Koča na Ko
rošici je po prvi svetovni 

i vojni prišla v slovenske ro
ke in takrat so tudi opustili 
Kocbekovo kočo (razvaline 
so še danes vidne). 

Kočo na Korošici so po
tem večkrat dogradili in ob
novili. Leta 1929 je dobila 
nadstropje in pločevinasto 
streho, zadnjič pa so jo te
meljito obnovili leta 1972, 
vendar pa so tudi sedaj vsa
ko leto potrebna manjša po
pravila. 

kaj pa prinesejo v nahrbtni
kih. Takšno oskrbovanje je 
seveda precej drago, zato so 
tudi cene nekoliko višje. 

Zaradi visokih sroškov tu
di delo oskrbnikov ni n^bo-
Ije plačano, zato je skoraj ne
mogoče dobiti mlade, ki bi 
bili pripravljeni opravljati to 
naporno delo. Ostajajo 
oskrbniki, ki jih je zasvojila 

ljubezen do planin. Tako kot 
Toneta Poljanska. 

V koči na Korošici je 90 
ležišč. Prenočevanje v sobi 
stane 500 dinarjev (400 za 
planince), v skupni spalnici 
400 (240 dinarjev), na skup
nih ležiščih pa 300 (210) di
narjev. V koči vam ponudijo 
kranjske klobase po 400 di
narjev, hrenovke po 250, j ^ -
ce po 60, enolončnice z me
som so po 250, brez mesa pa 
po 180 dinarjev. Tone Po-
Ijanšek pa vsako leto poskr
bi, da lahko utrujenim pla-

Tone Poljanšek je tudi 
vnet lovec in pohvali se, da 
ima verjetno zelo malo lov
cev tako urejeno lovsko so
bo v kateri je 30 gamsovih 
trofej, pet jelenovih, pa še 
prepariran divji petelin in 
druga divjad. Tone veliko 
prostega časa preživi na lo
vu in včasih v krogu prija
teljev dolgo v noč pripove
duje lovske zgodbe. Tudi o 
tem, kako je sledil med
veda. 

nincem ponudi tudi zelo do
ber čaj po 80 dinarjev. 

»Zehšča sam nabiram, ta
ko da ima č^ boljši okus,« se 
pohvali, a hkrati doda, da je 
ta mešanica njegova skriv
nost. Nekaj časa sem vrtal 
vanj, da bi mi izdal to skriv
nost, a ni uspelo. Tako mi je 
preostalo le to, da pridem še 
večkrat na Korošico in oku
šam Tonetovo okusno čajno 
mešanico. 

»V jeseni bom društvo pi
smeno obvestil, da ne bom 
več oskrbnik,« je povedal 

Tone Poljanšek. »Ne gre za 
denar, čeprav je delo slabo 
plačano. Sem gor me vleče le 
ljubezen do planin, toda se
daj sem le že nekoliko pre
star za tako naporno delo.« 

Vendar Tone tudi sam ni 
prepričan v to svojo trditev 

Stroški res hitro narašča
jo in vprašanje je, če bo na
še planinsko društvo zmo
glo še dolgo na tak način 
vzdrževati planinske posto
janke,« meni predsednik 
Planinskega društva Celje 
Dušan Gradišnik. »Poglejte, 
samo za letošnji prevoz hra
ne in pijače s helikopterjem 
na Korošico smo morali 
plačati 340.000 dinarjev. Če 
bi všteli vse stroške, ki jih 
imamo, potem bi ljudje še 
manj kupovali v planinah. 
Že pri teh cenah veliko hra
ne prinesejo s sabo. Če bo
mo letos dosegli v naših po
stojankah takšen promet 
kot lani, potem bomo zado
voljni, a to hkrati pomeni, 
da bo dejanski promet zara-
vi višjih cen za 40 odstotkov 
nižji kot lani. Ljudje se se
daj večinoma včlanijo v 
planinska društva le zaradi 
ekonomskega interesa, ker 
imajo popuste na postojan
kah. Toda slejkoprej bomo 
prišli do tega, da bo moralo 
članstvo prevzeti na svoja 
pleča breme vzdrževanja 
planinskih postojank, zakaj 
drugače jih bomo morali za
preti.« 

in verjetno ga bodo na po
mlad na celjskem planin
skem društvu spet pregovo 
rili. 

Trojka s Korošice: Tone je že sedmo leto zapored oskrbnik koče, na njegovi desni je Jožica 
Obojni k, ki je letos že četrtič na Korošici in je dopust izkoristila za to, da lahko pomaga v 
koči. Najraje pa bi ostala kar vse poletje, pravi. Na Tonetovi levi je Alenka Drame, ki bo 
mesec dni počitniškega dela opravila na Korošici, potem pa bi rada tudi malo na morje, 
nravi. i 

Jasna Miklavc Miran Ugovšek Mija Štorgelj Petra Erjavec 

i r iBamrsit i mira za pašnike 
M D B Slavko Šlander Iz Mozirja očistila pašnike na Meninl planini 

Po nekaj letih prizadevanj je mo-
zirskemu mladinskemu vodstvu 
ponovno uspelo sestaviti polnošte-
vilno, 34-člansko mladinsko delov
no brigado. Učenci, dijaki, študen
tje in mladi delavci MDB Slavko 
Slander so v štirinajstih dneh s po
močjo delavcev Gozdnega gospo
darstva Nazarje in kmetov očistili 
50 hektarov pašnikov na Menini 
planini. 

Na prejšnjih republiških in zveznih 
delovnih akcijah smo uspeh sestaviti 
le polovične brigade, v katerih ni bilo 
pravega brigadirskega, niti delovnega 
vzdušja. Zato smo se odločih za lokal
no delovno akcijo. Na osnovi rezulta
tov in vsega ostalega lahko rečem, da 
je bil tak korak upravičen. Pomladili 
smo brigado, dobih 27 novih brigadir
jev, pa tudi vzdušje je bilo povsem 
drugačno kot prejšnja leta,« je ob za
ključku akcije povedala komandantka 
brigade Jasna Miklavc, sicer že petič 
brigadirka. 

Mladi iz vseh kr^ev Gornjesavinj-
ske doline so izstopali po prizadevno
sti, med njimi ni bilo nikogar, ki bi se 
izmikal delu. Miran Ugovšek iz Gor
njega grada je takol^ocenil svoj pri
spevek in delo tovarišev: »Na izbiro 

sem imel delovno prakso ah brigado. 
Raje sem se odločil za mladinsko pro
stovoljno delo, tudi zato, ker je blizu 
dom. Sedaj sem še bolj zadovoljen, saj 
menim da smo s tovariši opravih po
membno delo, ki bo v korist domače 
občine in njenega kmetijstva.« 

Na akcijo so se pri OK ZSMS Mozir
je dobro pripravih ter med drugim po
skrbeli za družabno življenje. Za inte
resne dejavnosti je bila zadolžena Mija 
Štorgelj iz Nazarij: »Organizirali smo 
družabne večere s planinskimi igrami, 
gledali diapozitive z lanskoletne od
prave na Gronland, pripravih pogovor 
z borcem, organizirali ples ter izlete. 
Največ pa je bilo vsekakor .izletov' na 
tra^so.« 

Še marsikaj bi lahko prišteli k inte
resnim dejavnostim, saj so izdali dva 
biltena, pomagali pri kuhi (mimogre
de, zelo so pohvalili hrano, ki jo je 
pripravljala Seka Kušar, oskrbnica 
Doma na Menini), med »interesno-
kmetijske« dejavnosti pa so prišteli tu
di vsakodnevno molžo edine krave 
molznice na Menini planini. Tega 
opravila so se navadno lotili štirje. 
Eden je kravo za rep držal, drugi je 
muhe odganjal, tretji pristavil lonec, 
četrti pa seveda molzel. Poškodb pri 
tem pa tudi pri vsem ostalem delu ni 
bilo, a so se tudi za tak primer dobro 
pripravili, saj so imeli redno radio zve
zo z dolino. Zanjo je skrbela članica 

mozirskega radioamaterskega kluba 
Petra Erjavec: »Doma sta bila m.ama 
in brat stalno na frekvenci, na tak na
čin pa smo lahko kadarkoh vzpostavih 
tudi zvezo z občinsko konferenco ali 
ostalimi radioamaterji. Na srečo nismo 
potrebovali zdravniške ali kakšne dru
ge pomoči.« 

Dela mladih so bili še posebej veseli 
kmetje, ngjbolj člani gornjegrajske 
pašne skupnosti, ki imajo na Menini 
trenutno 240 glav živine. Franc Natla
čen iz Gornjega grada je en dan tudi 
sam pomagal brigadirjem: »Mladi so 
nam s tem delom precej pomagah, saj 
je pašnikom na Menini grozilo popol
no zaraščenje, prehodi med posamez
nimi predeli pa so že sedaj onemogo
čali gibanje živine. Planinska paša 
nam ob sedanji ceni krmil, a ne samo 
zato, precej pomaga. Jaz imam tukaj 
10 glav, to pa pomeni, da bi lahko pozi
mi v hlevu prehranil 13 glav živine. 
Pašnike, ki so bili zanemarjeni pred 15 
leti, čistimo vsako leto, to pa je največ
ja in doslej najbolj koristna akcija. En 
dan smo pomagali tudi kmetje z mo
tornimi žagami.« 

Mladi iz Gornjesavinjske so opravili 
koristno delo. Dokončni podatki bodo 
znani po pregledu komisije, vseeno pa 
lahko rečemo, da se bo na Menini pla
nini prihodnje leto paslo še več glav 
živine. 

RADO PANTELIČ 



Naša zaljubljena krava nič več žalo
stno ne poveša glave. Nasprotno: kar 
nekam domišljava je postala. Kaj ne 
bi, ko pa ste o njej napisali toliko pri
srčnih pesmic. In česar je še posebej 
vesela: pesniška žihca se ni zdramila 
samo v naših najmlajših bralcih, am
pak tudi v njihovih očkih, mamicah, 
tetah in stricih - kot je mogoče razbra
ti iz pisav. 

Skratka - pesmic je prispelo veliko, 
mnogo več, kot pa jih lahko sploh 
predstavimo. Vsake posebej je bila na
ša krava na moč vesela. Lahko si misli
te, da je imela zelo težko delo, preden 
je izbrala tisto, ki jo bomo nagradili. 
Tri dni in tri noči je premišljevala in 
tuhtala, navsezadnje pa se je le odloči
la, kdo bo tokrat dobil nagrado AERA. 

Ker pa je prijetnih pesmic več, vam 
predstavljamo vsaj nekaj kratkih od
lomkov iz najbolj uspelih pesmic. Žal, 
je prostora premalo, da bi jih lahko 
natisnili v celoti, saj so povečini zelo 
dolge. Upamo, da boste to, dragi pes
niki in bralci, razumeli, in nam ne bo
ste zamerili. 

ERNA LEDINEK iz Podvrha pri 
Braslovčah nam je poslala dolgo pe
smico o kravi Miši, ki se hoče naparfu-
mati v cvetju, da bi bolj ugajala obču-
dovanemu bikcu. Toda, joj, nesreča! 
Pri tem jo piči hudobna osa. In . . . 

Otečena naša krava 
lepotica pač ni prava. 
Bikec Muri stran le gleda 
Na travniku je prava zmeda 
Se končala je romanca 
v ambulanti sredi trga. 

Miša sama je ostala 
vas pa vsa je praznovala. 
Se oženil bik je Muri 
ob Mišini najhujši uri. 
A ni pozabil on ljubezni: 
Miša priča bo nevesti. 

WALTER LOCKY iz Celja pa piše 
takole: 

In očarala meje ta krava 
- spoznal sem pa: 
bil sem ji le zabava. 
Sta zmešala me njena očesa plava 
in polna pesmi njena glava. 

Vendar pa tudi ta romanca nima 
srečnega konca. Ke^jti: 

Kar slišala je zame -
lažje prava. 
in ker skrbijo njena slava, 
na pol droga vihra moja zastava. 

A N I T A STROPNIK iz Vitanja je na
pisala ljubko, kratko pesmico: 

Zaljubljena krava na vrtu sedi 
kmetiču lepemu zre v oči. 

Kmetic ji travice najlepše da, 
zato pa je v njega zaljubljena. 
Zaljubljena krava na vrtu sedi, 
predavanja vodi in se smeji 
smeje se krava in se baha 
kako le njo kmetic rad ima. 

Najdaljšo pesem nam je poslala 
MOJCA KRIŽNIK iz Kaple. V njeni 
pesmici sta se krava in bik spoznala in 
zaljubila na neki proslavi, leto dni pa 
je v časopisu izšel takle oglas: 

Jezikava krava z imenom Ava, 
kije lansko jesen na zabavi 
z imenom »Muljava« sodelovala, " 
želi spoznati moža-bika. 
Edini pogoj: da bi bila 
bikova glava vsaj malo rjava. 
Pod šifro: »Ljubezen žoltava«. 

In na srečo je krava Ava našla prav 
takšnega bika, kot si ga je želela. Zdaj 
je že srečno poročena. 

Prav prijetno pisemce in pesmico 
smo dobili iz Dobja pri Planini. Posla
la nam ga je MOJCA PLEMENITAŠ, 
ki pravi, daje pesmico napisala potem, 
ko so pokosih travo za zaljubljene kra
ve in teličke. Njena pesmica pa se zač
ne takole: 

Prišel snubit je davi 
k naši Liski - zaljubljeni kravi 
živinozdravnik s plešo na glavi. 
Za Lisko prevzetno ta ženin ni pravi, 
zato iz hleva pobegnila je davi. 

Na sončnem pašniku je Mojcina Li-
ska našla svojega bikca in zaplesala sta 
»po zeleni travi«. 

JANI DOBOVIČNIK iz Celja opisu
je kako sta se spoznala krava Liska in 
bikec Romeo. To je bila res prava lju
bezen na prvi pogled: 

Gleda bik in gleda krava, 
pa saj zadosti visoka je trava, 
kar n^ začne se zdaj zabava. 
Čez teden dni pa - glej to čudo: 
že oklic in že objava, 
da ženita se Romeo 
in naša krava. 

MOJCA MARGUČ iz Vojnika pa je 
svojo zaljubljeno kravo odpeljala na 
izlet k Savi: 

... beli si klobuk popravi, 
da ga po poti ne zapravi. 
Na hrbet torbo si postavi, 
na repu pentljo si popravi ^ 
in se napoti proti Savi. 
»Pa na svidenje,<- izdavi, 
»Lepo se imejte,« še pristavi. 
In kaj naj rečem o tej kravi? 
Prav gotovo ni pri pravi! 

In zdaj še pesmica, ki je bila naši 
zaljubljeni kravi najbolj všeč in jo je 
izbrala za nagrado AERA. Po pošti jo 
bomo poslah MONIKI REBERNIK v 
Savinjsko dohno, zato nam Monika, 
pošlji svoj točni naslov. Pesmica pa je 
takšna: 

Poslušajte, kaj se zgodilo je davi 
moji genijalni glavi, 
za katero mama pravi, 
da ni čisto pri zdravi. 
Sedimo s teto na zabavi 
in klepečemo ob travi. 
(ne kakor ljudje ob kavi), 
naenkrat pa teta izjavi: 
»Prišel trenutek, natakar, 
zdaj je pravi!« 
Ta pristopi in najavi: 
»Prihaja gospod Tavi!« 
In že zagledam rog rjavi 
na njegovi čudoviti glavi. 
»Draga moja, o vas sem sanjal davi,« 
mi pravi očarljivi Tavi, 
in šele zdaj vem. kaj se pravi 
imeti rog na glavi! 

MISLECI POZOR! 
Da ne bi pozabili, vas naj še enkrat 

spomnimo, da imate le še teden dni 
časa, da nam pošljete vaš morski 
strip. Brž po tableto antilenitisa po
tem pa na delo! 

Marjan Lipičnik rad priskoči na pomoč mladim računalniškim navdušencem. 

Poči tn iški dnevi 
ob računaln iku 

Je že res, da so zdaj počitnice. Toda tudi nenehnega brez 
delja se človek naveliča, kajne? Ob igri in lenarjenju imate 
še dovolj časa za knjige in razne konjičke. Nekateri so se to 
poletje odločili, da bodo izvedeli kaj več o hišnih računalni
kih. To jim je omogočila Delavska univerza v Celju, kjer se 
dvakrat tedensko zbirajo osnovnošolci na brezplačnem 
računalniškem tečaju. 

Če bi se jim kdo še rad pridružil, ni prepozno. Oglasite se 
na Titovem trgu 3 pri tovarišu Lipičniku, ki je vodja tega 
tečaja. Tisti, ki tečaj že obiskujejo, so navdušeni. Sicer pa 
poglejmo, kaj so povedali nekateri med njimi: 

. Andrej Pišorn (OŠ Slavko 
Šlander): »Tečaj obiskujem že 
štirinajst dni. Za tečaj mi je po
vedala mamica, ker je slišala 
oglas po radiu, jaz pa sem se 
takoj odločil, da ga bom obi
skal. Računalnika še nimam, 
ga bom pa morda dobil. Za ra
čunalništvo sem se navdušil 
sam, bil pa sem tudi na raču
nalniških dnevih. Takšen tečaj 
obiskujem prvič,če bo prilož
nost, pa se bom podobnega te
čaja še udeležil. Ne, da ne mo
rem na bazen, kadar je kakšen 
tečaj, mi pa res ni žal. Včeraj 
sem šel na bazen, pa sem bil 
jezen, ker me je sonce tako 
močno opeklo.« 

Iztok Salamon (OŠ Ivan Ko-
vačič-Efenko): V ta tečaj sem 
se vpisal zato, ker bom sedaj 
dobil računalnik in se bom tu
kaj naučil osnov. Tukaj mi je 
všeč, ker se učimo skozi igro. 
Takšnega tečaja se bom goto
vo še udeležil, če bo v Celju. 
Da, tudi tovariš mi je všeč, ker 
nam mnogo pomaga, če kaj ne 
znamo. Za računalnike se zani
mam odkar hodim v šolo. Tudi 
v šoh smo imeli računalnik, na 
njem pa sem tudi včasih po
skusil kaj delat, če je bila prih-
ka. O tem, kam bom šel po os
novni šoli, pa sedaj še ne raz
mišljam. Morda se bom res od
ločil za računalništvo. 

Roman Lipičnik (vodja te
čaja): Odziv mladih je bil v za
četku precej slab, sedaj pa je 
čedalje večji. Mishm, da je bil 
takšen teč^ v Celju potreben, 
kar se vidi tudi po obisku. Tu
di sam se sprašujem, kako to, 
da ni nič deklet. Računalništvo 
bi bilo za dekleta še bolj pri
merno, kajti to je delo z glavo, 
ne pa neko fizično delo. Pro
gram na tem tečaju vsebuje os
nove dela s Comodorom in 
Spectrumom, basic, ker pa so
delujejo otroci in ker so počit
nice, je največji poudarek na 
igricah. Tacaj je trikrat na te
den dopoldne in popoldne, po 
osem ur na dan, kar je štiriin
dvajset ur na teden. Tečaj bo 
gotovo dal osnove računalni
štva, saj že sed^ opažam pre
cej več znanja pri tečajnikih, 
kot takrat,-ko smo pričeli.« 

NATAŠA GERKEŠ 
FOTO: EDI MASNEC 

, Dejan Petek ( OŠ Slavko 
Slander): Tudi jaz sem prvič 
na takšnem tečaju in mi je 
všeč. Učimo se dvojiška števi
la, basic, spoznavamo računal
nika Sinclair in Comodore. 
Doma nimam računalnika, ga 
bom pa morda kdaO dobil. 



MOCNE CVETKE 
, Jani M. iz Kozjega in 

R o l a n d o P- iz Niša sta 
rejšnji četrtek pokazala 
p̂liko mero vztr^nosti v 

hifeju »Solidarnost« na La-
1 Miličniki so ju dvakrat 

Vino opozorili, ker sta raz
grajala- ko pa so morali pri-
fi je tretjič, je bila mera pol-
a Vročekrvneža so ohla-

jjli v prostorih za trezne-
nje nekoliko bolj pa ju bo 
veijetno streznil še obisk 
pri sodniku za prekrške. 

I « V soboto dopoldne sta 
prišla v trgovino »Galeb« v 
êjju že precej okrogla Ru

dolf B. s Proseniškega in 
Bogdan S. iz Ulice 8. črno
gorske brigade. Precej časa 
sta nadlegovala prod^alko, 
Ici je zaprosila za pomoč mi
ličnike. Ce sta fanta res 
osvajala dekle, potem sta 
otitno zelo nespretna. 

' • Prejšnji četrtek je v 
stanovanju v Kidričevi uh-
ci razgrajal Vid G. Ker je 
pretepal ženo in otroke, so 
posredovali miličniki, ki so 
Vida ovadili tudi sodniku 
za prekrške. 

• Bojan T. iz Škapinove 
ulice v Celju je prejšnjo sre
do ob 2. uri zjutr^ prebun-
kal ženo in preplašil otro
ka, ki sta že spala. Posredo
vali so miličniki in mu ra
zložili, da se tako ne dela. 

• V UUci frankolovskih 
žrtev je razgrajal Vlado L. 
Bilje tako vztrajen, da sije 
zagotovil prevoz v belo-mo-
drem kombyu do P o s t n e 
milice, kjer je lahko v miru 
premišljal, da se je potreb
no tudi po nek^ kozarčkih 
tez rob dostojno obnašati. 

. S. S. 

Sedem b^ymi jencev 
Zaposleni ¥ blagovnici K Z Slov. Konjice 
na) bi si prisvajali dnevne Izkupičke 

Celjski javni tožilec je zah
teval preiskavo za sedem de
lavcev v blagovnici Kmetij
ske zadruge Slovenske Konji
ce, TZO Zadružništvo, ki naj 
bi si v prejšnjih dveh letih 
prilastili večje vsote denarja. 

Tako je 27-letni prodajalec 
Oto Reš iz Mizarske 4a v Slo
venskih Konjicah osumljen 
kaznivega dejanja grabeža v 
zvezi s poneverbo, od januarja 
leta 1983 do maja 1985 pa naj bi 
si prilastil iz blagajne 1,3 mili
jona dinarjev. Istega kaznivega 
dejanja so osumljeni tudi 30-
letni namestnik poslovodje v 
blagovnici Bogdan Butolen iz 
Slovenskih Konjic, ki n^ bi si 
prisvojil 640.000 dinarjev, 24-
letni prodajalec Andrej Rutar 
iz Loč 94b, ki naj bi si prisvojil 
620.000 dinarjev, in 26-letni 
prodajalec Slavko Korošec iz 
Loč 85, ki naj bi si prisvojil 
630.000 dinarjev. 

Javni tožilec je zahteval prei
skavo tudi za 26-letno proda

jalko Slavico Bogino z Oplot-
niške 19 v Slovenskih Konji
cah, ki je osumljena ponever
be, in n^ bi se od februarja do 
oktobra leta 1983 prisvojila 
36.000 dinarjev; poneverbe pa 
sta osumljena tudi 44-letna 
prod^alka Dragica Klokočov-
nik iz Kletne 4 v Slovenskih 
Konjicah, ki naj bi si prisvojila 
18.000 dinarjev, in 40-letni po
slovodja te blagovnice Janez 
Pinter s Frankolovega 17, ki 
n^ bi si prisvojil 55.000 dinar
jev. Vsi pa so osumljeni tudi 
kaznivega dejanja ponarejanja 
poslovnih listin. 

Denar od dnevnih izkupič
kov naj bi si prilaščali tako, da 
so na registerskih blag^nah 
odtipkavali manjše zneske kot 
pa so jih dejansko plačevali 
kupci za blago, paragonske 
bloke pa n^ bi uničevali oziro
ma naj bi varye vpisovali ma
njše zneske, razliko pa spra-
vijah v svoj žep. 

S. ŠROT 

S m r a d , k i ni v i r z d r a v j a 
Pričakovali bi, da bi vsaj v bolnišnicah dajah večji pomen preventivi, vendar kontejnerja, 

ki stojita pred kuhinjo celjske bolnišnice dajeta povsem drugo sliko. Vanje mečejo tudi 
kuhinjske odpadke, ker pa nista dobro zaprta, seje tam okoh širil neznosen smrad, da so si 
mimoidoči zatiskali vohalne organe. V kontejnerjih pa ima »zborno mesto« tudi precej 
velik roj muh in prav verjetno je, da marsikatera muha zaide v bližnjo kuhinjo, kjer 
pripravljajo hrano za bolnike. Neznani šaljivec je na kontejnerja malce posmehljivo napisal 
»HIGIENA JE VIR ZDRAVJA« in »KOMU SMRDI, NAJ POTRPI!«. Verjetno sanitarni 
inšpektor ni enakih misli, zanimivo pa bi bilo vedeti, kaj pravijo na to v celjski bolnišnici. 

S. Š. N e s r e č a v dv iga lu 
V Okrogarjevi ulici v Celju se je zgodila hujša nesreča v 

dvigalu, ko je osemletnemu Željku G. padla na tla žogica. 
Ko jo je hotel ujeti, mu je dvigalo zagrabilo obe roki. 
Malega Željka so prepeljali v celjsko bolnišnico z zlomlje
nima rokama. 

To je bila letos prva nesreča v dvigalu v Celju, v prejšnjih 
letih pa jih'je bilo precej več. Medtem, ko v novih stanovanj
skih blokih že vgrajujejo bolj varna dvigala z dvojnimi vrati 
(ki niso skoraj nič dražja od tistih z enojnimi vrati), pa je v 
starih stanovanjskih stolpnicah še precej dvigal z enojnimi 
vrati. Tam so tudi nesreče bolj pogoste, starši pa bi morali še 
posbej upoštevati predpis, da se otroci ne smejo sami voziti 
v dvigahh. Nezgoda v Okrogarjevi ulici naj bi bila hkrati 
tudi opozorilo stanovanjski skupnosti, da bi tudi v starejših 
stolpnicah čimprej poskrbeli za varnejša dvigala in da bi 
bilo v prihodnje takšnih nesreč še manj. 

S.Š., 

U m r l t raktor is t 
, v soboto seje pripetila hujša nesreča v Lekmarju pri 
Šmarju pri Jelšah, ko je 45-letni Alojz Novak vozil s 
traktorjem in pripetim vozom po travniku navzdol. 
Med vožnjo je začel voz drseti, po 25 metrih pa je 
Novak zapeljal v levo, traktor pa se je prevrnil in 
pokopal pod sabo voznika, ki je bil na kraju nesreče 
mrtev. Na traktorju ni bilo varnostnega loka oziroma 
kabine, ki ga priporočajo miličniki oziroma je obvezen 
za vse registrirane traktorje. Takšna varnostna oprema 
je namreč obvarovala že precej traktoristov pred huj
šimi poškodbami. 

I zs i l j evan je p rednost i 
Voznika Zdenko Goričan (18 let) iz Založ in 39-letni Silve

ster Jošt iz Vrbja sta bila lažje ranjena v prometni nesreči, do 
katere je prišlo v nedeljo popoldne na križišču v Malih 
Braslovčah, huje pa sta se ranila sopotnika v vozilih: Matic 
Jošt in sopotnik v Goričanovem vozilu Tomaž Satler. Vse 
štiri so prepeljah v celjsko bolnišnico. Do nesreče je prišlo 
zaradi tega, ker je voznik Goričan v križišču izsiljeval pred
nost. 

K o l e s a r p red av to 
v ponedeljek dopoldne, nekaj po 10. uri je voznik kolesa z 

motorjem 40-letni Alojz Rednak iz Cerovca neprevidno pri
peljal s stranske ceste in zapeljal pred osebni avto Bogdana 
Kobala iz Prožinske vasi. Pri trčenju seje kolesar huje ranil. 

Motor i s t s e je hu je rani l 
v križišču Mariborske, Dečkove in Bežigrajske ceste je v 

sredo popoldne 73-letni motorist Ivan Korošec zadel 9-let-
nega kolesarja D. P. iz Celja. Kolesar je vozil zunaj kolesar
ske steze. Pri padcu se je motorist huje ranil. ^ 

St re la ub i la 
g o v e d o 

v nedeljo zjutraj je udarila 
strela v hlev Rozalije Kveder 
na Ponikvi pri Žalcu in ubila 
govedo ter poškodovala 
električno napeljavo. Škoda 
znaša približno 400.000 di
narjev. 

V n e l a se je 
s l a m a 

v soboto popoldne je zago
relo gospodarsko poslopje 
last Ivana Hudina na Križan 
vrhu 25 pri Kozjem. V gospo
darskem poslopju je bila sa-
monakladalna prikolica na
ložena s slamo iz katere se je 
začelo kaditi. Domači so od
peljali prikolico ven, vendar 
je ogenj že zajel gospodarsko 
poslopje. Zgorelo je tudi pre
cej strojev, tako da je škode 
za 5 milijonov dinarjev. 

P r e d r u g a č e n a 
p o g o d b a 

Do precej nenavadnega 
spora je prišlo v avtobu
su, kjer sta se srečala Ivan 
K. s Podpeči pri Šentjur
ju in Milan Biserčič iz 
Kranja. Milan je prodal 
Ivanu avtomobil; napisa
la sta pogodbo, Ivan pa je 
poravnal kupnino. Ven
dar pa je kasneje Milan 
Biserčič odnesel na obči
no overit precej drugačno 
pogodbo iz katere je bilo 
razvidno, daje prodajalec 
nekdo drug, zapisana pa 
je bila tudi precej manjša 
kupnina. Kupec Ivan K. 
se s tako pogodbo, ki jo je 
dobil po pošti, ni strinjal, 
zato je prišlo do prepira 
na avtobusu. Mihčniki pa 
bodo prodajalca Milana 
Biserčiča ovadili javne
mu tožilcu, ker gre verjet
no za zatajitev davščin in 
hkrati tudi za ponaredi-
.tev po&o.dt)e, 

P o ž a r v 
s tanovan ju 

v soboto popoldne je zago
relo v stanovanju Avgusta 
Čatoriča v Stekličevi ulici 3 v 
Celju. Vnela se je 10-kilo-
gramska plinska jeklenka, ki 
je bila priklopljena na štedil
nik, v požaru pa je bilo uni
čene precej opreme v stano
vanju, tako da je škode za 
približno 500.000 dinarjev. 

N e p r e v i d e n o t rok 
Na cesti Lopata-Galicija je 

v nedeljo zvečer izsiljeval 
prednost 8-letni kolesar J. D. 
iz Kovinarske ulice v Celju. 
Zapeljal je pred osebni avto 
27-letnega Albina Volfa iz 
Celja. Otrok se je v nesreči 
huje ranil. 

Preh i t ra v o ž n j a 
Zaradi vožnje s preveliko 

hitrostjo je na ovinku magi
stralne ceste Titovo Vele-
nje-Slovenj Gradec začelo 
zanašati voznika osebnega 
avtomobila Boža Savkoviča 
iz Titovega Velenja. Zavil je 
v levo in zbil 23-letno Slavko 
Ramšak iz Šaleka. Peška je 
bila huje ranjena, nesreča pa 
bi se lahko končala še huje, 
saj je Ramšakova ob sebi pe
ljala še voziček z dojenčkom. 
Na srečo vozička z dojen
čkom voznik avtomobila ni 
zadel. 

N e s r e č a 
ce l j s kega 
p lan inca 

V nedeljo se je ponesrečil 
celjski planinec Milan Kuder, 
ki je nameravcd s skupino celj
skih planincev na vrh Mont 
Blanca. Skupina je bila ta dan 
že pred kočo pod vrhom (na
slednji dan so nameravali na 
vrh), ko je ob 11.30 Milana Ku-
dra zadel v glavo kamen, tako 
da je zdrsnil približno 300 me
trov po ledeniku in zaradi hu
dih ran umrl. 

Trčen le v 
k r i ž i š ču 

V križišču ceste proti Bistri
ci in ceste proti Podsredi sta 
trčila voznika osebnega avto
mobila Marjan Berdinc (23 let) 
iz Brezovice pri Vrhniki in voz
nik tovornjaka Stanko Povalej 
iz Grlic, ki je pripeljal po pred
nostni cesti. Voznik Berdin in 
sopotnica, 38-letna Jožica Do
brina iz Trebč sta se huje rani
la, lažje pa 20-letni Jože Do
brina. 

Danes je Slovenija poldrugo uro daleč od 
Frankfurta in Rima, dve uri od Pariza, iz Londona 
je mogoče priti v treh urah, iz New Yorka v 
devetih, iz Toronta v osemnajstih. Pot iz Avstralije 
traja uro manj kot en dan. 
Od letališča do najbližjega smetišča je potem 
ponavadi manj kot pet minut. 

Slovenija. Njenih zakladov nismo dobili od dedov v 
dar. Zaupali so nam jih vnuki. 4 



V e l e n j č a n i pe t , Ce l jan i tri m e d a l j e 
na D P 

v Zagrebu je bilo 41. državno prvenstvo v atletiki, kjer so 
atleti Kladivarja osvojili tri medalje (zlati Rozman na 10 km 
in Kopitar na 400 m ovire ter bronasto Kampuševa na 
3000 m), Velenjčani pa pet (Živko zlato na 5000 in srebrno na 
1500 m, bronaste pa Matic na 800 m, Krenkerjeva na 400 m 
in-moška štafeta 4 x 400 m)! Ostale boljše uvrstitve atletov 
Kladivarja: 110 m ovire 5. Božiček, 1500 m Ž 6. NAGLIC, višina 
Ž 4. Križe, disk Ž 6. Seleš^ 7. Erjavec, 400 m ovire 4. Božiček, 
3000 m Ž 4. BABIC, kopje Z 4. Jazbinšek in Velenja iz T. Vele
nja, 1500 m 6. Popetru, 10 tisoč m 4. Miklavžina, 4 x 100 m 4. 
Velenje, krogla 5. Vuk in 1500 m 4. Miklavžina. 

Republ lš i i i p ion i rsk i p lava ln i 
p rvens tv i 

v Ljubljani so na republiškem prvenstvu nastopili mlajši 
pionirji, v Kranju pa starejši. V Ljubljani je PK Klima Nep
tun med štirinajstimi ekipami osvojil peto, plavalci T. Vele
nja pa šesto mesto. V Kranju so se pomerili starejši pionirji, 
ekipno je Klima Neptun osvojil tretje, T. Velenje pa dvanaj
sto mesto. Med posamezniki j e bil najboljši Dejan Tešovič, 
kije osvojil kar šest prvih mest in sicer na 200, 400 in 1500 m 
kravi, 200 in 400 metrov mešano ter 200 metrov delfin. 
Medalje so še osvojili Grega Jurak in Mateja Cvirn ter štefeti 
4 X 200 m kravi in 4 x 100 m mešano. 

D r e z g i č e v a in 
A n d e r l e t o v a v 
Grč i j i 

v Heraklionu na otoku 
Kreta v Grčiji je bilo član
sko balkansko prvenstvo 
v plavanju, kjer sta v ju
goslovanski reprezentan
ci nastopili tudi članici 
PK Khma Neptun iz Ce
lja Tanja Drezgič in Moj
ca Anderle. Mojca je bila 
četrta na 100 in šesta na 
200 metrov prsno, Tanja 
pa peta na 400 metrov 
mešano in osma na 800 
metrov kravi ter četrta v 
štafeti 4 X 100 metrov 
mešano, kjer pa so Jugo-
slovanke postavile nov 
državni rekord. Obe tek
movalki je kot trener ju
goslovanske reprezentan
ce spremljal tudi Andrej 
Žnidaršič. 

P o z d r a v j e na 
F i n s k o 

Med osrednjimi osebno
stmi na 30. Skokovem me-
morialu v Celju je bil prav 
gotovo Rok Kopitar, odličen 

atlet Kladivarja, trenutno na 
enomesečnih pripravah v 
Celju pa čeprav služi vojaški 
rok v Beogradu. V centru po
zornosti je bil zato, ker je pač 
med resnično redkimi celj
skimi atleti, ki v jugoslovan
skem prostoru še kaj veljajo. 
Rok je z življenjem v vojski 
izredno zadovoljen, ob tem 
pa tudi razmišlja o svoji na-
daljni usodi na atletski stezi 
od katere se ne misli kar ta
ko posloviti pa čeprav dose
ga zdaj slabše rezultate, kot 
pred leti, ko je bil tudi še 
odličen peti na olimpiadi v 
Moskvi. Žal pa so zadnji re
zultati posledica poškodbe, 
ki je kljub operacijam ne 
more dokončno odpraviti. 

»Brez bolečin treniram tri 
do štiri dni pa je vsega vese
lja konec. Zdaj bom poskusil 
še enkrat in to zadnjič. Od
pravil se bom k specialistom 
na Finsko, ki so že marsika

terega odličnega atleta s 
dobno poškodbo, kot ^ 
imam jaz, uspešno reših. (J 
bo operacija uspela bom z 
letsko kariero nadaljeval, saj 
sem prepričan, da sem §g 
vedno v stanju teči okoli 5() 
sekund, to pa je dovolj tucij 
za sodelovanje na olimpiadi 
Če pa se pot na Finsko ne bo 
posrečila bo pač treba refi 
atletiki na svidenje, kajti 5 
temi rezultati, ki jih dose,,| 
gam zdaj, nimam kaj iskati 
niti na balkanskem prven. 
stvu,« je bil odkrit Rok Kopi. 
tar. Ko so ga poslušali atlet, 
ski prijatelji, novinarji, atleti 
in vsi drugi so mu zaželeli 
tako kot mi resnično ČIM. 
prejšnjo odpravo poškodbe 
in nadaljevanje uspešne ka. 
riere, ki je bila za vzgled no. 
vim mladim atletom, ki se 
trenutno nimajo po kaj dosti 
atletih zgledovati. 

^ _ T.VRABI. 

NA KRATKO 

Šali v Vinski gori 
Ob krajevnem prazniku so 

pripravili tudi tekmovanje v 
šžihu, kjer je zm.agal Šempeter 
pred Vrbjem in Vinsko goro. 

Šport v Matkali 
Aktivni so bili tudi v Matkah 

v žalski občini ob krajevnem 
prazniku saj so pripravili tur
nir v malem nogometu in šahu. 
V malem nogometu je nastopi
lo šest ekip, zmagale pa so Go-
tovlje pred Vranskim in Ka
pljo vasjo, na šahovskem tur
nirju pa je bilo petnajst šahi-
stov, zmagal pa je Skok pred 
Peternelom in Štormanom. 

JOŽE GROBELNIK 

Najboljši šahisti 
Celja 

Ob občinskem prazniku so 
pripravili tekmovanje tudi ša
histi Celja, kjer je nastopilo 
osem ekip iz Slovenije in Av
strije. Zmagala je celjska če-
tverka Pešec, Štucl, Ojstrež in 
I-.ovak, peti pa so bih Vele
njčani. 

Strelci na Gričku 
Nastopili so na odprtem pr

venstvu Celja v počastitev ob
činskega praznika z malokali-
brsko puško. Nastopilo je 17 
ekip iz Slovenije, Hrvaške in 
BiH. Zmagal je Slovenj Gra
dec pred Celjani, Kovinar Što
re je bil peti in Žalec osmi. 
Med posamezniki je bil najbo
ljši Branko Malec iz Štor pred 
Ervinom Seršenom iz Celja. 

Mali nogomet v 
Celju 

v 1. hgi po spomladanskem 
delu vodijo nogometaši Trim 
Aškerčeve pred Partizanom 
Gaberje, Klimo Skavti, Aero, 
Klateži, Gaberjem 39, Metalno 
in ostalimi, v 3. ligi pa Obrtniki 
pred črički, Umetniki, KS No
va vas. Zvezdo in Istokom. 

Konjeništvo v Škofji 
vasi 

Na tekmovanju so poleg or
ganizatorjev nastopili še ko
njeniki iz Gotovelj in Komen
de. Pri mladih konjih je imela 
največ uspeha Neda Završnik-
Košič iz Gotovelj na konju Val-
terju, na drugo mesto pa se je 
uvrstil dom.ačin Tomaž Šeško 
na Čardi. V preskakovanju 
ovir do 100 cm so bili na prvih 
treh mestih Celjani: Stanko 
Kolarič na Daliji, Aleš Grilc na 
Markizu in Manja Jeseničnik 
na Alki. V preskakovanju ovir 
na višini 115 cm je zmagala 
Damjana Vasle na Dragonerju 
iz Gotovelj pred Celjanom To
mažem Šeškom na Lipiku in 
Manjo Jeseničnik na Dicku. 

JK 

Prijateljski 
medilržavni 
kegljaški ilvoboj 

Prijateljske vezi med Mozir
jem in nemškim mestecem 
Lindau ter kegljaškima klubo
ma teh dveh krajev trajata že 
nekaj let. Ko so Mozirjani lani 
obiskaU Lindau, so jih tam po
vabili še v sosednji Markdorf, 

kjer so odigrah kegljaško tek
mo tudi s tamkajšnjo ekipo. 
Letos so Nemci obisk vrniU in 
se prejšnji teden na kegljišču 
pri Savinjskem gaju pomeriU z 
domačini. Zm âgali so gostje z 
4866:4854. V mozirski ekipi 
(igralo je 6 kegljačev) so ma-
njkaU štirje najboljši. Boljše 
rezultate so dosegh Kovšak 
847, Kovač 826 in Koren 813. 

RP 

Dvakrat Gornji grad 
V občini Mozirje so zaključih 

letošnja občinska tekmovanja 
v rokometu in košarki. Slednje 
se je končalo že malce prej, 
vendar so priznanja TKS raz
delili šele v soboto v Gornjem 
gradu, ko so tam zaključili tudi 
rokometno prvenstvo. V obeh 
panogah so slavili Gornjegraj-
ci. V rokometu so druge Luče 
in tretje Nazarje, v košarki pa 
sta drugo in tretje mesto dose
gli isti moštvi, a v obratnem 
vrstnem redu. 

RP 

2 7 ekip v tenisu 
V 1. ligi je najboljši Razvojni 

center pred Aerom, Zlatarno, 
Cinkarno A, Toprom in TŠC, v 
2. ligi Klima pred ZD in Cari
narnico ter v 3. hgi Obrtniki 
pred Libelo in Blagovnim cen
trom. . -

I z v e n s t e z e ob 
30 . S k o k o v e m m e m o r i a l u 

Boris Čop je po uspešnem prvem dnevu, 
ko je zasedel četrto mesto (izven konkuren
ce) v skoku v višino, v sredo prisostvoval 
Skokovemu memorialu le kot gledalec. Da 
pa mu ne bi bilo dolgčas je s seboj pripeljal 
tudi ženo Zlatko in sina Jurčka, ki bo morda 
čez nekaj let prav tako zakorakal na športna 
pota. 

Takole pa sta se fotoaparat na poziv novi
narja postavila Dušan Povh in Valter Štaj-I 
ner, dolgoletna športna delavca in prijatelja,! 
Valter je bil trener pri Kladivarju, nato pa ga' 
je pot zanesla v Titovo Velenje. Dušan Povh 
pa je poleg tega, da je delavec pri Atletski 
zvezi Slovenije narisal tudi mnogo karika 
tur bolj ali manj znanih športnikov ter pos 
nel več kratkih športnih filmov. V sredo, ko 
smo se pogovarjali z njima, se je Dušan 
Povh spomnil, da slavita ravno na ta dan 
»pomembno« obletnico, namreč minilo je 
natanko šestdeset let, ko sta kot »smrkav
ca« bila pri prvem obhajilu. 

NATAŠA GERKESi 

I z z i v s l o v e n s k i m a m a t e r s k i m ko lesa r j em 
v torek zjutraj so štirje kolesarji Libele, Igor in Branko Mernik, Iztok Melanšek in 

Konstantin Kuzmin krenili na 1000 kilometrov dolgo pot po slovenski kolesarski trans-
verzali. Podobnih akcij so se lotili že številni amaterski kolesarji, vendar še nihče ni 
transverzale prevozil prej kot v petih dneh, kolikor je sedanji rekord. Kolesarji Libele pa 
nameravajo pot prevoziti v štirih dneh. 

Akcija kolesarjev v organizaciji celjske Libele pomeni predvsem preverjanje zmogljivosti 
in vzdržljivosti in predstavlja hkrati izziv ostalim kolesarjem. Kolesarji naj bi 1000 kilome
trov prevozili v štirih etapah. V prvi od Celja preko Jesenic in Vršiča do Nove Gorice naj bi 
prevozili 268 kilometrov, v drugi od Nove Gorice preko Kopra do Kočevja pa 242 kilome
trov. Lažji etapi sta zadnji od Kočevja do Ptuja in od Ptuja do Celja, kamor naj bi prispeh v 
petek ob 18. uri pred Muzej revolucije. 

Upamo, da bomo v prihodnji številki lahko poročali o uspehu, k temu pa naj bi deloma 
prispevalo tudi spremljajoče vozilo Libele z voznikoma Miranom Grizoltom in Miranorn 
Skaletom, ki skrbita za servis koles in oskrbo kolesarjev. RADO PANTELIČ 

J o ž e T a n k o i z I tal i je na E I b o 
Jože Tanko je še vedno aktiven v maratonskem plavanju. 

Tokrat je kot član državne reprezentance nastopil na veli
kem mednarodnem tekmovanju v Italiji, kjer so po trije 
člani v vsaki reprezentanci plavali izmenično iz Falonice do 
otoka Elba in nazaj v dolžini 39 kilometrov. V jugoslovanski 
reprezentanci so nastopali Toni Pavičič Dunkič s Hvara 
Nebojša Gajič iz Šabca in Jože Tanko iz Celja. Za dvema 
italijanskima ekipama, Egiptom in Poljsko so osvojila 
odlično peto mesto ter za Poljaki zaostaU za 14 sekund. ZA 
njimi so zaostali predstavniki ostalih ekip Italije, Čeho.slova-
ške. Nizozemske, Madžarske, Turčije, Velike Britanije itd 
To tekmovanje je bilo organizirano že drugič, tekmovalce ps 
je v zadnjem delu motilo nekoliko slabše vreme z valovitii" 
morjem. 

A t l e t s k a šo la v M o z i r j u 4 
Atletsko društvo Kladivar bo tudi letos pripravilo pionir 

sko šolo v Mozirju in sicer od 30. julija dalje, trajala pa ^ 
deset dni. Vodil jo bo Vlado Vidmar, sodelovalo pa bo 5'; 
otrok iz pionirskih selekcij. Z njimi bodo po atletski straij 
delah trenerji Miro Kocuvan, Igor Topole, Marjan Plavča* 
in drugi, o atletskih pravilih bo predaval Miran Hor\'at." 
higieni in skrbi za zdravje pa dr. Dušan Polimac. Ob vsei" 
tem bodo pripravili skupaj s postajo milice Mozirje še pred̂ ' 
vanje o prometu, lov na lisico, ogled športnih filmov, izlê f 
in plese z družabnimi srečanji. Sredstva za šolo mladi" 
atletov so prispevali starši in atletsko društvo Kladivar. ^ 

D e č m a n in K o v i n a r z m a g o v a l c a 
v Kamniku je bilo 5. kolo republiške lige z malokalibrsl'" 

puško. Velik uspeh so dosegli strelci Kovinarja iz Štor, ki s 
zmagali v postavi Franc Hočevar, Branko Malec in 
Dečman, kije z 254 krogi postal tudi najboljši med posame* 
niki. Celjski strelci so brez Ervina Seršena osvojih 4. mest̂  
vendar v skupnem zbiru še vedno vodijo z nedoseglj'^ 
prednostjo. . 

Z NOVIM 
Tednikom 
TUDI NA 
MORJU 
Novi tednik 
poiščite v 
Vjesnii<ovili 

< f / d s f r f / i . . . . . . 
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S I A L I A atle^ I L 

stane Rozman, AD Kladivar: »Lahko re
čeni, da sem s svojim tekom zelo nezadovo
ljen. Morda se bo komu zdelo, da tretje me
sto ni neuspeh, vendar menim, da v takšni 
konkurenci, kot je bila tukaj, pomeni tretje 
jjiesto neuspeh. Verjetno pa tudi nisem 
vzdržal psihičnega pritiska pred domačimi 
gledalci. Priznati moram, da tudi italijanska 
tekmovalca, ki sta me prehitela, nista bila 
tako slaba. Sedaj me najprej čaka državno 
prvenstvo v Zagrebu, na katerem si bo treba 
izboriti mesto v reprezentanci za Balkanske 
atletske igre.« 

Slobodan Popovič, zmagovalec teka na 
gOO metrov: »V Celju je bilo včasih več gle
dalcev. Zal mi je, da ni bilo plakatov, ki bi 
obveščali o tej prireditvi. Moji načrti? Pri
pravljam se za univerziado v Kobeu na Ja
ponskem. Seveda pa sta najprej še državno 
prvenstvo v Zagrebu in B A L « 

Michele de Lauretis, manager italijan
ske ekipe: »Našo ekipo čaka 5. avgusta fina
le Evropskega pokala v Moskvi, Univerzi-
ada na Japonskem, 7. septembra pa je v 
Rimu finale Grand prix. Jaz in moji fantje 
smo sedaj prvič v Jugoslaviji, Celje nam je 

všeč, saj se je bilo zabavno sprehajati po 
celjskih ulicah, kjer so ljudje zelo prijazni.« 

Marios Vassiliou, vodja ciprske ekipe: 
»Imeli smo zelo naporno vožnjo iz Cipra do 
Celja. Potovah smo osemištirideset ur z vla
kom, avtobusom in letalom, zato je tudi to 
delno vzrok za slabe rezultate naših atletov. 
Res pa je, da so trije najboljši Filipou, Evri-
pidou in Kasianidis ostali doma. Z Jugosla
vijo imamo dobre odnose tako v politiki, 
kot tudi v atletiki. Tako smo dobih pismo 
Jugoslovanske atletske zveze, kjer so nam 
ponudili ugodno bivanje in stadion za treni
ranje. Zato smo se odločili, da pridemo na 
priprave v Celje z osemnajstimi atleti za 
devet dni. Ciper je majhna dežela, zato ima
mo le nekaj dobrih atletov. Jugoslovanski 
atletski zvezi smo hvaležni za prijateljstvo 
in gostoljubje. Sam sem prvič v Jugoslaviji. 
Bil sem že v Romuniji in lahko rečem, da so 
razlike med Romunijo in Jugoslavijo velike. 
Ljudje so tuk^ bolj gostoljubni, prijazni, 
zato se počutim kot doma.« 

Luca Vandi, italijanski tekmovalec na 
800 metrov: »Slabo sem tekel. Vzrok je del
no v tem, da se imel v zadnjem času že 

sedem tekmovanj, zato sem utrujen. Sem 
prvič v Jugoslaviji in lahko rečem, da so mi 
všeč ljudje, vendar pa opažam, da so celjski 
gledalci precej drugačni kot italijanski. Ita
lijani navijajo za svoje tekmovalce in so 
glasni, tukaj na Skokovem memorialu pa 
gledalcev skorajda ni slišati. Kako sem za
dovoljen z bivanjem v hotelu Evropa? Priz
nati moram, da m.i je všeč, vendar pa me 
zelo moti odnos natakarjev, ki z nejevoljni
mi obrazi dobesedno namečejo hrano na 

mizo. Žal to ni le moje mnenje, pač pa tako 
menijo tudi moji kolegi iz ekipe.« 

Stanko Lorger, legenda celjske atletike: 
»Užival sem v bojih na stadionu, vendar so 
me razočarali rezultati. Ko sem primerjal 
tukajšnje rezultate s tistimi, ki smo jih dose
gah pred petindv£usetimi leti sem ugotovil, 
da so si zelo podobni. Tudi takrat smo dose
gali približno takšne rezultate. Žal je to po
doba današnje jugoslovanske atletike! Z 
gledalci pa je tako: veliko jih bo, če bo atleti
ka kvahtetna in obratno. Slaba atletika, ma
lo gledalcev.« 

Štefan Jug, sekretar AD Kladivar: »Če 
vemo, da je to jubilejni memorial lahko re
čemo, da kvahteta tekmovanja ni takšna, 
kot bi želeli gledalci. Vendar pomeni orga
nizirati tekmovanje s svetovno znanimi atle
ti tako velika sredstva, ki pa jih trenutno 
naše mesto ne zmore. Kljub vsemu smo 
lahko zadovoljni, saj je bila tekma do konca 
lepa, atleti Jugoslavije in Italije so se do 
konca borili, atleti Cipra pa so malo zaostali. 
Za prihodnje leto se bomo potrudih, da bo
mo obranih tradicijo Skokovega memori-
ala, kako pa bo izgledal, zaenkrat še ne ve
mo. Koledarski kongres evropskih atletskih 
zvez bo novembra v Oslu in morda bo takrat 
priložnost, da se bomo dogovorili za kakšno 
pomembno srečanje. Najprej pa moramo 
urediti stadion!« 

NATAŠA GERKES 

Dane Korica, zvezni kapetan: »Reči 
moram, da je bil troboj zelo zanimiv. 
Italijanska ekipa je prišla z B reprezen
tanco, kljub temu pa so ekipno zmaga-
h. Drugače pa mislim, da je dobro, da 
se atletika ponovno vrača v Celje. Do
bro je, da je Celje uspelo organizirati 
takšno prireditev, saj vem, kako veliki 
stroški so povezani z organizacijo. Ker 
je Celje znano po atletiki, mu moramo 
posvetiti več pozornosti. Na Balkan
ske atletske igre gremo oslabljeni zara
di problemov z dopingom, zato bomo 
morah iti s tistimi, ki nam še preosta
nejo. To so mladi atleti, ki pa bodo 
prihodnje leto, upamo, dosegali še bo
ljše rezultate kot letos. Ekipa za BAI še 
ni znana, izbrali jo bomo po prvenstvu 
Jugoslavije v Zagrebu.« 

m A T E t i N 
H J E O O V E m N J E 

piše: 
Marico Cestniic 

Pogrešal sem noči v 
dežju, šelest domačih hribov 
in njene ustnice na ušesu, a 
"̂"165 je bilo pol sveta in ni

sem si več mogel dovohti, da 
se slepim in lažem dvema 
človekoma. Deklica je s prav 
^limi besedami zatrjevala, 
°3 nosi moje ime v sebi in 

čaka, da ji spet nakap-
yam lepih besed in se je do-
' ^ e m z nežnostjo, ki je ni 
"jogoče igrati. Vendar je bilo 
<̂̂aj na morju, ko sem bil 
sam in pravzaprav ničesar 
•̂ sem pogrešal (morda prav 
^to!), vse tako drugače, ne-
note vehko bolj razumljivo. 
^3 preprosto vprašanje iz sa-
J>ega sebe, če ljubim ah ne, 
em odgovoril z novim pi-
L̂ ôm, ki je moralo prizade-

' ki je hotelo zasekati. Za-

boga, čeprav sem jo hotel, 
kako hotel, vendar... - kak
šen čuden človek sem!!! 

Beton Port Islanda me 
sam po sebi ne bi bil mogel 
navdušiti, a ker se je kopal v 
vonju košatih cipres, orhidej 
in akacij, v ploščah negova
nih vrtov, sem se mu takoj 
ponudil za prijatelja. S prav 
malo pretiravanja mesto, ki 
je že zdavnaj zbezljalo v pri
hodnost. Samo strmel sem 
spet: hotel Portopia, ki se je 
zapičil v nebo, ostebrena 
nadvozja mestnih vlakov, 
pokrite nakupovalne ulice, 
Motomachi in Sanonyma. 
Vsi čudeži japonske tehnike, 
bhšč aparatur, glasbil, izlož
be s svilo in kimoni. In stari 
tablasti smerokazi, igračka-

nje vodometov pod modrim 
žarom neba, stotine iampijo-
nov in zastavic. Ter po vse
mu topel večerni mir v za
spani gostilnici, vljuden na
smeh, ki brez njega ne gre, 
domače in diskretno ter pre
prosto razkošje. 

Čudovit finale 
meseca dni potepanj 
po sončnih otokih 

Ko smo podpluli Kitakju-
ški most, ko sem se ustrašil 
njegovih nizkih luči in bliži
ne mežikajoče obale, sem se 
zavedel, daje bilo vse skupaj 
prekratko, preveč bežno in 
nesoljeno. Da sem moral 
ostati pod dežnikom svojih 
sanj, čeprav sem z očmi tr
masto iskal ter ponujal prija
teljski roki. Kljub vsemu je 
vendarle večini denar Go
spod Bog, to je staro, a meje 
bolelo. Vedel sem, da se mi 
ne bo teško vrniti, čez tri me
sece pribhžno, sem računal, 
bodo stare obale že sanjale 
zimo. 

Pa še to ti rečem. Japon
ska: Ostani japonska, ne 
prevzg^aj svoje enkratne 
duše! 

Še tri, še dva, še en dan do 
doma!, je odšteval Franjo, 
črn in zaoljen strojar, ki že ne 
vem koliko let ni znal prijeti 
v roke drugega kot štupo in 
krpo. Starikav zanikrn po
morščak je pestoval v svoji 
glavi zlizane razpokice svo
jih pristaniških ljubic. Da, 

Busan, v Južni Koreji, to je 
bilo zavetišče brezdomnih 
slanih duš. V ulice, kot je Te-
xas S t r e e t , uhca nočnih ba
rov in kurbišč pač, so hiteli 
stresat sam.oto dolgih guga-
jočih se noči, vročino enolič
nega dela, tudi stare pusto
lovske sanje. Cena ni bila 
važna, važni so bili okruški 
narejenega sočutja in meh
koba nežnih dotikov. Koliko 
fantov je dalo za takšne stva
ri dolge mesece životarjenja, 
nezavednega gnitja! 

Sonce je razganjalo svoje 
čarovnije in jih rdečkaste 
razlivalo po kosteh odreve-
nehh rjavih bark. Večer je 
sam všečno počival na svoji 
prihajajoči zmagi, prav nara
hlo je vleklo z živozelenih 
planin nad prebujajočim se 
'mestom. Majhna družbica je 
božala prah proti na morje 
odprti široki cesti, vse poti 
so vodile v noč. Ulica za skla
dišči in zanikrnim parkom je 
že bila prava, zmeden sem se 
ustavil v njenem ustju, ker 
se rni je odprl pravi drevored 

z neonsko svetlikajočimi se 
krošnjami. Še svojo družbi-
co sem izgubil, le Janeza 
sem po nerodnem iskanju, 
ko sose me dotikale uličarke 
in drgnile vame svoje trebu
he s težavo našel: sedel je v 
prodajalnici s starimi škornji 
in se pregovarjal z ženskico, 
ki je bolno in trmasto pona
vljala: twenty thousand 
wons, dvajset tisoč wonov! 
Ustavila sva se pred zabaviš
čem, kjer je bil pred tremi 
meseci srečal Hi Song; ki ni 
bila ne kurba, ne poštena 
ženska, in ki mu je dala še 
kaj več kot eno noč toplote. 
Že na vratih sta naju zagrabi-
h dve in naju potegnih v 
rdečkast mrak. Moja je bila 
Mi Nam, neukrotljivo se je 
posmihala, ko sem jo vpraše
val in me nikakor ni mogla 
razumeti. Ni bilo dolgo, ko 
sem že slonel med njenimi 
tankimi rokami in sva se ih
tavo poljubljala. Usnjena 
klopca je bila že zdavanj 
oguljena, stari ventilatorji so 
se na stropu glušili m.ed se
boj. Janez ni imel sreče, s še 
tako zvestim trudom ni mo
gel najti svoje stare simpati
je, odšel je s prvo, ki pa mu 
sploh ni bila všeč - z okorno 
z£yetno dolgolasko. Tudi 
sam sem se kmalu znašel 
med nogami vešče in izurje
ne plesalke. 

Da se je najprej vrgla na 
mojo denarnico, sem priča
koval - neprizadeto sem jo 
kupil: »Mama san« daje tako 
hotela. Njena sobica je bila 
tesna in topla, za cenenim 
baldahinom je bila skrita po

stelja, mizica s čredo drobna
rij, okrogličast televizor, 
majhna psiha. Pod ozkimi 
stopnicami sem pustil če
vlje, nešteto glasov je priha
jalo od spodaj, kjer se je za
bava šele dobro začenjala. 
Mi Nam je v kopalnici zaprla 
vodo in se mi naslonila na 
hrbet, ko sem se obrnjen 
proti sliki na omarici posku
šal zavesti, kje sploh sem. 
Drgnila meje z boki, ko seje 
počasi obračala okrog mene 
in potem sedla na posteljo. 
Stal sem ob njenih ustih, ko 
mi je počasi odpenjala zadr
go. Slačenje je bilo pravi 
obred, vznemirljiva predi
gra, potem sva padla po zgla
jeni rjuhi. V soju šibke svet
lobe sem jo pobožal po vršič
kih dlačic, da je zamencala s 
stegni in si položila dlani na 
dojki. Drobno temno telo se 
je motne polti in gladko pri-
vilo obme, zakopal sem se 
vanjo in jo pritisnil ob 
vzglavje. Nato se je s prsti in 
ustmi potopila v moje naroč
je, divje me je drgnila, da 
sem jo prijel za boke in jo 
posadil nase. Z narejeno uži
vaškim obrazom me je zajez
dilo, čutil sem, kako v živah
nem ritm.u brodim po njeni 
mokri notranjosti. Vonji na
jinega potu so se zamešah v 
tiho in zelo samosvojo govo
rico teles. Zibala sva se v pri
jetni pozabi. Mi Nam me je 
vkleščila z nogami, da nisem 
mogel uiti utripu vrhunca. 
Ko je še zadnjič zamrmrala, s 
pozdravom krčev na ustni
cah maternice, je zlezla iz
pod mene in se šla umit. 

^^omachi-street, del čudeža japonske poslovnosti 



Ž u p a n o v a s k r b 
Potem ko so ga pred osrednjo prireditvijo v 

Trnovljah šrangali in ko je plačal tudi »svojo« 
odškodnino, je celjski župan poprosil Trnove-
Ijčane: »Samo ne povejte tega naprej!« Seveda, bal 
se je, da bodo na prihodnjem praznovanju s šran-
ganjem poskušali iztržiti še kaj več. 

Lepa in skrbna gesta sedanjega župana, ko je 
mislij na naslednji praznik, ko on rie bo več župan! 

O n e s n a ž e v a l s k i u s p e h 
Pravijo, da je Celje glede onesnaženosti ozračja pri

šlo iz četrtega mesta v Sloveniji, na sedmo. 
Samo ne vemo, ali je v drugih občinah ozračje 

postalo »gostejše«, ali se je res v Celju zboljšalo. 

S l o v e n i j a , m o j a d e ž e l a 
Nekaterim ni všeč naše turistično geslo: Slove

nija, moja dežela. 
Tako je tudi prav! 
Saj ni dobro, da bi jih preveč to ponavljalo. 

Takih je bilo v preteklosti že preveč! 

O d l o č i l n a s e k u n d a 
Celjski poklicni gasilci so na gasilski olimpiadi v 

Avstriji le za eno sekundo zaostali za ekipo Španije in 
tako osvojili drugo mesto. 

Pa še naj kdo reče, da v gasilstvu sekunde res niso 
odločujoče! 

Popravilo mehkega jeza v teh vročih dneh 
povzroča med Celjani precej »trde« nejevolje. 
No - do hladnejših dni bo gotovo naredi 

ZRCALO Riše Bori Zupančič 

TUDI SLADKOR NAM LAHKO ŠE KAKO ŽIVLJENJE 
ZAGRENI - POSEBNO, ČE SE PODRAŽI! 

B r e z d o p u s t a 
v Mozirju so sklenili, da bodo člani 

komiteja ZK kljub počitnicam in dopu
stom obiskali vse delovne organizacije, 
v katerih proizvodnja ali prodaja škripa. 

Je že tako: nekateri si privoščijo pre
več počitka, pa so zato drugi ob njega. 

P o S t a r e m 
Na srečanju mladih zadružnikov na 

Vranskem so se mladi pomerili tudi v 
košnji z navadno koso in grabljenju. 

Samo ne vemo, ali je to res obujanje 
spominov, ali glede na vse dražje stroje 
in gorivo, učenje za prihodnje. 

D r a ž j a k a v a 
K a v a s e b o p r i n a s k m a l u 

m o č n o p o d r a ž i l a . 
Z a g o t o v o ! 

S l i š a l i s m o n a m r e č , d a s o z a 
z d a j z a s a d i l i p r v e s a d i k e k a k o v -
c a ž e t u d i p r i n a s . 

P r e m a l o in p r e v e č 
že dolgo govorimo, da bi lahko prišli 

z odpadki do veliko energije. 
Pa od tega še ni nič. 
Še vedno imamo premalo energije -

in preveč odpadkov! 

E n a m a l o z a p o z n e l a 
Rekreativnega teka od Celja do Žalca 

se je letos udeležilo skoraj sto tekačev 
in tekačic. Le z redkimi izjemami pa so 
bili najboljši udeleženci iz drugih občin 
- ne iz Celja in ne iz Žalca. 

Nov primer, da ljudi iz teh dveh občin 
nič kaj močno ne vleče skupaj. 

P r i p r a v e t r g o v c e v 
Tudi trgovci na celjskem območju se 

mrzlično pripravljajo na nov velik naval 
v trgovine. Dopolnjujejo zaloge, da bi 
imeli res vsega dovolj . . . 

Upokojencem bodo namreč zvišali 
pokojnine! 

FANI SVATINA 

Mladost 
v okovih 

2 0 

Kmečki človek, kije od svojega rojstva dalje povezan 
z zemljo, se ji zlepa ne izneveri. Spoštuje jo, to mater 
zemljo, prisluhne njeni želji, jo razume; saj je končno 
ona tista, h kateri se vsi vračamo; vsakemu odpre svoj 
dom, nikogar ne zavrne, in vsak najde pri njej svoj mir. 

Ivan odpotuje v neznani svet 
Ivan je vedno pogosteje premišljeval o svojem neizo

gibnem koncu. Ponoči seje pogrezal v spanec, ki pa mu 
ni prinesel željenega miru in počitka. Begale so ga vesti 
o deportiranih družinah. Marica je več noči zaporedoma 
sopihala po razdrapanih vaških cestah in odvažala 
nesrečneže neznano kam. V daljavi je grmelo, vojna je 
sejala smrt. V težki morije Ivan preživel prvo leto vojne. 
Obraz se mu je podaljšal, postal je pepelnato siv; ugašal 
je plamen v njegovih očeh, volja do življenja je usihala. 

Potem seje na obzorju prižgala drobna lučka. Ivan se 
j€ spoznal s partizani, ki so na obronkih Kozjanskega 
prvi zaorali ledino. Ideje teh ljudi, ki so delovali v ilegali, 
se skrivali po samotnih kmetijah in bunkerjih, so se 
ujemale z njegovimi sanjami, toda ...ta lučka je bila 
rremedla, da bi mu prebudila voljo do življenja. Izostala 
pa je tudi pošta od njegove matere, kar ga je še bolj 
potrlo. Slutil je, da nima več matere, da nima nikogar v 
Trstu, ki bi se ga še spomnil. 

Ko se je jesen potopila v zimo, Ivan ni več vstal iz 
postelje; dogajanje doma in v svetu ga ni več zanimalo. 
Le po Zaliki je še nekajkrat vprašal Zanimalo ga je, 
kako živi, ali je srečna v zakonu. Toda Zalika je živela 
tako daleč tam v Srbiji, in že nekaj časa se ni oglasila 
domačim. Pa tega mu Koprivčeva dekleta niso pove
dala. Zlagale so se mu, da ga v vsakem pismu, ki ga piše 
domačim, pozdravlja in sprašuje po njem. Srečen smeh
ljaj mu je zaigral na obrazu. Nedolžna laž gaje osrečila 
in v njegovo srce je posijal žarek svetlobe. 

Dokler ni zapadel sneg, je Petriček večkrat prikrevsal 
naokrog in Ivanu delal družbo. Pa tudi Jaka se mu ni 
izneveril; nosil mu je svoj pridelek tobaka, da Ivanu ni 
bilo treba več nadlegovati gospodinje in jo prositi za 
cigarete. 

Pri Koprivčevih so se v pozni jeseni oglasih tudi fantje 
iz zaselka, tisti fantje, ki so na veliki petek na vsa usta 
hvalili Nemce. Odhajali so, nemška vojska je potrebo
vala novih vojakov. Prišli so po slovo. Cajzlov Lojzje še 
pred odhodom stopil k Ivanu, mu podal roko in ves 
mehak iztisnil iz sebe: »Ivan, prav si imel! Niso bili tisti 
lešniki zadnji in vojne tudi ni konec! Morda bomo dobili 
zdaj ruskih lešnikov v rebra, kdo ve? Čudim se, kako si 
ti takrat vedel, ko smo bili vsi drugi, tako sveto pre
pričani, daje za nas končno napočil boljši čas. Ivan, drži 
se, malo je zdaj moških doma, da bi imeli toliko pameti 
v glavi, kot jo imaš ti, zato bo vsak nasvet v teh časih 
dobrodošel.« 

»Tudi jaz ne bom več dolgo tu,« je z ubitim glasom 
povedal Ivan. »Odhajam. Moja ladja bo kmalu odplula; 
pripraviti se moram na odhod. Vesel sem, če je katera 
moja beseda padla na rodovitna tla. Včasih se mi je 
zdelo, da govorim vetru. Želel sem vam dobro, pa ste me 
razočarali Pa sem kljub temu zadovoljen, da me je 
usoda prinesla v ta kraj in me pustila pri tej hiši. Bolj 
plemenite, poštene gospodinje ne bi nikjer drugje 
našel« Ivan je umolknil in nato tiše dejal: »Pa srečno se 
vrnite domov.« 

Konec 
Tisti dan je veter žalostno zavijal okrog Koprivčeve 

domačije. Snežinke so poplesavale v zraku, padale na 
zemljo, se kopičile in delale visoke žamete. Divji ples je 
bil to. Kot bi se razjezili peklenski demoni in hoteli 
pokazati svojo divjo moč. 

Ivan je prisluškoval zavijanju vetra, pogledoval je 
proti vratom, kot da nekoga pričakuje. Zdravje se mu je 
zadnje dni nekoliko izboljšalo. Povabil je k seli Julčko, 
krhko dekle sedemnajstih let, s katero sta si bila vsa leta 
na bojni nogi; saj mu je ona največkrat ponagajala in 
tožila materi čez Ivana, če je dobila katero klofuto od 
njega. 

S slabotnim glasom je spregovoril: »Odpusti mi 
Julčka, če lahko, veš pred smrtjo človek vse drugače 
vidi in vem, da nisem imel vedno prav. Izkoriščal sem 
vas in zdaj mi je žal. Mogoče me boš pozneje v življenju 

bolje razumela kot zdaj... Nikomur nisem nič pomenil, 
nihče me ni vzljubil Pa to zdaj ni več važno... Nobe
nega ne obtožujem krivde za mojo nesrečo.« 

Julkča je iskala besed. Hotela mu je kaj bodrilnega 
povedati in mu priznati tudi svoje napake, pa se ji ni 
utrnila nobena primerna beseda. Zgubila je zadnjo pri
liko, da bi se z njim pred smrtjo prijateljsko pogovorila, 
da bi mu podala roko v znak sprave. Ivana je zagrnil 
mrak; v blodnjah je govoril njej nerazumljive besede. 
Zgodilo pa se je še nekaj... 

Nemški vojaki so se v belih oblekah neopazno pribli
žali domačiji V izbo je stopila bela postava, potem še 
ena, in še... Angeli smrti! Moj bog! Otresali so si sneg s 
čevljev in si ogledovali po mračnem prostoru. Kopri
včeva mati je z roko pokazala posteljo, češ, naj bodo 
obzirni do bolnika. Vojaki so stopili k postelji, opazovali 
so mladega človeka in prisluhnili njegovim blodnjam. 
Očitno je eden od njih razumel Ivana, ker seje vznemiril 
in nekaj pripovedoval svojim tovarišem. Ženske niso 
razumele ne enega ne drugega jezika, pač pa so uganile 
o čem gre stvar. Zaskrbelo jih je, če ni Ivan česa napa
čnega povedal. Kdo ve, če se njegov revolucionarni duh 
ni pogovarjal s partizani ali njihovimi somišljeniki, saj 
so vojaki zahtevali od žensk, da jim pokažejo še druge 
bandite. 

V hišo je prišlo še več vojakov. Preiskali so kozolec in 
hlev, ter s sabo pripeljali Stokovega Jako. Našli so ga v 
hlevu, kjer je sedel na molznem stolu in prisluškoval 
korakom. Imel je smolo. Vojaki so iskali partizane, pa so 
odkrili njega. Hotel se jim je izogniti, ko jih je videl 
prihajati^po hribu. Kdo bi si mislil, da bodo nos potisnili 
v hlev. Ženske so se ga razveselile, vedele so, da dobro 
govori nemški jezik, pomagal jim bo in vojake prosil naj 
zapustijo hišo. Toda situacija se je zapletla. Jaka je 
moral najprvo sebe rešiti Nemci so hoteli vedeti kaj je 
delal v hlevu, če ni domač človek. Jaka seje hitro znašel 
Lagal je, kako je Koprivčeva krava zbolela, pa je on kot 
strokovnjak hodil vsak dan opazovat kako se popravlja. 
Govoril je tako prepričljivo, da so mu vojaki verjeli-
Kakšno srečo je imel, da ta dan ni vzel na pot svoje 
nepogrešljive ljubice - puške, brez katere je redkokdaj 
zapuščal svojo kočo. 

Ko je končno izvlekel sebe iz težave, je Jaka začel 
pojasnjevati vojakom, kdo je človek na postelji, od kod 
je prišel itd. 

Med vsem tem prerekanjem in kričanjem, pa se je 
Ivan oprostil okovja, v katerega mu je ob rojstvu nadela 
usoda, se izmuznil s tega sveta, ki mu ni bil naklonjen in 
odšel v drugi, popolnoma neznani svet. 

Pa so prišli zopet drugi časi. Pesem je zadonela skozi 
mesta, vasi, polja in gozdove. Pomlad je razpredla svojo 
lepoto in svežino; polje je kipelo v rasti drevje je cve
telo. 

Kozjansko ljudstvo je proslavljalo osvoboditev. Tam 
na obronku, na vaškem pokopališču je počival Ivan. 
občinska sirota, ki ni dočakal tega dne, pa vendar je on V 
tem kraju prvi netil pdpor proti okupatorju in raznim 
izkorišče valcem. 





HORTmiltTURNI KOTIČEK 
Kra t ko o ž i v i h m e j a h 

Obrezovanje pozimi. Žive meje ne obrezujemo, ko je 
temperatura nižja od minus 5 stopinj, ker je takrat les zelo 
krhek in lomljiv. Cvetoče, naravno rastoče žive meje, kot 
so na primer forzicije in japonske kutine, medvejke itd., pa 
obrezujemo šele po cvetergu, maja in pozneje. Zimzelene 
žive meje, npr. lovorikasto višnjo, obrezujemo pozneje, v 
začetku aprila. Vse druge pa obrezujemo pozimi, če ni 
prehladno. 

Pomlajevanje živih mej. Ko živa meja nekoliko ostari in 
se razraste, se pojavijo v spodnjih delih luknje. Taka živa 
meja ni niti lepa niti koristna. Da bi preprečili nastanek 
lukenj, mejo navadno vsako četrto leto močneje obrežemo 
in sicer tako, da skrajšamo njeno višino na eno tretjino, pri 
oblikovanju širine pa pazimo, da ima stebelce po eno, 
največ dve vidni očesci. Tako korenita rez sicer ni lepa, je 
pa nujna. Živa meja bo že v letnih mesecih ponovno 
»oblečena«, poleg tega pa bo lepša in gostejša. To navodilo 
velja za rezane žive meje. Naravno cvetoče meje pa tako 
obrezujemo vsako leto kmalu po cvetenju, in sicer s tem, 
da jim izrezujemo stare veje. 

Kdaj naj stare meje dosajujemo? Če je stara živa meja 
že zelo slaba in polna lukenj, je najbolje, če se odločite za 
korenito pomlajevanje. Porežite vse stare rastline na 
višino 15 do 20 cm. Prazne prostore med starimi sadikami 
prekopljite in posadite vmes mlade, a močne sadike iste 
vrste. Tudi mlade sadike prirežemo močno naz^, dobro 
pognojite in zalivajte še nekaj mesecev, da bi bilo koreni-
njenje hitrejše in boljše. Do zimskega obrezovanja se bodo 
rasthne že tako obrastle, da bo nadaljnje oblikovanje str
njene žive meje že mogoče. 

.......... ^ HORTIKULTURNO DRUŠTVO Ĉ ^ 

2JDRAVILNE R A ^ N E 
L a k o t a 

Rod lakot je močno razširjen po vsej zemeljski obli 
razen v Avstraliji. Obsega kakih 300 vrst, ki imajo zna-
čiino oblikuvan cvet, ki je četverodelen, večinoma bel, 
redkeje tudi rumen ali rdeč. 

Prava lakota (Galium verum L.) je razširjena po vsej 
Sloveniji in raste po suhih travnikih in svetlih gozdovih. 
Zraste do 1,5 m visoko in je izrazita plezalka. Je trajnica z 
drobnimi rumenimi cvetovi. Cvetovi so združeni v 
socvetja, ki rastejo iz Ustnih zalistkov. V vretencu je 8 do 
12 listov, od katerih sta le dva prava lista in iz njunih 
zalistkov poganjata stranska poganjka. 

Lakota rahlo prijetno diši in nekoliko greni. Vsebuje 
nekaj sirilu podobnega encima, glikozid galiozin, rubi-
adin, asperulozid, nekaj eteričnega olja, nekaj saponozi-
dov, čreslovin, voskov, organskih kislin, njihovih rudnin
skih soli itd. 

Lakota cveti od julija do avgusta, ko rastlino tudi nabi
ramo ter jo hitro posušimo. Pri tem rastlinski deli potem
nijo. Posušeno rastlino spravimo v dobro se zapirc^očem 
kozarcu. 

Lakota ni lekarniško priznana zdravilna rastlina a jo 
priporoča ljudsko zdravilstvo. Uporablja se kot čaj, ki čisti 
jetra, pospešuje izločanje vode iz telesa in deluje odlično 
zlasti pri kroničnih ledvičnih obolenjih. Prisotno eterično 
olje in saponozidi olajšajo izkašljevanje pri boleznih dihal
nih organov pa tudi pomirjajo in ljudsko zdravilstvo pri
poroča lakoto tudi zoper histerijo, epilepsijo in živčno 
razdraženost. Proučevali so tudi delovanje lakote na raka
ste celice in so že v 19. stoletju ugotovili, da pripravki, 
zlasti svež sok zavir^o napredovanje rakavih celic. Tudi 
ljudsko zdravilstvo uporablja sveži sok iz lakote za zdra
vljenje raznih kožnih obolenj in ran, ki se težko celijo. 
Poskušali so tudi pri kožnem raku in pri gobavosti ter so 
dosegli zelo zanimive rezultate. 

Posušeno lakoto lahko uporabljamo tudi kot č^. Vza
memo eno žlico posušene rastline in jo poparimo s pol litra 
vrele vode. Ko se ohladi, precedimo in pijemo po skode-
Uco ali dve pri vodenici, pri zapiranju vode, pri bolečem 
uriniranju, vnetem mehurju in pri tolščavo-sti. S čajem 
lahko tudi grgramo pri vnetem grlu, aftah v ustni votlini 
ter pri vnetih bezgavkah. 

Lakoto pa uporabljajo angleški kmetje kot sirilo in 
dodajajo mlade poganjke v mleko ter dobijo dišeč, aroma-
ti^en sir. BORIS JAGODIC 

RECEPT TEDNA 
Kunč j i pap r i kaš 

Potrebujemo: enega zajčka, eno veliko čebulo, eno žlico 
sladke paprike, en del črnega vina, en lovorov list, eno žlico 
moke, en česen, kumino, malo majarona in sol. 

Najprej sesekljamo čebulo, jo prepražimo in dodamo na 
manjše koščke narezanega zajca ter dušimo do mehkega. Nato 
potresemo z moko, na hitro popražimo, dodamo papriko, solimo 
in takoj zalijemo, da paprika obdrži lepo barvo in da omaki pravi 
okus. Začinimo še s kumino, m^aronom, česnom in vinom. 
Kuhamo še pol ure, da se moka dobro prekuha. Okus lahko 
izboljšamo s kislo smetano. Zraven ponudimo domače široke 
rezance, solato in kozarec črnega vina. , 

Lestvici Radia Celje 
Zabavne melodije: 

1. TOGETHER IN ELECTRIC DREAMS - GIORGIO 
MORODER WITH PHILIP OAKEY 

2. EVERY TIME YOU GO AWAY - PAUL YOUNG 
3. NAVALI NAROD NA GOSTILNE - JANEZ BONČINA 

BENČ 
4. PARADNI TANGO - AGROPOP 
5. ZA MILION GODINA - YU ROČK MISIJA 
6. WE ARE THE VVORLD - USA FOR AFRIKA 
7. I LOVE YOU ~ ČUDEŽNA POLJA 
8. DONT YOU FORGET ABOUT ME - SIMPLE MINDS 
9. KAMION-OK 

10. WOULD I LIE TO YOU - EURYTHMICS 
Lestvica zabavnih melodij je na sporedu Radia Celje 
vsako soboto ob 17,15 uri. 

DomaČe melodije: 
1. ČEZ PLOT-ŠIK 
2. SONCE SIJE ZA VSE LJUDI - DOVŽAN 
3. ZAIGRAJ HARMONIKA - OTAVlO BRAJKO 
4. KJE HODIŠ OČKA - KUMER 
5. SMEJOČI MEH - KLAVŽAR 
6. DEKLE POVEJ - SLAK 
7. VSAK LETNI ČAS IMA DOBER GLAS - STARE 
8. DOLGE CESTE - OGLARJI 
9. NAJIN SVET ŽELJA - SLAVČEK 

10. PRIJATELJEV ROJSTNI DAN - NOVI PRIJATELJI 

Lestvica domačih melodij je na sporedu Radia Celje 
vsak ponedeljek ob 17,15 uri. 

Nagrajenca: Simona Lenart, Ljubečna 17c, Škofia vas, 
Ivan Zalokar, Heroja Staneta 5, Žalec 

Pišite na naslov: Novi tednik - Radio Celje, 
Trg V. kongresa 3a, Celje 
Vsakič nagrada - velika plošča, ki jo izžrebanci izberejo 
v prodajalni MELODIJA v Celju. 

RADIO CEUE 
ČETRTEK, 25. 7.: 8.00 Poročila, 8.05 Dopoldne z vam; 

vmes 8.30 Obvestila, 9.00 Druga poročila, 9.30 Esperantc 
10.00 Zaključek sporeda, 15.00 Poročila, 15.10 Obvestila 
16.00 Čestitke in pozdravi, 16.30 Kronika, 17.00 V živo, LU 
Zaključek sporeda. 

PETEK, 26. 7.: 8.00 Poročila. 8.05 Petkov mozaik, vmes o! 
8.30 Obvestila, 9.00 Druga poročila, 9.30 Žveplometer, lO.O 
Zaključek sporeda, 15.00 Poročila, 15.10 Obvestila, 16.;' 
Čestitke in pozdravi, 16.30 Šport na koncu tedna, 
Kronika, 17.15 Glasbo vam izbira, 17.45 Turistična oddaj« 
18.00 Zaključek sporeda. 

SOBOTA, 27. 7.: 8.00 Poročila, 8.05 Dopoldne z varr-
vmes ob 8.30 Obvestila, 9.00 Druga poročila, 9.05 Kuharsi: 
kotiček, 9.15 Koledar prireditev, 9.30 Filmski sprehodi, 10 O 
Zaključek sporeda, 15.00 Poročila, 15.10 Obvestila, 16̂  
Čestitke in pozdravi, 17.00 Kronika, 17.15 Lestvica zabavna: 
melodij, 17.45 Kulturni leljton, 18.00 Zaključek sporeda. 

NEDELJA, 28. 7.: 10.00 Poročila, 10.10 Obvestila, 1.0̂  
Onkraj srebrne črte, 10.45 Vedno lepe melodije, 11.00 Z'''[ 
plometer (ponovitev), 11.30 Kmetijska oddaja, 12.00 Po'-
čila, 12.15 Literarna oddaja, 12.30 Iz domačih logov, 13̂  
Čestitke in pozdravi, 15.00 Zaključek sporeda. 

PONEDELJEK, 29. 7.: 8.00 Poročila, 8.05 Športno dop̂^ 
dne, vmes ob 8.30 Obvestila, 9.00 Druga poročila. 1"'. 
Zaključek sporeda. 15.00 Poročila, 15.10 Obvestila, If' 
Čestitke in pozdravi, 16.30 Reportaža, 16.45 Nove plo-̂ '] 
17.00 Kronika, 17.15 Lestvica domačih viž, 17.45 Spor*' 
pregled, 18.00 Zaključek sporeda. 

TOREK, 30. 7.: 8.00 Poročila, 8.05 Iz sveta glasbe, vmes? 
8.30 Obvestila, 9.00 Druga poročila. 10.00 Zaključek spored 
15.00 Poročila, 15.10 Obvestila, 16.00 Čestitke in pozdrâ  
16.30 Srečanje z leti, 17.00 Kronika, 17.15 Iz arhiva reJ, 
glasbe, 17.45 Iz delovnih organizacij, 18.00 Zaključek SF 
reda. 

SREDA, 31. 7.: 8.00 Poročila, 8.05 Dopoldne z vami. vi"! 
ob 8.30 Obvestila, 9.00 Druga poročila, 9.30 Koledar prii''" 
tev, 10.00 Zaključek sporeda, 15.00 Poročila, 15.10 Obve-*; 
16.00 Čestitke in pozdravi, 16,30 Iz krajevnih skupno-j 
16.45 Iz zakladnice zborovske glasbe, 17.00 Kronika, 1' 
Glasbene vzporednice, 17.45 Aktualno, 18.00 Zaključek?'' 
reda. 

ČGP » D E L O « L J U B L J A N A 
TOZD PRODAJA 
Komisija za delovna razmerja 
objavlja 
prosta dela in naloge 

odpremljanje časopisov ter prevoz 
in dostava na prodajna mesta 

v podružnici Dela Celje za nedoločen čas 
Kandidati morajo poleg splošnih izpolnjevati še na
slednje pogoje: 
- končana šola za poklicne voznike 
- vozniški izpit B in C kategorije 
- enoletne delovne izkušnje pri skladiščni admini
straciji in razvažanju blaga 
- dvomesečno poskusno delo 
Prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev sprejema 
kadrovska služba ČGP »DELO« Ljubljana, Titova 35, 
8 dni po objavi. 

SOZD » M E R X « C E L J E 
Trgovsl^o podjetje na debelo In 
drobno 
» T K A N I N A « , n.sol.o., Celje 
TOZD MALOPRODAJA, n.sol.o., 
Celje 
Delavski svet TOZD 

Razpisuje 
dela in naloge s posebnimi pooblastili in 
odgovornostmi za 4-letni mandat 

Individualnega poslovodnega 
organa - direktorja TOZD 

Poleg splošnih pogojev, določenih z zakoni, mora 
kandidat na podlagi določil samoupravnih aktov te
meljne organizacije in zahtev družbenega dogovora 
o oblikovanju in izvajanju kadrovske politike v občini 
Celje izpolnjevati še naslednje posebne pogoje: 

- da ima visoko ali višjo izobrazbo ekonomske, or
ganizacijske ali pravne smeri oz. z delom pridoblje
no delovno zmožnost; 
- da ima najmanj 5 let ustreznih delovnih izkušenj; 
- da je ustvarjalen in uveljavlja načela samoupra
vljanja in socialistične morale; 
- da izdela predlog o načinu uresničevanja razvoj
nega programa z opredelitvijo svoje vloge pri uresni
čevanju le-tega. 
Prijave z dokazili o izpolnjevanju zahtevanih pogojev 
sprejema Sektor za samoupravno organiziranost in 
kadre »Tkanine« Celje, Ul. XIV. divizije št. 12, z ozna
ko »za razpisno komisijo TOZD« v 15 dneh od dneva 
objave razpisa. 
Kandidati bodo pisno obveščeni o imenovanju naj
kasneje v roku 30 dni po zaključenem postopku o 
imenovanju. 

Zavod za delovno usposabljanje 
Miha Pinter 
Dobrna 

Razpisuje 

naslednja prosta delovna mesta: 

1. po določilih statuta in na podlagi sklepa sveta 

- Ravnatelja 
Kandidati morajo poleg pogojev iz 32. člena Zakona 
o usposabljanju otrok z motnjami v duševnem razvo
ju ineti še: 
- končana VIS ali VIŠ izobrazba pedagoške smeri 
- 5 let delovnih izkušenj z duševno prizadetimi 
otroci 
- predloženi koncept razvojnega programa 
- ustrezne moralno politične in organizacijske spo
sobnosti 
- zasedba velja od 15. 10. 1985 do 15. 10. 1989 
- stanovanja ni 

2. 
- 2 učitelja za oddelke delovnega 
usposabljanja 

- specialni pedagog smer DPO za nedoločen čas s 
polnim delovnim časom z nastopom dela 1. 9. 1985. 
Stanovanja ni 

- 3 vzgojitelje za oddelke 
delovnega usposabljanja 

- specialni pedagog smer DPO za nedoločen čas s 
polnim delovnim časom z nastopom dela 1. 9. 1985 
Stanovanja ni 

- 1 fizioterapevta 
pogoj: 
VIS zdravstvena šola smer fizioterapija. 
Zaposlitev je za nedoločen čas s pričetkom deia 1. 9. 
1985. 
Stanovanja ni. 
Kandidati naj pošljejo prijave z dokazili o izpolnjeva
nju pogojev 15 dni od objave na naslov 
Zavod za delovno usposabljanje 
Miha Pinter Lokovina 10 
Dobrna 



60 let dela z zbor i 
v Letušu so pred nedav-

lijj praznovali 50 letnico 
posvetnega društva Lado 
l^ovt, o tem smo že pisali 
pomenili, da je dajal taki 
lulturnemu utripu v tem 
ĵ̂ u vsa leta Ivan Marovt. 

Ivan Marovt je Letušan in 
Je od najnežnejšega otroštva 
predan glasbi in petju. S še-
jtn ŝtim letom je pričel peti I 
v zboru in že takrat je napra-' 
vil prve korake kot dirigent.; 
Svoje znanje je poglobil v or-
glarski šoli in pozneje v dve
letni glasbeni šoli v Celju. Po 
(Jdsluženju vojaškega roka 
se je zaposlil kot tajnik in 
organist pri Katarini blizu 
Tržiča in ostal tam vse do 
leta 1941. Še pred tem pa je 
leta 1935 v Letušu ustanovil 
pevski zbor, ki ga vodi še se-
djij. Ivan Marovt ne govori 
mnogo o sebi. Vse navezuje 
M zbor na petje v Letušu in 
Braslovčah in sirom po Slo
veniji. Vendar moramo po
vedati, da Ivan Marovt ni le 

pevovodja, tudi komponira, 
riše in rezbari. Prav pred 
kratkim je izšla pesmarica, 
ki nosi naslov »Pogrebi na 
Slovenskem.« Sam pa pravi 
takole: »Čeprav sem že kar v 
letih in imam za seboj 60 let 
dela s pevskimi zbori, igra
nja na klavir in orgle, pisanja 
in risanja in rezbarjenja ter 
kmetovanja želim tak delov
ni tempo ohraniti še naprej. 
Nešteto večerov sem v teh 
letih preživel s pevci, nešteto 
nastopov je za mano, mnogo 
truda je vloženega. Vendar 
mi ni žal. Petje in glasba sta 
del mene samega.« 

Ob petdesetleriici prosvet
nega društva Lado Marovt 
so Letušani svojemu neu
trudnemu pevovodji podari
li zlato Uro, ki jo je postavil 
ob stran številnim visokim 
odličjem, kot so zlata Gallu
sova značka, Savinovo priz
nanje, dve zlati plaketi 
ZKPO Žalec, Zlati grb Bra-
slovč itd. 

TONE TAVČAR 

Pionirji raziskovalci v Jerneju pri Ločah 
Zveza prijateljev mladine iz Slov. 

Konjic je že tretjič zapovrstjo organi
zirala pionirski raziskovalni tabor, 
tokrat v Jerneju pri Ločah. Tudi letos 
smo odšli v Jernej, da bi proučevali 
domačo obrt. 
Kraj smo izbrali načrtno, saj smo v 
preteklih dveh letih obdelali skoraj ce
lotno Zreško in Vitanjsko Pohorje za 
primerjavo pa smo potrebovali še vzo
rec iz ravninskega dela konjiške obči
ne. S tem bi lahko zaključili pregled 
stanja domače obrti v občini Slov. Ko
njice. Zaradi razgibanosti terena, pre
težno kmečkega življa, ki se ukvarja z 
živinorejo in poljedelstvom, delno pa 
tudi z izkoriščanjem gozdov in vino
gradništvom, smo izbrah to krajevno 
skupnost. 

V nedeljo 7. 7. 1985 smo se zbraU na 
avtobusni postaji v Slov. Konjicah in 
sicer seje tabora udeležilo 12 pionirjev 
iz občine Slov. Konjice in sedem pi
onirjev iz Dutovelj, Moravč, Globoke
ga pri Brežicah ter mentorji. Za avto
busom smo se odpeljah v Jernej pri 
Ločah, kjer smo se nastanili v novi 
osnovni šob (1893). Starejša, ki je v 
bližini je iz let 1870. Življenje smo si 
organizirali tako, da smo v enem od 
dveh razredov spah, drugi pa je bil 
delovna soba in jedilnica. 
Delovni dan se je začel ob sedmih zju
traj, ob pol devetih pa so ekipe, ki so 
jih vodile študentke etnologije iz Filo
zofske fakulteta v Ljubljani in tov. A. 
Mrak, odšle na teren. Po povratku s 
terena so skupine urejale zbrani mate
rial, dopolnjevale skice, urejale fotote-
ko in tako dalje. Delo je strokovno 
vodil kustos Pokrajinskega muzeja v 
Celju V. Šlibar, tehnično pa sta tabor 
vodili tov. M. Vogelzang in M. Furman 
iz Jerneja pri Ločah. 

Podatki, ki smo jih zbrali, so zelo 
zanimivi, ker iz njih vidimo razUko 
med hribovitim delom občine in nje
nim ravninskim delom. Na Pohorju 
smo v večini primerov srečevali le ma
njše kpncentracne hiš, saj so lunetije v 

pretežni večini samine, ki so bolj ali 
manj oddaljene ena od druge. V KS 
Jernej pa so koncentracije hiš večje, 
saj imamo dva večja centra kot sta 
Jernej, kjer je župna cerkev in trgovi
na ter Licenca. 

Ugotovili smo, da je bil pred drugo 
svetovno vojo Jernej pomembnejše 
naselje kot je to danes, saj so imeli v 
vasi dve gostilni, od katerih je ena ime
la celo prenočišča in dve trgovini. Raz
gibano je bilo tudi kulturno življenje. 
Danes vas ne premore več gostilne, še 
vedno pa imajo trgovino. Usahnilo je 
tudi kulturno življenje. Namesto sa
motnih kmetij, kjer je skoraj vsak go
spodar naredil vse kar je potreboval 
sam, smo tukaj ugotovili drugačno si
tuacijo. Vaški obrtniki izdelujejo posa
mezne potrebščine in izdelke za svoje 
sosede ali za širšo okolico. To so: mi
zarji, pletarji, čevljarji, kolari, kovači. 

in drugi. Ti obrtniki so šolani ali pri
učeni, lahko pa so tudi samouki. Naj
bolje so se v okviru domače obrti ohra
nile dejavnosti, kot so: izdelovanje 
grabelj, metel in pletarstvo. Verjetno 
je na slabšo ohranjenost obrti na tem 
območju vplivala tudi bližina večjega 
trgovskega centra kot so Loče, boljše 
komunikacije ter zaposlenost ljudi v 
bližnjih industrijskih centrih. 

Da bi bilo naše življenje bolj pestro, 
smo poskrbeli tako, da smo prirejali 
zabavne večere, športna srečanja z do
mačimi mladinci in na koncu še sreča 
nje z domačini, ki smo jih obiskali ter z 
razstavo zbranega gradiva in pred
metov. 

Tabor so fmančno omogočili Razi
skovalna skupnost iz Slov. Konjic, de
lovne organizacije in posamezniki iz 
konjiške občine. 

VLADIMIR ŠLIBAR 

Četrto s r e č a n j e 
bbornikov 
tilovega V e l e n j a 
ki C a m b r i d g e a 
Vpetek, 26. julija bo k ve-

Nskim tabornikom dopo-
*valo 50 taborniških prija-
%v iz V. Britanije, iz me-
*4Cambridge. Njihova sre-

so že tradicionalna. 
Jf̂ tjič so sedaj gostitelji 
''lenjčani, lani pa so se sre-
fi' v Cambridgeu. Mladi 
JJSleži bodo v Jugoslaviji 
živeli 14 dni. 

Taborniki odreda Jezerski 
so letos pripravili po-

*°no zanimiv program za 
r̂ ie goste. Razkazal! jim 

domači kraj. peljali jih 
na svoje domove in v 

L''"̂ o, kjer imajo velenjski 
gorniki svoje taborne pro-

ogledali si bodo Lju-
in obiskah radijce na 

202. Najzanimivejše pa 
Ĵ ŝekakor taborjenje v Sa-
|j* îji. Na tem taborjenju se 
J?.bodo pridružili še tabor
ih iz Munchna, ki so se z 
,̂ '̂ njčani spoznali na njiho-

lanskem potovanju v 

'̂Ĵ ekakor se mladim ta-
j?'kom obeta zanimivo ta-
iî Ĵ nje, kjer bodo spoznali 

novih prijateljev, 
iĵ .̂ ĵo pa se jim tudi zani-
V' 'zleti. kot npr. na Titove 

°f̂ e in v Benetke. 

tafc., L. OJSTERŠEK. 

»Že lezn i repertoar« 
v klubu Ivan Cankar 

Za glasbenike, ki združuje
jo delo v celjskem ansamblu 
Lokalna televizija, nekateri 
pravijo, da so brezvezniki, ki 
ne poznajo niti osnovnih 
glasbenih prvin. Spet drugi, 
ki jih je, treba je priznati, 
manj, so navdušeni: »To je 
glasba, ki odraža današnji 
čas in življenje mladih«. 
Tretji skušajo razmišljati raz
sodno in iščejo odgovor nek
je vmes, medtem ko Dani 
Bedrač and company šiba 
dalje in se ne ozira veliko na 
m.nenje drugih. 

Slično je izzvenel tudi kon
cert ali »projekt«, kot so svoj 
nastop v klubu kulturnih de
lavcev Ivan Cankar označili 
nastopajoči glasbeniki. Lo
kalna televizija je tokrat zaši-
bala v okrnjeni sestavi, iz an
sambla je poleg Danija Be-
drača razbijal le še Jani Re-
bec. Pri projektu pa je sode
loval tudi Mario Marzidov-
šek, glasbenik iz Slovenske 
Bistrice, ki svoje posnetke v 
glavnem izvaža na konverti
bilno področje. Zato je bila 
glasba po mnenju nekaterih 
poslušalcev okrnjena za vari
acije, ki jih omogoča igranje 
na razhčne instrumente. 

Gotovo pa se je prvič zgo
dilo, da je o glasbi Lokalne 

televizije, ki igra že dobro le
to, nekdo tudi razpravljal. 
Pri tem ni šlo le za vprašanja 
kot so: koliko ima kdo kocin 
v bradi in ali je železo, na 
katerega so neusmiljeno 
udarjali člani ansambla, na
cionalizirano na celjskem 
odpadu. Tako je na primer 
Vid Marčen, ravnaelj celjske 
glasbene šole, ki ni »tupil«, 
tako kot so nekateri mislili 
da bo, dejal, da gre v primeru 
post-industrijskega jazza Lo
kalne televizije za eksperi
mentalno glasbo, ki gradi 
svoj izraz na ritmu in efektih. 
K temu je še dodal, da tudi 
klasična glasba vse bolj upo
rablja atonalne in disonačne 
glasbene prvine. 

Za zaključek še misel, ki je 
prav tako iz ust Vida Marce-
na: »Glasbeni pedagogi mo
ramo spremljati vse kar se 
dogaja na glasbenem po
dročju, kajti tudi glasba se 
razvija. Ignorirati in vnaprej 
odklanjati katerokoli glasbe
no zvrstjo čisti nesmisel, gre 
za predsodke, ki nimajo v 
glasbi kaj iskati.« In še kon
struktivni dodatek Danija 
Bedrača, da bo zapis v stilu: 
»Dobro smo žurirali.« 

VILI EINSPIELER 

i zg radn ja n o v e g a d o m a na B u k o v i c I 
Bukovica pri Žalcu je planinska postojanka, kjer s prostovo

ljnim delom gradijo nov dom. Stara koča je majhna, zaradi 
prostorske stiske je večkrat prenapolnjena, in kot taka, ne more 
več služiti svojemu prvotnemu namenu. Žalski planinci so se 
odločili, da dogradijo nov del in ker je denarja bolj malo. poteka 
izgradnja doma s pomočjo prostovoljnega dela. Dela je veliko, 
prostovoljcev, ki bi bili pripravljeni žrtvovati del svojega pro
stega časa, za izgradnjo novega doma. pa je. žal malo. Štirje 
planinci aktivno delajo ves čas izgradnje, k sodelovanju pa želijo 
pritegniti še več ljudi, zlasti mladih planincev. 

Bukovica je postojanka, kjer lahko zlasti žalčani in krajani iz 
bližnje okolice najdejo mir in sprostitev, vendar bo le s prosto-
volnim delom mogoče še bolj popestriti ponudbo na tej pogosto 
obiskani izletniški točki. BISERKA KARNEŽAl 

J a d r a n j e je lep 
šport 

Enaindvajsetletna Mojca 
Lipovšek je članica Jadral
nega kluba Celje, z novim 
šolskim letom pa bo postala 
študentka tekstilne tehnolo
gije v Mariboru. V jadralni 
klub zahaja že od 15. leta, la
ni pa se je prvič poskusila v 
jadranju in opravila že samo
stojni šolski krog. 

Med počitnicami redno 
obiskuje klub, saj so med sa
bo dobri prijatelji. Čeprav je 
trenutno v klubu edino de
kle, je enakovredna vsem 
ostalim članom. Prostovolj
no pomaga pri delu, saj na 
takšen način ustvarjajo sred
stva, s katerim se klub vzdr
žuje. 

Jadranje ji pomeni neko 
posebno doživetje, od špor
tov ji je najljubši. Še vedno 
vedno ima spremljevalca, 
vendar upanja za samostoj
no letenje ni izgubila. In kak
šne so njene želje? Osvojiti 
značko, saj je to cilj vsakega 
jadralca. 

BISERKA KARNEŽA 

» P o t a in cvet je v R o g . S la t i n i « 
Zdravilišče Rogaška Slatina je izdalo in založilo topograf

ski in florističi vodnik po zdravihšču. Avtor je dr. Hans 
Helmut Stoiber iz Avstrije, sicer reden gost zdravilišča. 

Vodnik nima nobenega znanstvenega namena, am.pak želi 
obiskovalce Rogaške Slatine opozoriti na posebne naravne 
lepote, pokrajino in rastlinski svet. Knjižica je tiskana na 100-
straneh, opremljena z barvnimi fotografijami, v slovenskem, 
hrvaškem in nemškem jeziku. Naklada je 5000 izvodov. 

Bra lc i i zb i ra jo r o m a n 
Vse več vas je, naših bralcev, ki se vključujete v našo 

nagradno igro pri izbiri romana v nadaljevanjih. Kaže, da se 
bo vaših predlogov nabralo za zajeten šop dopisnic z izreza
nimi kuponi. Doslej, do zaključka redakcije te številke 
Novega tednika, ki ga prebirate, ste nam posredovah že 41 
naslovov. Dobro je, da »vodijo« domači avtorji s svojimi 
deli. Trenutno so v ožjem izboru naslednji (dobili so največ 
vaših glasov): Pod svobodnim soncem (F. S. Finžgar). Umi
ranje na obroke (I. Torkar). Ovčar Runo (A. Cerkovnik), 
Miklova Zala (J. Sket). 

S tem, da smo vam zaupali trenutni vrstni red. seveda ne 
želimo vplivati na vaše odločitve. Izbrali bomo pač tisti 
roma, katerega bo predlagalo največ naših bralcev. 

Priznamo, da nas veseli vaš odziv, zato se bomo tudi mi 
potrudili in poskrbeli res za privlačne in praktične nagrade. 
Pri žrebanju bomo upoštevali vse pošiljatelje predlogov, ne 
glede na to, ali so se uvrstili v veliki »finale« romana v 
nadaljevanju. 

Naj ponovimo: nagradno igro bomo zaključili septembra 
in takrat bosta znani odločitev o romanu in izzid žrebanja. 

Nagradna igra Novega tednika 
Bralci izbirajo roman 

v NT želim brati roman (povest) 

(Kupon izrazite in izpolnite, nalepite na dopisnico 
in pošljite na naslov Novi tednik, Trg V, kongresa 
3a, 63000 Celje. Vse prispele izpolnjene kupone 
bomo upoštevali pri žrebu nagrad.) 







T i s o č i n k a z a n a s m e h 
Eno je na dlani - ali so bile prireditve ob koncu tedna 

res tako zabavne, ali pa je tiček našega fotoreporterja 
tako smešen. Kakorkoli že, bila je potrebna tisočinka 
sekunde na sprožilcu in smeh je tu. 

Da j e smeh zdrav, j e že stara resnica. To smo vam 
ponudili na tej strani, saj smeha potrebujemo tudi (ali 
predvsem še) v slabih časih. Aačiha! Pa na zdravje! 

Vsak kmetic ima svoje veseljeJ Hec mora bit! 

Pogled »med žicami« Lepo je res na deželi. 

Če ne pridemo vsi noter, bomo še na veselico zamudili. 

I Z P R E D 
P U L T A 
Nakupovanje rezervnih 

avtomobilskih delov in le
tanje okrog mehanikov je 
pravi križev pot vseh la
stnikov motornih vozil, če 
pomislimo, da so pravza
prav le redki deli, ki jih za 
avtomobil naše proizvod
nje dobiš, in na zasedenost 
avtomehanikov v temlet-
nem času. Če pri tem nale
tiš še na slab odnos trgov
ca, ti je marsikakšen dan 
zagrenjen. Toda so svetli 
primeri! 

v trgovini Avta Celje, 
kjer opravljeno tehnične 
preglede, je prodajalec 
iskal na policah stransko 
ogledalo za starejšo stoen-
ko in ker s kupcem nista 
bila prepričana, kakšno bo 
najbolj odgovarjalo, se je 
sam napotil iz trgovine na 
drugo stran ceste k parkira
nemu avtomobilu. Pozor
nost! 

Iz iste trgovine podoben 
primer. Mlada prodajalka 
je z žalostnim obrazom po
vedala, da nimajo »roke 
starega tipa«, predlagala 
kupcu, da počaka in opra
vila dva telefonska pogovo
ra z drugimi trgovinami, če 
tam roko le imajo. 

In če potem avtomobil 
popravljaš pri Mihi Baču 
Pod gradom ter ti poreče, 
da boš poravnal račun po
tem, ko bodo na tehničnem 
pregledu ugotovili, da je 
avto brezhiben, se ti milo 
stori. Trije primeri, ki le 
pričajo, da smo še ljudje in 
da ni vse le dirka za denar
jem, ter da ni nujno, da 
povsod v trgovinah naletiš 
na odbijajoče in nezaintere-
sirane obraze. 

•.^ . M . S.^ 
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